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W dniu 3 grudnia 2020 r. odbyła się XXIX Sesja VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie. Sesja została zwołana 

w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 713) 

oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.). Sesja odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). Radni obradowali zgodnie 

z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy.  

 

 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:48 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, że na sesji 

na 15 radnych, obecnych jest 15 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. Lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Obecni:  

 Tomasz Baczyński 

 Joanna Banaszczak 

 Sławomir Bryliński 

 Adam Gołębiewski 

 Mariusz Gosławski 

 Barbara Grudzień 

 Eugenia Imbiorowska 

 Andrzej Jóźwiak 

 Piotr Kołpacki 

 Andrzej Krawiec 

 Diana Kret 

 Krystyna Najdzion 

 Andrzej Nożykowski 

 Lucyna Parol 

 Grzegorz Sztulc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  

https://www.youtube.com/watch?v=Kramu-R65FI 

oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 

 

https://www.youtube.com/watch?v=Kramu-R65FI&t=8652s/
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:30 – 00:05:35 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik do protokołu. Nie było wniosków do zmiany porządku obrad. Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.  

3. Wolna trybuna. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zaopiniowania - przez Zarząd Powiatu w Koszalinie - propozycji  

zaliczenia dróg na terenie Gminy Będzino do kategorii dróg gminnych; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Będzino na lata 2021-2025; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Działań Na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w  Będzinie na lata 2021-2024; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy 

Będzino na lata 2021-2024; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Będzino; 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Gminnego Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lata 2018-2019; 

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie 

Gminy Będzino za rok 2019. 

6. Sprawozdanie z Programu Opieki Nad Zabytkami na lata 2018-2022 dla Gminy Będzino za okres 

realizacji Gminnego Programu Opieki na Zabytkami za rok 2018 i 2019. 

7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

10. Zamknięcie obrad. 

Ustalony porządek obrad: bez zmian 
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Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 0 radnych  

Zmieniony porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:36 – 00:05:52 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie było zgłoszeń mieszkańców do wolnej trybuny. W związku z tym 

przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad. 

Pkt. 4. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:53 – 03:53:47 

a) Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; (projekt nr 1) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Przewodniczący Komisji 

Budżetowo-Finansowej Adam Gołębiewski poinformował o pozytywnej opinii na temat uchwały. Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

b) Uchwała w sprawie zaopiniowania - przez Zarząd Powiatu w Koszalinie - propozycji  zaliczenia 

dróg na terenie Gminy Będzino do kategorii dróg gminnych; (projekt nr 2) 

Projekt uchwały przedstawił Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zaopiniowania - przez Zarząd Powiatu w Koszalinie - 

propozycji  zaliczenia dróg na terenie Gminy Będzino do kategorii dróg gminnych: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 
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Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

c) Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Będzino na lata 2021-2025; (projekt nr 3) 

Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Będzino na lata 2021-2025: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

d) Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania; (projekt nr 4) 

Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

e) Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

w  Będzinie na lata 2021-2024; (projekt nr 5) 
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Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Działań Na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w  Będzinie na lata 2021-2024: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

f) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy 

Będzino na lata 2021-2024; (projekt nr 6) 

Projekt uchwały przedstawił Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego dla Gminy Będzino na lata 2021-2024: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

g) Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Będzino; (projekt nr 7) 

Informacje na temat uchwały i przedsięwzięcia przedstawili Jacek Rostek (Projektant studium), Bartosz Kopera 

(Inspektor ds. planowania przestrzennego) oraz Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) oraz Michał Brzozowski 

(Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji Energoprojekt-Kraków SA), którzy odpowiadali również na 

zadawane pytania.  

 

Przegłosowywano również listę nieuwzględnionych uwag, które wpłynęły do wyłożonego do publicznego 

wglądu projektu zmiany Studium Uwarunkowań I Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Będzino. Lista z tabelą głosowań oraz protokół z głosowania nad uchwałą stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Będzino: 

ZA: 4 radnych 

Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, Lucyna Parol 
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PRZECIW: 10 radnych 

Andrzej Jóźwiak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Tomasz Baczyński, Eugenia Imbiorowska, Joanna 

Banaszczak, Piotr Kołpacki, Barbara Grudzień, Sławomir Bryliński, Andrzej Nożykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 1 radny 

Adam Gołębiewski 

Uchwała nie została podjęta.  

h) Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Gminnego Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lata 2018-2019 (projekt nr 8) 

Projekt uchwały przedstawiła Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Gminnego Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lata 2018-

2019: 

ZA: 11 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Barbara 

Grudzień, Piotr Kołpacki,  Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Sławomir Bryliński 

NIEOBECNYCH: 3 radnych 

Adam Gołębiewski, Grzegorz Sztulc, Andrzej Krawiec 

Uchwała została podjęta.  

i) Uchwała w sprawie w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego; (projekt nr 9) 

W związku z tym, że uchwała dotyczyła mandatu przewodniczącego, przewodniczący przekazał dalsze 

prowadzenie obrad zastępcy Andrzejowi Jóźwiakowi. Informacje na temat uchwały przedstawił Dariusz 

Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino). Oświadczenie w sprawie wygłosił Andrzej Nożykowski 

(Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie). Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

ZA: 0 radnych 

PRZECIW: 9 radnych 

Andrzej Jóźwiak, Krystyna Najdzion, Tomasz Baczyński, Eugenia Imbiorowska, Joanna Banaszczak, 

Piotr Kołpacki, Barbara Grudzień, Sławomir Bryliński, Lucyna Parol 

WSTRZYMUJE SIĘ: 2 radnych  

Diana Kret, Mariusz Gosławski 

NIEOBECNYCH: 4 radnych 

Adam Gołębiewski, Grzegorz Sztulc, Andrzej Krawiec, Andrzej Nożykowski 

Uchwała nie została podjęta.  

 



8 

Pkt. 5. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie Gminy Będzino za rok 2019 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:53:48 – 04:02:21 

Informacje na temat sprawozdania przedstawiła Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony 

środowiska). Dyskusja na temat punktu znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 6. Sprawozdanie z Programu Opieki Nad Zabytkami na lata 2018-2022 

dla Gminy Będzino za okres realizacji Gminnego Programu Opieki na 

Zabytkami za rok 2018 i 2019.  

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:02:22 – 04:09:10 

Informacje na temat sprawozdania przedstawiła Wioletta Mróz (Inspektor ds. ewidencji działalności 

gospodarczej). Dyskusja na temat punktu znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:09:11 – 04:10:35 

Przewodniczący poinformował, że wójt przesłał informacje ze swojej działalności. W związku z brakiem osób, 

które mogłyby przedstawić informacje, poprosił o przesłanie informacji wszystkim radnym oraz 

opublikowanie na stronie Urzędu Gminy. Cała wypowiedź znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 8. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:10:36 – 04:56:50 

Wypowiedzi, wnioski i zapytania radnych znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:56:51 – 04:59:05 

Wszystkie wypowiedzi znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 10. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:59:06

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie zamknął XXIX Sesję 

Rady Gminy w Będzinie. 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Nożykowski 

Przygotował: Mateusz Dębowski 

Data przyjęcia protokołu: 25.02.2021



1 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Załącznik nr 4 do Protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:29 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozpoczynamy obrady 29 sesji VIII kadencji. Witam wszystkich radnych na dzisiejszej 

sesji. Witam też tu już na podglądzie widzę panią Patrycję Woltmann. Skarbnik gminy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sesja dzisiejsza jest prawomocna obecnych na linii jest w tej chwili 15 radnych, czyli 

pełny skład.  

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:30 – 00:05:35 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W pkt 2 mamy porządek obrad i wnioski do porządku obrad. Czy ktoś z państwa radnych 

ma jakieś uwagi do porządku obrad? Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo. Nie mam uwag, mam jednak taki wniosek czy mógłbym prosić, żeby 

później nie kolidowało to z porządkiem obrad o możliwość zadawania pytań po podjęciu 

jakiejśkolwiek uchwały bądź jej nie podjęciu, pracownikom, którzy nam te uchwały 

prawda przedstawiają, bo później w wolnych wnioskach niejednokrotnie nie mamy takiej 

możliwości.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dalej nie mamy takiej możliwości. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja myślę, że tutaj w przypadku uchwał, które będziemy podejmowali, tej tematyki jak 

najbardziej pracownik przez moment do uchwalenia uchwały, powinien być na łączach.  

 

 



2 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja rozumiem, ale czy po prostu na jakieś inne tematy. Mamy tego pracownika i mamy do 

niego kilka takich ważnych pytań, nie związanych z projektem uchwały. Wnioskuję o to 

po prostu, żebyśmy mogli te pytania zadać.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No myślę, że nie myśli pan w świetle ostatniego zarządzenia pana wójta.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

He he he (...) Nie zdążyłem się jeszcze zapoznać z tym zarządzeniem, ale też również 

chciałbym prosić, żeby pani sekretarz w wolnych wnioskach i zapytaniach nam 

zredagowała to zarządzenie, bo jeżeli pan wójt pracuje w tym budynku Będzino 19, to 

pewnie codziennie widzi wchodząc do tego budynku, że na ścianie jest najwyżej tabliczka 

Rada Gminy Będzino później jest Urząd Gminy w Będzinie, a na samym dole Urząd Stanu 

Cywilnego, a Pan wójt jest po prostu, ma w tej chwili taką pełni kadencję, służy 

społeczeństwu i prawda, no tak to wygląda.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeżeli jest taka potrzeba, aby pani skarbnik uczestniczyła w wolnych wnioskach, ja w 

związku z tym... 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Sekretarz, pani sekretarz. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani sekretarz, przepraszam ją zgłoszę, żeby była obecna na czacie w czasie omawiania 

tego punktu.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jeszcze panie Panie Przewodniczący prosiłbym w wolnych wnioskach o pana inspektora 

Szymaniaka, pana inspektora Koperę, panią inspektor Niesłuchowską. I to było na tyle, 

dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze, zgłosimy to, żeby byli obecni w tym punkcie na łączach. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, jeszcze raz ponawiam pytanie, czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do porządku 

obrad? Jeśli nie ma, przegłosujemy. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

proponowanego porządku obrad? Proszę kolejno głosujemy Pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Diana Kret. Mikrofon, mikrofon, nie było słychać Pani Diano. Nie słychać 

pani. Ja z mimiki ust widzę, że jest pani za ale... Czy pani nas słyszy? 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuje. No proszę państwa, może to nie jest pokolei wg listy, ale tak jak mam państwa 

wyświetlonych na ekranie, dlatego taka kolejność jest. (...) Pani Gieniu mikrofon. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja mówiłam, jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie pominąłem pani? Mateusz nie zdążył akurat zapisać. Dobrze dziękuję stwierdzam, że 

za wnioskiem za porządkiem obrad głosowało 15 osób, porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:36 – 00:05:52 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Punkt trzeci wolna trybuna, no i tutaj do wolnej trybuny nikt się nie zgłosił, w związku z 

tym tak jak rozpoczęliśmy ten punkt wolna trybuna kończymy, bo nikt z mieszkańców nie 

zgłosił do akcesu wystąpienia wolnej trybuny. 
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Pkt. 4. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:53 – 03:53:47 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I mamy, jesteśmy w pkt 4 podjęcie uchwał. I mamy pierwszą uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2020. Oddaje głos pani skarbnik Patrycji 

Woltmann. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Przepraszam jeszcze raz dzień dobry i bardzo dziękuję wysoka rado za głos. Projekt nr 1 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Będzino na 2020 rok, gdzie w § 1 

mówi się, że zwiększa się dochody budżetu gminy Będzino na 2020 rok o kwotę 

128 067 zł 10 gr załącznik nr 1 przedstawia nam zmiany w planie dochodów, gdzie w 

dziale gospodarka mieszkaniowa łącznie zmniejszamy dochody o 122 777 zł 90 gr. W 

dziale 756, czyli dochody od osób prawnych, osób fizycznych oraz dochody pobierane na 

podstawie innych ustaw zwiększamy o 132 700 zł. W dziale 801 oświata i wychowanie 

łącznie zwiększamy dochody o 107 745 zł, w dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska dochody zwiększamy o 10 400. Paragraf nr 2 mówi, że zwiększasię wydatki 

budżetu gminy Będzino na 2020 rok o kwotę 128 067 zł 10 gr. Wykonane zmiany w 

planie wydatków przedstawia nam załącznik nr 2 do niniejszego projektu, gdzie w dziale 

600, czyli transport i łączność zmiany dokonane są w ramach paragrafu. Dodatkowo tu 

pozwolę sobie chwileczkę się zatrzymać, na komisjach padło pytanie, dlaczego zmniejsza 

się wydatki na zakup kruszywa na drogi, a zwiększa się wydatki na pozostałe usługi na 

drogach. Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego zrobił rozeznanie cenowe, gdzie w 

ofercie był sam zakup kruszywa, a inny kontrahent przetransportował to kruszywo do 

Gminnego zakładu w związku z czym zmniejsza się zakup materiałów i wyposażenia, a 

zwiększa się wydatki na pozostałe usługi w ramach dróg. W dziale oświata i wychowanie 

zwiększamy łącznie plan wydatków o 112 137 zł 93 gr. W dziale edukacja i opieka 

wychowawcza zwiększamy wydatki o 6039 zł. W dziale rodzina przenosimy plany w 

ramach danych paragrafów. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

łącznie zwiększamy wydatki o 14 968 zł i 17 gr oraz w dziale kultura fizyczna 

zmniejszamy wydatki o 5078. Paragraf nr 3 niniejszego projektu, przenosi się wydatki 

między działami i rozdziałami zgodnie załącznikiem nr 2, § 4 dokonuje się zmian w planie 

wydatków majątkowych, zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu numer jeden, gdzie 

widzą państwo, że w dziale oświata i wychowanie łącznie zwiększamy wydatki 

majątkowe o 12 000, kultura fizyczna i sport zmniejszamy wydatki o 5000. Jest to 

zmniejszenie funduszu sołeckiego Będzina, zagospodarowanie terenu na tzw. zakolu. 

Ustala się przychody i rozchody budżetu zgodnie z załącznikiem nr 4, który jest bez 

zmian od poprzedniej sesji, gdzie mamy przychody ogółem planujemy w wysokości 

2 528 957 zł 11 gr, rozchody łącznie planujemy wysokości 4 077 916 zł 1 gr. Plan 

dochodów po dokonanych zmianach zamykamy kwotą 54 671 640 zł i 35 gr, plan 

wydatków zamykamy kwotą 53 122 681 zł 45 gr. Mamy wynik nadwyżki w wysokości 

1 548 958 zł 90 gr. Czy mają państwo jakieś dodatkowe pytania do projektu nr 1?  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę radnych, czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania? (...) Proszę pani 

Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję ja mam pytanie, do pani Patrycji czy z GZK nie był składany wniosek do tych 

zmian o jakieś zwiększenie na koszty w sprawie remontu tej drogi w Tymieniu, ponieważ 

tam są takie dziury i to wymaga zakupu jajkiegoś, to już raczej asfaltu stąd moje pytanie 

czy był jakiś wniosek w sprawie zwiększenia jakiś pieniędzy na zakup tego asfaltu?  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Typowo na zakup nie odpowiem wniosek, jaki został złożony przez kierownika jednostki 

został uwzględniony w projekcie, który państwu przed chwilą zaprezentowałam, tak więc 

tu nie odpowiem, może kierownik zmieści się w ramach swoich planów.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję (...) Proszę, kto jeszcze z państwa radnych ma pytania dotyczące uchwały o 

zmianie budżetu? Czyli nie ma. Ja mam tylko pytanie takie dotyczące rezygnacji z tych 

prac z zagospodarowaniem na zakolu w Będzinie. Rozumiem, że w zamian za to są inne 

prace wykonane w ramach wykorzystania tych środków? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak sołectwo Będzino zakup wyposażenia na plac zabaw to było przeznaczone.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę państwa nie widzę chętnych do zadania pytań proszę jeszcze w tej 

sprawie o opinię przewodniczącego komisji budżetowej pana Adama Gołębiewskiego.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, w imieniu komisji budżetowo-finansowej opiniuję pozytywne tą 

uchwałę, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

podjęciem projektu uchwały nr 1 w sprawie wprowadzonych zmian w budżecie na rok 

2020 i kolejno proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dzięuję, pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Gosławski Mariusz. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również głosuje za podjęciem tej uchwały, stwierdzam, że uchwała została podjęta, 

głosowało 15 radnych, 15 głosów było za przyjęciem tej uchwały. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Dziękuję bardzo państwu (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa, mamy kolejny projekt uchwały w sprawie zaopiniowania przez 

Zarząd Powiatu w Koszalinie propozycji zaliczenia dróg na terenie gminy Będzino do 

kategorii dróg gminnych i tutaj w tej uchwale witam tutaj pana Tomasza Szymaniaka, 

który będzie nam rekomendował tą uchwałę i jednocześnie chcę tutaj zaznaczyć, że na 

komisji były wnoszone 2 wnioski o włączenie jeszcze 2 przejazdów i tutaj pan Szymaniak 

to przedstawi myślę, że to będzie forma autopoprawki uchwały w związku z tym oddaję 

głos panu Tomaszowi Szymaniakowi.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dzień dobry państwu analogiczna uchwała do poprzedniej sesji dotycząca przejazdów 

kolejowych, czyli utworzenie dróg publicznych przy przejazdach kolejowych na trasie 

kolejowej 402 Goleniów-Koszalin. PKP zgodnie z obowiązującym rozporządzeniem, 

przejazdy, które są przy drogach gminnych niepublicznych zostają zamykane. Jedynym 

ratunkiem dla tych przejazdów, żeby nie pozamykać, jest utworzenie dróg publicznych. I 

wtedy wówczas przejazdy kolejowe, które są przy takich drogach nie zostaną zamknięte, 
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zostaną potraktowane jako publiczne. Uchwała oczywiście rozpoczyna tą procedurę 

utworzenia dróg publicznych, ona wstrzymuje zamknięcie tych przejazdów, więc 

zasadnym jest tutaj oczywiście, żeby te przyjazdy były udostępnione mieszkańcom, są to 

dojazdy do domów, do pól uprawnych, więc tutaj jak najbardziej jest to zasadne. Jak pan 

przewodniczący tu wspomniał będę prosił państwa o przegłosowanie autopoprawki, 

która doda w pkt 1 pod podpunktem e, podpunkt f w brzmieniu "położonej na działce 

269 w granicach administracyjnych miejscowości Mścice, będącej własnością gminy 

Będzino, to jest przejazd kolejowy, o którym mówiliśmy na komisji Mścicach, on jest za 

młynami w kierunku ulicy Południowej, tutaj jestem po rozmowie ze starostwem i PKP, 

że ten przejazd możemy go zostawić, on zostanie utrzymany do przyjazdu oraz tutaj z 

wniosku Pana radnego Baczyńskiego droga w Słowienkowie 12/4 i ona by była podpunkt 

g) Położonej na działce 12/4 w granicach administracyjnych miejscowości Słowienkowo, 

będącą własnością gminy Będzino. I to jest też droga gminna, która jest z dojazdem do 

pól i do jednych z posesji. Tam już jest przejazd co prawda zamknięty, mieszkańcy 

korzystają z tego, ale to inną procedurę można ten przejazd utworzyć i ułatwić życie 

mieszkańców tu też by było zasadne, żeby tą drogę utworzyć jako publiczną i rozpocząć 

procedurę utworzenia drogi publicznej. Jeżeli są jakieś pytania do tej uchwały, bardzo 

proszę.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, dzień dobry panie inspektorze. Otóż znamy wszyscy tą sprawę tych 

przejazdów, aledlaczego został to rozbite na 2 projekty. 1 był na ostatniej sesji, a teraz 

głosujemy kolejne przejazdy, nie mogliśmy tego ująć w 1 uchwale? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Mogliśmy to ująć w jednej uchwale ale tamta procedura była przyspieszona troszeczkę, 

znaczy w ogóle to wszystko powinno być już dużo dużo wcześniej, ale zetknęliśmy się z 

tym problemem jeżeli chodzi o Strzeżenice, jako pierwsze, nie miałem takiej świadomość 

o tym, że taka procedura już trwa i przyszło kolejne pismo z PKP zaraz po uchwaleniu 

tamtej uchwały z PKP o już decyzji zamknięcia tych przejazdów na tej trasie, ja byłem 

przekonany, że te przyjazdy nie będą w rozporządzeniu uwzględnione, ale jednak one są 

też uwzględnione, one mogłybyć oczywiście wcześniej to wszystko zrobione. Tak jak 

państwu mówiłem na komisjach, 5 lat było na przerobienie tego. Ja z tym problemem 

zetknąłem się dopiero w tym roku przy przejeździe kolejowym w Strzeżenicy, jakby 

dopiero dostałem informacje pierwszą o tym, że taki problem jest, no i tutaj dlatego tak 

szybko reagujemy, żeby tych przejazdów nie pozamykać. Jak najbardziej to pismo z PKP 

przyszło przed tamtą uchwałą, którą miesiąc temu państwo podejmowaliście, to na 

pewno te przejazdy już by były wpisane w poprzedniej uchwale.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

A ja przepraszam, do kiedy mamy czas na reakcję na przekształcenie tych dróg na drogi 

publiczne?  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Czas był drodzy Państwo do 30 listopada.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A teraz, jeżeli podejmiemy tą uchwałę to nie będzie za późno na te działania? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie, nie. Tutaj mamy zapewnienie PKP oraz PLK, które zarządza w Strzeżenicy tym 

przejazdem kolejowym, że jeżeli gmina rozpocznie procedurę przekształcenia dróg 

wewnętrznych na drogi publiczne wówczas zarządcy kolei wstrzymają procedury 

zamknięcia tych przejazdów. Oczywiście my ich informujemy o tym, bo w poprzedniej 

uchwale odrazu informacja poszła do zarządcy poprzedniego, że taka procedura jest 

wdrożona i ona oczywiście wstrzymała zamknięcie tego przejazdu oraz tutaj przy PKP już 

pismo poszło już 2 tygodnie temu o tym, że te przejazdy, które tu państwo macie dzisiaj 

w uchwale one będą przekształcone na drogi publiczne, przy tych przejazdach te drogi, 

więc ta procedura została wstrzymana. No i wczoraj jeszcze skontaktowałem się z panią, 

które tą procedurę prowadzi w Szczecinie przy naszych przejazdach, poinformowałem ją 

jeszcze o tych 2 przejazdach, o których tutaj państwa, że tutaj też przejazdy będą 

dołączone do uchwały i tutaj też ten przejazd zostanie wyłączony z tej procedury, a to 

Słowienkowo jest w ogóle odrębną procedurą zmiany kategorii (...) także rozpoczęcie już 

tej procedury przekształcenia dróg wewnętrznych na drogi publiczne zatrzymuje 

zamknięcie tych przejazdów. Także nie ma obaw, że te przejazdy zostaną zamknięte.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie inspektorze, a czy zna pan podstawę prawną tych zarządzeń odnośnie likwidacji 

tych przejazdów? Znam, ale nie mam jej w głowie. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem ja panu przypomnę, że to jest nowelizacja rozporządzenia nr 1744 z 

października 2015, z późniejszą zmianą o nr. 18 76 pozycji z października 2018. Panie 

inspektorze pracuje pan u nas od kiedy?  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ale co to jest za pytanie, co to ma za znaczenie?  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Chodzi o to, czy w okresie pana pracy wcześniej PKP nie przesyłało żadnych pism 

związanych z tą sprawą.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Przesyłało w czerwcu w tym roku. Było takie pismo, a wcześniej było w piętnastym roku, 

szesnastym, 17, 18 o dziewiętnastym również. (...) W momencie wejścia w życie 

rozporządzenia każda gmina otrzymała pismo od zarządców przejazdów, którzy mają na 

danej gminie swoje przejazdy. Każdy dostał informację i na to była procedura 5 lat na to, 

żeby drogi przekształcić, wykupić, przekształcić na użytkowanie tam, gdzie tych dróg nie 

ma, to je utworzyć. 5 lat na to było. Ja jestem tu od roku i pan dobrze też o tym wie. 

Zetknąłem się z tym problemem w tym roku, nie miałem świadomości, że to nie było. Nie 

jestem kolejarzem także nie wszystkie rozporządzenia mam w głowie i nie wszystkie 

czytam na bieżąco.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Tomaszu ja bym prosił, żebyśmy uporządkowali tutaj tą dyskusję, że no ja 

udzielam głosu, żeby to nie była taka polemika, także proszę, kto jeszcze chciałby zabrać 

głos?  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jeśli mogę ja poproszę. (...) Mam tutaj do pana Mateusza pytanie, bo w uchwale tej na 

stronie radnych nie ma wznowienia tej uchwały, jest stara treść uchwały nr 2 Rady 

Gminy w Będzinie. Także pan Mateusz. Panie Mateuszu trzeba coś tutaj zmienić, 

żebyśmy mieli to jasno, bo w wersji pisemnej też mamy w starej treści. 

Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

Rozmawialiśmy dzisiaj z Panem Tomaszem, że zrobi to w formie....  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak jak na wstępie mówiłem już był (...)  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Bardzo słabo słychać, ja nie słyszę pana przewodniczącego. (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Posłuchajcie państwo tak jak wspomniałem przed sesją tutaj z panem Szymaniakiem 

ustaliliśmy, że 2 propozycje, które były złożone podczas posiedzenia komisji, dotyczące 

przejazdów w Słowienkowie, które zgłaszał Pan Baczyński i przejazdu w Mścicach, które 
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ja zgłaszałem zostały ujęte w tej uchwale jako autopoprawki i tak, jeżeli chodzi o ten 

przejazd działka 269 w Mścicach, będzie w tym podpunkcie f. I następna będzie działka w 

Słowienkowie będzie w podpunkcie h i tutaj cała treść uchwały się nie zmienia z 

wyjątkiem dodania tych 2 podpunktów. Zgodnie z tym, jakie propozycje padły podczas 

komisji.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Rozumiem, ale to był problem jakiś z dostawienie tych 2 w formie elektronicznej 

dodatkowych.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To nie chodzi o to, że był problem, tylko czasowo, bo to przed samą sesją zostało 

uzgodnione.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Rozumiem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Także, żebyście państwo mieli tą pełną informację (...) Proszę, czy ktoś jeszcze ma jakieś 

zapytania? Proszę pan Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja mam pytanie odnośnie działki nr 8 tj. w granicach administracyjnych miejscowości 

Będzino, to jest ta działka, bo nie jest zaznaczona numerem, to jest ta droga tam za 

torami, może mi pan powiedzieć dokładnie?  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

To jest ta droga za torami, równoległa do torów. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Na całej długości tak? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Na całej długości, ona tam na mapie, którą państwo macie do projektu ona nie jest w 

całości zaznaczona, więc ten numer działki on jest troszeczkę dalej. Tutaj Państwu 

wydrukowałem takie mniejsze, żeby było widać naprawdę dobrze konkretny przejazd, bo 

jakbym to wydrykował w większej skali, to ten przejazd byłby bardzo mały i nie byłby tak 

widoczny. Chciałem, żebyście Państwo dokładnie widzieli te przejazdy, jak one wyglądają 

z położeniem tych dróg i tych działek wszystkich.  
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja mam jeszcze jedno pytanie do pana odnośnie pkt 7, odpowiedzi na zapytania z 

ostatniej sesji, czy będzie Pan w tym punkcie odpowiadał?  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ale nie wiem, jakie to były pytania, nie pamiętam.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Z ostatniej sesji. 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie pamięta tych pytań.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dobrze dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze ma zapytania dotyczące tej uchwały, proszę pani 

Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja może tak. Takie pierwsze pytanie, czy w ciągu tych 2 dni wyjaśniło się coś w sprawie 

tego przejazdu na Wiciąże, tak króciutko czy tak czy nie. I jest taka moja propozycja, żeby 

te punkty króciutko, ale jednak z tej uchwały omówić, ponieważ my rozmawialiśmy i my 

widzimy o jakie przejazdy chodzi. Natomiast mieszkańcy tego nie słyszeli i nie wiedzą, po 

prostu króciutko przedstawić, jaka działka, w jakiej miejscowości o jaki przejazd chodzi, 

taka moja propozycja jest, dziękuje.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuje proszę Pan Szymaniak.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak, jeżeli chodzi o Wiciąże, rozmawiałem z PKP otrzymałem informację, że ten przyjazd 

na pewno nie będzie już zlikwidowany, bo lasy państwowe wystąpiły o użytkowanie tego 

przejazdu. Więc on nie zostanie zlikwidowany. Wiem też, że mieszkańcy zwracali się do 

PKP o ten przejazd. Uzgodnione było, mieszkańcy uzgodnili, że złożą wniosek też o 

udostępnienie tego przejazdu na indywidualną umowę. Do tej pory, do wczoraj jak ja 

rozmawiałem popołudniu, to nie wpłynęło jeszcze takie pismo, wpłynęło na pewno z 
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lasów państwowych, więc tutaj ten przejazd na pewno nie będzie zlikwidowany, on 

będzie zamknięty, ale nie zlikwidowany, więc jakaś szansa jest, że on zostanie i jakoś go 

będzie można przejąć albo utworzyć tamten przejazd. PKP też odpowiedziało jakąś tam 

procedurę która pozwoliłaby gminie przejazd przejąć z tym, że to też jest procedura, 

która wymaga utworzenia drogi, wykupu działek, wydzielenia tej działki na drogową, 

chociaż w części, utworzenia tam drogi, drogę publiczną. No to jest oczywiście 

procedura, która będzie trwała znowu wiele wiele miesięcy, ale jest, jakieś tam światełko 

w tunelu, na pewno ten przejazd nie będzie zamknięty, ale czy będzie mieszkańcom 

udostępniony, to takiej informacji nie otrzymałem. Jeżeli chodzi o te przejazdy, to jak 

najbardziej mogą tu państwu też opowiedzieć o tych przejazdach, o których mówimy w 

uchwale. Przejazd pierwszy położony na działkach 150 i 271 w granicach miejscowości 

Mścice, to jest przejazd kolejowy na początku naszej gminy w Łubnikach, to jest jest 

dojazd do łąk, na samym końcu drogi w Łubnikach, on jest tak pod skosem. Na dzień 

dzisiejszy tam praktycznie w tym momencie nic nie ma prócz łąk, ale są wydzielone 

działki no i tutaj, jeżeli są wydzielone działki no to jest szansa, że tam będą mieszkańcy 

się budować, więc nie chcemy tego rozwoju w tej części gminy blokować. Przejazd tam 

będzie utworzony, tym bardziej że ta droga jest całkowicie w całości w części publiczna 

już i to będzie tylko odnoga do tej drogi publicznej, więc może być nawet z tym samym 

numerem, także tam nie ma w ogóle żadnego problemu, żeby tą droga utworzyć. Droga 

położonana działkach 52/2 i 8 w granicach administracyjnych Będzina, tutaj Pan radny 

już się pytał, to jest przejazd kolejowy za domem kultury w Będzinie i to też jest dojazd 

do pól i do posesji. Położone na działkach 14/7 i 14/3 w Słowienkowie, to jest przejazd do 

(...) 3 albo 4 posesji w tej chwili zamknięcie tego przejazdu kompletnie odetnie 

mieszkańców, więc tutaj jest jak najbardziej zasadne, żeby to zrobić. Działka 105 i 65 w 

Tymieniu, to jest droga uczęszczana bardzo mocno, z Tymienia do Śmiechowa, do 

kościoła, także tutaj nawet nie ma wątpliwości, żeby ta droga była otwarta, (...) tzw. 

żużlówka. Działka 31 w Łopienicy to jest, jak jest zjazd z drogi krajowej 11 w kierunku 

Łopienicy, w prawo mamy do Łopienicy, a to jest przejazd w lewo tam też do pól i do 

działek, w których wydzielone są już działki budowlane, także tam jest ten przejazd 

dostępny i zasadne jest, żeby to zrobić. No i plus te 2 działki, o których mówiliśmy teraz 

dzisiaj jako autopoprawka, tj. 269, przedłużenie drogi Południowej aż do młynów oraz 

12/4 to przejazd zmieniony na kategorię f, on już jest zamknięty, ale żeby mieszkańcom 

otworzyć, to jest w Słowienkowie, który też jest na wniosek radnego, także też zasadne, 

żeby to zrobić.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania. Jeśli nie ma, to przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem projektu uchwały numer 2 w 

sprawie zaopiniowania przez zarząd powiatu w Koszalinie propozycji zaliczenia dróg na 

terenie gminy Będzino do kategorii dróg gminnych, czyli z tymi załączonymi 

autopoprawkami do tej uchwały. Proszę głosujemy, proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I również jestem za, stwierdzam że uchwała została podjęta, 15 radnych głosowało za 

podjęciem tej uchwały. Nie mniej jednak proszę tutaj w tym miejscu jeszcze pana 

Szymaniaka, aby tą uchwałę już z autopoprawką, żeby przekazał radnym łącznie z 

mapkami, dziękuję.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Projekt uchwały nr 3 Rady Gminy w Będzinie w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu strategii rozwiązywania problemów społecznych w gminie będzino 

na lata 2021-2025. Rozumiem, że jest tutaj już na linii witam pana kierownika gminnego 

ośrodka pomocy strony społecznej pana Rafała Turleja i proszę o przedstawienie nam tej 

uchwały, ona była umówiona na komisji, ale tak skrótowo bardzo proszę. (...) 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Witam państwa bardzo serdecznie, tak jak już na komisji przedstawiałem państwu trwają 

prace nad opracowaniem gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych na 

lata 2021-2025. I abyśmy mogli dokonać badań, diagnozy społeczności lokalnej, żeby 

mieszkańcy mogli się wypowiedzieć, jakie są najbardziej palące problemy musimy mieć 

podjętą uchwałę, a to wynika z przepisów, została wcześniej podjęta uchwała w 2014 

roku, że Rada Gminy może wyrazić zgodę na wprowadzenie takich konsultacji. Abyśmy 

mogli przystąpić do badań diagnostycznych, uzyskać opinię od mieszkańców konieczne 

jest podjęcie takiej uchwały. No to jest po prostu taki wymóg, musimy mieć też zdanie 

mieszkańców i dlatego ten projekt uchwały jest na dzisiejszej sesji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy ktoś z państwa radnych ma zapytania? Jeśli nie ma, to 

przystępujemy do głosowania. Proszę głosujemy pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Ja również jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

za uchwałą głosowało 15 radnych, wszyscy byli za przyjęciem tej uchwały, dziękuję. 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze specjalistyczne, usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak i również trybu ich 

pobierania i tutaj ponownie oddaję głos panu Rafałowi Turlejowi, proszę o 

przedstawienie nam tej uchwały.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo, tak jak mówiłem na komisji nie ma dnia, żeby ktoś nas nie pytał, czy 

świadczymy pomoc w formie usług opiekuńczych. Wiadomo jak jest, że społeczeństwo 

się starzeje my musimy być przygotowani do tego, że no jest taka potrzeba, w tej chwili 

jest taka potrzeba. Ta uchwała jest po to, żebyśmy uciekli przed znacznymi kosztami 

związanymi z finansowaniem, z kierowaniem osób do domu pomocy społecznej. Intencją 

tej uchwały jest to, że chcemy proszę państwa, żeby osoby starsze jak najdłużej 

pozostały w swoim środowisku, w miejscu zamieszkania, a tym z tego powodu też 

oszczędzamy jeśli chodzi o kierowanie osób do domu pomocy społecznej, bo tak jak 

państwu sygnalizowałem różnie bywa ze ściąganiem tej odpłatności od rodzin, często są 

to osoby samotne. Często są to rodziny, nie dysponują takim dochodem, aczkolwiek 

czynimy starania w tym zakresie i dlatego podjęcie tej uchwały uważam, no będę 

prprosił oszę państwa, żeby ta uchwała została podjęta przez państwa. Ponadto chcę też 

zasygnalizować, że w tej chwili świadczymy usługi opiekuńcze w ramach programu 

asystenckiego, ale tam jest ściśle określone proszę państwa kryterium i nie każdy 

mieszkaniec się kwalifikuję, bo jeżeli dochód jego przekracza 150% kryterium, wówczas 

taka osoba nie może uzyskać wsparcia, a tutaj będzie zupełnie coś innego, bo 

odpłatność za świadczoną pomoc będzie naliczana i będzie to wynikało z kryterium 

dochodowego i z dochodów danej osoby lub rodziny. W uchwale też jest punkt, że osoba 

może wnieść też wniosek o częściowe zwolnienie z odpłatności, jeżeli faktycznie 

odpłatność tak obciążałaby budżet danej osoby. No co jeszcze mogę powiedzieć proszę 

państwa, no zależy mi na tym, żeby nie ponosić kosztów związanych z kierowaniem osób 

do DPS i dlatego chciałbym, żeby na terenie gminy Będzino były usługi opiekuńcze, żeby 

osoba starsza mogła uzyskać wsparcie, jeżeli takiego potrzebuje.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę o pytania radnych w tej sprawie, w sprawie tej uchwały. Nie widzę 

chętnych do zabranie głosu, w związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z 

państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały, głosujemy kolejno, pani Barbara 

Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że w głosowaniu brało udział 15 

radnych, 15 radnych było za podjęciem tej uchwały, stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta. Kolejny projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu działań na 

rzecz osób niepełnosprawnych w Będzinie na lata 2021-2024, ponownie oddaję głos 

panu Rafałowi Turlejowi.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo, tak jak już omawialiśmy wcześniej na komisji i program napisaliśmy. 

Wynika on też z przepisów ustawy o pomocy społecznej, ponieważ art. 17 ustawy o 

pomocy społecznej mówi o konieczności opracowania przez gminę gminnej strategii 

rozwiązywania problemów, jak i również programów okołopomocowych, ale tak jak już 

zasygnalizowałem, że będziemy sięgać po środki zewnętrzne i często ministerstwa albo 

wojewoda nas pyta czy skąd, dlaczego my sięgamy po te środki i czy mamy program np. 

na rzecz osób niepełnosprawnych, czy na rzecz wsparcia i rodziny, dlatego taki program 

opracowałem, ale też tutaj odpowiem przy okazji jak już jestem przy tym programie, bo 

na komisji pani radna Barbara Grudzień, i dobrze że wyłapała błąd w programie, błąd 

matematyczny tak, ponieważ w tabeli, którą przedstawiłem, wrócę do tej tabeli. Proszę 

państwa pojawił się błąd, ale go już naprawiłem. Proszę Państwa, jeśli chodzi o ilość 

świadczeń opiekuńczych, tak jak pani radna Barbara Grudzień zasygnalizowała liczba 

świadczeń udzielonych 1955, liczba osób uprawnionych 179. (...) Tak i tutaj mamy. Liczba 

świadczeń 1955, liczba uprawnionych osób 179, jeśli chodzi o zasiłek pielęgnacyjny. Jeśli 

chodzi o świadczenie pielęgnacyjne, tj. 357 liczba uprawnionych, liczba świadczeń na 32 

osoby uprawnione. Jeśli chodzi o specjalny zasiłek opiekuńczy 60 udzielonych świadczeń, 

8 osób uprawnionych. Jeśli chodzi o zasiłek dla opiekuna 16 świadczeń wypłaconych, 
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dwie osoby uprawnione. To był taki po prostu błąd mi się wkradł i pani radna Barbara 

Grudzień dobrze, że po prostu spojrzała na to i teraz już jest to wszystko poprawne. Jeśli 

chodzi proszę państwa, jeszcze się skupię na tym programie, no państwo na pewno już 

przejrzeli ten program. W programie też pokazałem, jakie jest wsparcie dla osób 

niepełnosprawnych. I to nie chodzi tylko o wsparcie finansowe jak i również wsparcie w 

formie pomocy instytucjonalnej, czy chociażby usług asystenckich. To po prostu już 

państwo macie w programie i i po to jest ten program, żebyśmy mogli pozyskać środki 

np. w ramach programu asystent osobisty osoby niepełnosprawnej na rok 2021.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Zapytanie, kto z państwo a radnych ma w tej sprawie pytania, proszę pani Eugenia 

Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Nie wiem czy akurat tutaj w tej uchwałę, ale myślę że to też będzie adekwatne. Moje 

pytania to właśnie odnośnie tych wszystkich programów pomocy, jakie są na terenie 

naszej gminy, jako osoba niepełnosprawna co może otrzymać pan już przedstawił. 

Jeszcze jest program asystent osoby niepełnosprawnej i tu chciałabym, żeby pan to 

mieszkańcom też przedstawił jak to działa. Moich pytań jest wiele, chodzi mi o 

asystentów. Czy mogą pracować w dobie pandemii i ilu jest asystentów? Ile godzin 

pracują, w jakich godzinach pracują (...) a szczególnie właśnie interesuje mnie ten 

program asystent osobisty osoby niepełnosprawnej, a związane to jest z tym, że ja mam 

u siebie osobę niepełnosprawną, która jest niezdolna do samodzielnej egzystencji, nie 

ma opiekuna prawnego i ja się zgłaszałam do pana o pomoc. Ta osoba nie otrzymała 

pomocy. I teraz bardzo proszę o przedstawienie ogólnie całokształtu po prostu naszych 

programów, jakie funkcjonują na terenie gminy i tak ta pomoc by miała wyglądać, 

dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy pan kierownik...  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę panią. Asystent osoby niepełnosprawnej jest to program, który jest realizowany w 

tym roku. Są zatrudnieni asystenci, jest ich już pani powiem, 4 asystentów jak dobrze 

policzyłem. Proszę Państwa asystenci pracują w godzinach popołudniowych, ale odniosę 

się do pani pytania bo pani powiedziała, że pani radna Imbiorowska powiedziała, że 

zgłaszała się do nas osoba, która nie otrzymała pomocy, bo jest osobą niepełnosprawną, 

tak? Dobrze zrozumiałem?  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

ja zgłaszałam, prosiłam o pomoc, ja zgłaszałam nie osoba, tylko ja.  
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Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Ale i ta osoba, bo był...  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Środowiskowy dom jest zamknięty i on po prostu jest osobą niezdolną do 

samodzielnego funkcjonowania. My mieszkańcy też się obawiamy się o to, że może tam 

się coś wydarzyć, (...) Nie ma ta osoba opiekuna prawnego. I ja zgłaszałam o pomoc, byli 

państwo tam, była obiecana pomoc i chcę wiedzieć co dalej. Bo wiem, że są tacy 

asystenci, którzy pracują nawet związane z tym programem, ale po prostu nie została 

udzielona żadna pomoc, a ta pomoc jest natychmiastowa.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę Panią, byłem w 2 środowiskach, ale nie wiem, kto w tej chwili nie chcę mówić, 

gdzie.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Osoba ma orzeczenie o niepełnosprawności. 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Tak, ale jeżeli jest osoba.. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Korzysta z środowiskowego domu samopomocy, który jest na tę chwilę zamknięty. 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Zgadza się. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Nie mówimy o tej osobie, która jest samotna.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę panią. Co ja mam pani powiedzieć, generalnie pochylę się nad tą sprawą, bo nie 

chcę, żeby osoby niepełnosprawne zostawały bez pomocy. No ja nie przypominam sobie 

teraz, żeby pani ze mną konkretnie rozmawiała.  

 

 



28 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Tak proszę Pana Pan był przed godziną osiemnastą z panią Jasińską na wywiadzie u tej 

rodziny. Obiecana była pomoc, na pewno pan kojarzy no ale nieistotne. Proszę 

przedstawić mieszkańcom programy ja sobie po prostu do Pana, później będziemy w 

kontakcie.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę panią tak, na pewno będę pani z panią w kontakcie, bo ta sprawa.. Byłem 

oczywiście przed osiemnastą w tej sprawie i udzielę pani informacji, na pewno udzielę. 

Jeśli chodzi o asystentów rodziny, asystentów osobistych osoby niepełnosprawnej 

proszę państwa jest to program skierowany do osób, które legitymują się orzeczeniem o 

stopniu niepełnosprawności, a stopniu niepełnosprawności w stopniu umiarkowanym i 

znacznym i te osoby są objęte takim wsparciem.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A można wiedzieć ile takich osób jest, które są objęte wsparciem.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Pani Eugeniu. Mogę to pani odpisać w tej chwili18 rodzin? No tak strzelam, ale odpiszę 

pani to na pani zadane pytanie na pewno dostanie pani pisemną odpowiedź z 

konkretnym wyjaśnieniem.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Teraz bardzo proszę krótko, jakie są programy i z czego oni mogą korzystać w całości, 

jakie mamy programy dla osób niepełnosprawnych w naszej gminie.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę państwa przede wszystkim tak. W tej chwili mamy w ramach programów tak jest 

w ramach programu ze środków zewnętrznych zostało utworzone mieszkanie 

treningowe dla osób niepełnosprawnych, gdzie osoby niepełnosprawne już od stycznia 

prowadzimy rekrutację będą mogły przebywać w tym mieszkaniu i nabywać 

umiejętności w codziennym funkcjonowaniu. Kolejna placówka proszę państwa dla osób 

niepełnosprawnych jest Środowiskowy Dom Samopomocy. To jest też osoby 

niepełnosprawne mogą korzystać. Tak jak już wspomniałem, asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej proszę państwa. Wspomniana przegłosowana przez państwa uchwała 

w sprawie usług opiekuńczych, tak to też ruszymy z tym. W tej chwili usługi opiekuńcze 

są tak jak pani na pewno się orientuje też skierowane, ale tam jest kryterium dochodowe 

i to jest po prostu no część mieszkańców nie może się ubiegać o taką pomoc, dlatego 

wprowadziłem tą uchwałę. Co jeszcze proszę państwa no. Konkrety jeśli chodzi o osoby 

starsze, jak już zachaczę tak. To jest dom seniora w Tymieniu proszę państwa i Klub 

Seniora w Mścicach. No to tyle co mamy na terenie gminy.  
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dobrze, a które jest opłacane z funduszu gminy.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowna pani Eugeniu, jeśli chodzi o środowiskowy dom samopomocy jest to typowe 

zadanie zlecone tak, z budżetu wojewody. Jeśli chodzi o dom seniora, jest w ramach 

programu senior plus i klub senior plus też jest w ramach dotacji.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Tak, a nie otrzymałam informacji jakich godzinach pracują asystenci? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

W godzinach popołudniowych. 30 godzin miesięcznie muszą wyrobić. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A jakich godzinach? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

W godzinach popołudniowych. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Godzinach popołudniowych. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę Pan Baczyński, bo się zgłasza. (...) 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja też mam kilka pytań do pana kierownika, z tym że może poproszę o to, żeby w 

wolnych wnioskach i zapytaniach, bo też mam pytania odnośnie pracy gminnego 

ośrodka pomocy społecznej, odnośnie tych programów, ale to takie pytania dosyć 

szczegółowsze i niekoniecznie związane z tą uchwałą. Czy mógłbym prosić pana 

kierownika o to, żeby jeszcze zawitał do nas na wolnych wnioskach i zapytaniach.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Tomku ja pozwolę sobie tutaj, bo na zadane wcześniej zapytania o pracowników, 

którzy mają być obecni przy wolnych wnioskach jest odpowiedź pana wójta w tej sprawie 

i bardzo proszę, aby pan Mateusz Dębowski to przedstawił, żebyśmy już mieli jasność.  
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Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

Tutaj podejdę, bo będzie pogłos. Z informacji, jakie uzyskałem od pana wójta zgodnie z 

zarządzeniem nr 176/2020. Wójta Gminy Będzino z dnia 1 grudnia w sprawie określenia 

zasad postępowania pracowników Urzędu Gminy Będzino w zakresie udostępnienia 

radnym Rady Gminy w Będzinie informacji i dokumentów, wstępu do pomieszczeń, w 

których znajdują się informacje i dokumenty oraz wglądu w działalność Urzędu Gminy 

Będzino obecność pracowników na sesji musi być poprzedzona złożeniem przez 

radnego stosownego wniosku za pośrednictwem przewodniczącego. Jeżeli są jakieś 

pytania, interpelacje, dodatkowe wnioski należy złożyć je na piśmie do Urzędu Gminy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję panu Mateuszowi, także macie państwo jasność, że nie dość że pan wójt nie 

uczestniczy w seji czy w sesjach, jak również nie będą uczestniczyć pracownicy, żebyśmy 

na bieżąco mogli otrzymać informację na zadane pytania i problemy. To już jest 

kuriozum niespotykane chyba w całej Polsce, no ale do tego tematu to wrócimy 

oddzielnie, prozę pani Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Odnośnie (...) Pana wójta ja nie wiem, czy to nie jest sprzeczne z art. 24 ust.2 ustawy o 

samorządzie gminnym, także pana Mateusza (...) U.s.g. art. 24 ust. 2 dzięki.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Państwa do tego tematu ewentualnie wrócimy, wracamy do uchwały i 

bardzo proszę pani Barbara Grudzień by chciała jeszcze zabrać głos.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja tylko tu chce powiedzieć, że zauważyłam jak pan kierownik przeglądał całą tą treść, że 

ilość sołectw zostało też uzupełnione na moją sugestię, także dziękuję bardzo, zostało to 

uzupełnione w piśmie, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję jeszcze pan Baczyński chciał zabrać głos.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo, a więc pochyliliśmy się nad uchwałą nr 5. Mówi ona, jest ona w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Będzinie 

na lata 2021-2024, więc postaram się zadać pytanie, które będzie nawiązywało do tego 

projektu uchwały. Otóż mamy jeszcze rok 2020, no przedstawił nam pan plany, ale jak to 

działa w tej chwili jak pracują pracownicy, w jakich godzinach? Czy codziennie jest 

prawda dostępny ten pracownik dla potrzebującego, co z projektem mieszkanie 
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treningowe, czy pan jako kierownik takiej jednostki ma prawo prawda do ustanowienia 

tzw. pracy zdalnej, jeżeli jest ta praca, to na czym ona polega, czy pracownicy są 

podłączeni do systemu itd. no to jest moje pytanie.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo, tak w tej chwili jeszcze pracujemy dzień na dzień, jest to związane z 

epidemią. Proszę Państwa, jeżeli chodzi o pracę zdalną to, jeżeli pracownicy pracują 

zdalnie to oczywiście monitorują środowiska, jeśli chodzi o np. jak są prowadzone 

procedury niebieskiej karty, to dzwonią do tych osób do tych rodzin i wtedy są 

spisywane notatki. Jeżeli chodzi drugi, to w tej chwili pracujemy proszę państwa dzień na 

dzień, ale to już lada moment chyba się to zmieni. Jeszcze pan pytał proszę państwa 

świadczymy też pomocy w ramach programu dla osób starszych wspieraj seniora. 

Zgłaszają się mieszkańcy, zgłaszają się też do linii ogólnopolskiej i jest wyznaczony 

pracownik, który jedzie do starszej osoby i który np. robi jej zakupy. Także wspieraj 

seniora też realizujemy. Jeśli chodzi o pytanie pana odnośnie mieszkania treningowego, 

zgodnie z poleceniem wojewody placówki wsparcia dziennego zostały zamknięte. No 

niestety są zamknięte do odwołania, czyli środowiskowy dom samopomocy, dzienny 

dom, klub seniora i mieszkanie treningowe. Proszę państwa mieszkanie treningowe 

pracujemy nad tym, żeby mieszkanie treningowe zostało otwarte od stycznia w 

godzinach od piętnastej. Czyli uczestnicy ŚDS-u, kończąc pobyt w ŚDSie będzie wybrana 

grupa osób, no jest rekrutacja trwa. Jest to ogłoszone na stronie internetowej, będą 

mogły korzystać ze wsparcia w mieszkaniu treningowym. I od 15 do 23 będzie 2 

pracowników w tym mieszkaniu, natomiast od 23 do 7 rano będzie 1 pracownik. I to 

będzie trwało od poniedziałku do piątku, w sobotę osoby będą odwożone do domów. 

Taki jest plan, jeśli chodzi o mieszkanie treningowe.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, a ten program mieszkanie treningowe, od kiedy on u nas działa, kto go 

finansuje i jak to wyglądało do tej pory?  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Panie Tomaszu już panu odpowiadam, program mieszkanie treningowe, to jest program 

zewnętrzny, gmina Będzino sięgała po środki finansowe. Jest on w ramach dotacji 

finansowany. W tej chwili od 2021 musimy mieć ciągłość projektu na 3 lata, także gmina 

w tej chwili nie dokładała do tego, znaczy dokładała wkład własny w ramach projektu, ale 

wszystko jest finansowane z dotacji. Natomiast jeśli chodzi od 2021 musimy mieć 

ciągłość projektu i to będzie w budżecie już gminy, bo musimy utrzymać w ciągłość 

projektu.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, jeszcze raz tutaj pan Baczyński proszę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się, ja chciałbym tylko jeszcze dopytać, bo już zadałem to pytanie, ale nie mam 

odpowiedzi jak to działało do tej pory to mieszkanie treningowe. W jakich godzinach.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Od 15 było czynne do 21.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Pani Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A ja już pytanie zadała, tylko nie otrzymałam odpowiedzi. Czy asystenci w dobie 

pandemii mogą pracować?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo no generalnie wchodzą w środowiska, tak samo nasze opiekunki, 

które mamy 3 panie no też wchodzą w środowiskach z zachowaniem szczególnej 

ostrożności, no my też wchodzimy w środowiska. Szanowni Państwo ja też byłem 

wczoraj nawet u 1 pana i no trudno, no taki mamy zawód proszę państwa to jest też 

służba na rzecz mieszkańców i no musimy...  

Nieznany mówca 27 

Mogą, czy nie jak to jest, mogą?  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Znaczy no wydaje mi się proszę panią no mogą, no generalnie no tak samo asystenci 

rodziny no staramy się zachować szczególną ostrożność tak.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja rozumiem, ale ja mam informacje właśnie z zachodniopomorskiego urzędu 

wojewódzkiego, że asystenci mogą pracować dziękuję bardzo.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę jeszcze pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Tzn, znalazłem tutaj taki, że kierownik urzędu administracji publicznej, dyrektor 

generalny urzędu lub kierujący jednostką organizacyjną wykonującą zadania o 

charakterze publicznym może wyłączyć z zakresu pracy zdalnej pracowników 

realizujących zadania niezbędne do zapewnienia pomocy obywatelom lub inne zadania 

niezbędne ze względu na przepisy prawa lub potrzeby urzędu lub jednostki. Jeżeli nie 

jest możliwe ich wykonywanie w ramach pracy zdalnej. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ja mam takie pytanie do pana kierownika. Do tej pory była stosowana taka pomoc w 

wydawaniu żywności z banku żywności. Chciałam zapytać, czy ta pomoc istnieje nadal 

dla mieszkańców i w jakiej formie jest to realizowane? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo, dostaliśmy informację z polskiego czerwonego krzyża, że polski 

czerwony krzyż będzie zajmował się wydawaniem żywności dla osób najuboższych i taką 

informację umieścił na stronie internetowej urzędu Gminy wraz z podwyższonym 

kryterium dochodowym. Czekamy na informacji, kiedy mieszkańcy będą mogli otrzymać 

tą żywność. Żywność będzie do odbioru w Koszalinie, tym się będzie zajmował polski 

czerwony krzyż, taką informacja dostałem.  

Lucyna Parol (Radna) 

Czyli po prostu GOPS, ani środowiskowy dom nie będzie tego prowadził. Martwi mnie to 

trochę, bo wie pan, to jest pomoc skierowana do ludzi najuboższych, no i teraz proszę 

sobie wyobrazić, kiedy nie mają środka transportu dojechać do Koszalina i odebrać tą 

pomoc. Ja kiedyś byłam przy takim rozdaniu tych środków żywności, więc tak jak 

policzyliśmy tam z komisją, to chyba ze 124 różnych takich składników masło mąka, 

cukier otrzymywali, więc proszę powiedzieć, więc teraz dla nich muszą wynająć sobie 

transport, żeby te środki dowieźć do domu. Nie wiem, czy to jest dobra wersja, ponieważ 

zamiast tą pomoc przybliżać do mieszkańców, to ta pomoc jest oddalana i czy to jest 

odgórna jakaś ustawa, że GOPS ani środowiskowy dom nie może się tym zajmować tylko 

PCK. Martwi mnie to trochę, no bo proszę wyobrazić, że tak jak jeszcze raz powtarzam to 

jest do najbardziej ludzi ubogich. Do gminy, czy do GOPSu ludzi czasami taczką 

przyjechali i sobie tą żywność odebrali. Będzie problem dojechania do Koszalina, jeżeli to 

będzie w formie busów, autobusów czy innych no to też 6 zł bilet jak nie więcej w jedną, 
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drugą stronę, czyli dodatkowe generuje koszty. Nie wiem czy nie ma możliwości 

przybliżenia tego do mieszkańców, bo moim zdaniem no to nie jest dobry pomysł. 

Dziękuję.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo ja państwu odpowiem. Generalnie dostałem taką informację z PCK, 

że to oni będą się zajmować żywnością i moim obowiązkiem też jest poinformowanie 

mieszkańców. Oni nam przysłali stosowne druki, że żywność będzie wydawana na 

podstawie skierowań wystawianych przez ośrodek. I no no to jest chyba decyzja PCK, oni 

mi to wysłali do wszystkich środków, dlatego ja taką informację też przedstawiłem 

mieszkańcom. Dotychczas żywność pozyskiwało stowarzyszenie, które prowadzi 

środowiskowy dom samopomocy z banku żywności. No taki dostałem proszę państwa 

wytyczne z PCK i to przedstawiłem mieszkańcom. Nie była to moja decyzja.  

Lucyna Parol (Radna) 

Tzn, ale proszę pana jeszcze dalej przepraszam, że jeszcze pociągnę tą dyskusję, ale 

myślę, że pan jako szef GOPS-u powinien na to też zwrócić uwagę i dołożyć wszelkich 

starań, żeby ci ludzie mieli jak najlepszą możliwość odebrania tych środków żywności. Ja 

wiem, że to było odbierane właśnie przez środowiskowy dom pomocy i przez GOPS, 

ponieważ no jestem już kilka lat właśnie w tej komisji, gdzie odwiedzaliśmy właśnie w 

momencie, kiedy ludzie odbierali nawet tą żywność, patrzyliśmy jakie te produkty też są 

dostarczane. Oczywiście to były bardzo duże ilości, no ale proszę tak pomyśleć, no gdyby 

pan się w takiej sytuacji znalazł myślę, że też no nie byłoby to dobre tak dojechać do 

Koszalina, nie każdy potrafi. Poza tym część tych ludzi to jest też ludzi starszych, dla 

których dojechać do Koszalina i wrócić nawet, nie mówiąc o tym, że trzeba odnaleźć PCK, 

że trzeba tam pójść to jest jedno. Idą do pana, muszą dostać skierowanie jest jeden 

dzień. Drugi dzień pojechać więc, ile to zajmuje czasu, więc ja nie wiem, jeżeli to nie jest 

ustawa, która tak nakazuje to myślę, że pana rolą jest tutaj przybliżenie tej żywności do 

mieszkańców a nie jej oddalanie.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Pani Lucyno dobrze wejdę kontakt z kołem PCK. Mam z nimi kontakt i zapytam, czy jest 

możliwość, żeby ta żywność była u nas wydawana, dobrze nie ma problemu zrobię to.  

Lucyna Parol (Radna) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Barbara Grudzień.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

Ja tak, bo chciałam ten temat poruszyć trochę przedstawić w wolnych wnioskach, ale już 

jesteśmy przy tym temacie, to tak gwoli uzupełnienia. Jeszcze w ubiegłym roku na 

początku tego roku tą żywnością zajmowało się Stowarzyszenie Lepsze Jutro, co zostało 

odebrane jak gdyby stowarzyszeniu, że tego nie miało prowadzić. Miał to poprowadzić 

GOPS. Ostatnia żywność z tego co wiem, to była wydana przez GOPS w czerwcu. I po 

prostu w ten sposób zostało to wszystko zamknięty temat. Nie wiem, kto podjął taką 

decyzję, bo ja tutaj nie chce pokazywać palcem, ale taka właśnie decyzja zapadła. Do tej 

pory Stowarzyszenie Lepsze Jutro zajmowało się właśnie wprowadzaniem tej żywności i 

dystrybucją, a w tym roku gdzieś chyba na przełomie, nie wiem, marca-kwietnia zostało 

to jakby stowarzyszeniu odebrane. Miał to się zajmować GOPS. GOPS zajął się raz w 

czerwcu i temat umarł śmiercią naturalną, tak wygląda to na dzień dzisiejszy. Dziękuję 

bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Panie kierowniku, a czy szykują się bądź już stały się faktem, jakieś zmiany w 

pana obowiązkach, w pana pracy, czy jakieś instytucje nie przychodzą pod pana 

zarządzanie?  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Nie mam takiej wiedzy Szanowni Państwo, żebym miał coś dodatkowo prowadzić.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tam widziałem wcześniej pan Bryliński się jeszcze zgłaszał. Czy chce Pan zabrać głos 

panie Sławomirze? 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Znaczy się, już Pani Lucynka zadała to pytanie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy ktoś jeszcze z państwa miałby jakieś pytania, dotyczące tej uchwały i proszę 

pani Joanna Banaszczak.  



36 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Ja mam jedno pytanie odnośnie wydawania tej żywności. Czy sąsiednie gminy też jest 

wydawana ta żywność przez PCK w sąsiednich gminach, czy tylko w naszej?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę Państwa taki mail dotarł do wszystkich gmin. PCK nam to przysłało, proszę 

państwa łącznie z kryterium łącznie ze skierowaniami i no ja uważałem to za stosowne, 

żeby mieszkańców o tym poinformować. Ja wejdę z nimi w kontakt, bo generalnie PCK 

nas poprosiło o wydawanie skierowań. I my wydajemy te skierowania jak najbardziej. 

Jeśli chodzi o gminy inne na pewno też, bo ten mail przyszedł do każdej z gmin 

ościennych.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy jeszcze jest ktoś chętny do zadania pytania. Jeśli nie ma proszę 

państwa, przystępujemy do głosowania w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Będzinie na lata 2021-2024. 

Przystępujemy do głosowania pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imborowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Andrzej Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, głosowało 15 radnych. 15 radnych było za 

podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta. I uchwała w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla gminy Będzino na lata 

2021-2024 i oddaje głos również panu Rafałowi Turlejowi.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo tak jak przedstawiałem państwu na komisji to też jest kolejna 

uchwała, która wynika z przepisu ustawy o pomocy społecznej. Wdrażamy ją też po to, 

że no jak się pojawią proszę państwa środki zewnętrzne, żeby pozyskać dodatkowe 

pieniądze czy chociażby na świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych, co jest 

zadaniem zleconym. Dlatego taki program proszę państwa przygotowałem, żeby to był 

dodatkowy dokument przy składaniu wniosków o dodatkowe środki zewnętrzne. 

Niemniej jednak gminny program chcemy realizować, angażując proszę państwa różne 

instytucje, robić pogadanki w szkołach, bo (...) zdarza się też, że część osób może mieć 

skłonności do nadużywania alkoholu, innych używek i tutaj bardziej skupimy się na 

akcjach profilaktycznych współpracując z pedagogami szkolnymi, z dzielnicowymi, 

zespołem interdyscyplinarnym. No po prostu, żeby wyjść do mieszkańców proszę 

państwa, żeby się bardziej interesować mieszkańcem, rozpoznawać potrzeby 

mieszkańców.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś z państwa ma zapytania? Proszę pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Ja mam pytanie ono niekoniecznie dotyczy tej uchwały, ale mogę zapytać się po 

przyjęciu, ale mam jeszcze do pana Rafała Turleja też związane ogólnie z GOPSem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Rafale proszę powiedzieć. Czy coś pan wie na temat prowadzenia domu, klubu 

seniora od stycznia nowego roku czy coś pan wie, kto to będzie prowadził? Dom i klub 

seniora.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

W tej chwili jest prowadzony przez Stowarzyszenie tak, tyle wiem. (...) Narazie oficjalnej 

informacji nie mam. 
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Czyli nie ma przepływu informacji między panem, a panem wójtem? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Nie, no jak najbardziej jest ale jeszcze na ten temat nie rozmawiałem.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Czyli nic pan nie wie o wydanym zarządzeniu? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę Pana, być może to się teraz okazało tak. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

To okazuje się coś, o czym pan powinien wiedzieć wg mnie, Pan odpowiada za te podjęte 

decyzje, powinien Pan rekomendować.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę pana, jeżeli no, jeżeli jest to decyzja wójta to oczywiście ja przyjmę to zadanie, jak 

najbardziej.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Czyli pan o tym nic nie wiedział? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Znaczy no generalnie proszę pana rozmowy trwały tak, ale ja muszę mieć oficjalne 

stanowisko pana wójta i będę rozmawiał na ten temat i państwo na pewno będziecie 

wiedzieć tak.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja ponownie ten temat chciałam powiedzieć w wolnych wnioskach i zapytaniach, ale już 

ruszyło. Proszę Państwa oficjalnie mogę państwu powiedzieć, że prezes Stowarzyszenia 

Lepsze Jutro Pani Stanisława Papajewska-Hanasz otrzymała pismo z dnia 26 listopada, 

informujące przeczytam "uprzejmie informuję, że począwszy od 1 stycznia 2021 Dom 

Seniora w Tymieniu i Klub Seniora w Mścicach będą prowadzone przez Gminny Ośrodek 
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Pomocy Społecznej w Będzinie, z poważaniem wójt Mariusz Jaroniewski." I na tym 

kończy się temat, jeżeli chodzi o prowadzenie, także ponowna sprawa, o którą walczyło 

Stowarzyszenie Lepsze Jutro, żeby coś się działo, coś było i zostało stowarzyszeniu 

zabrane, nie będzie po prostu to prowadzone, ale w wolnych wnioskach, bo to nie jest 

temat tutaj ja przedstawię troszkę szerszy zasięg, ponieważ stowarzyszenie dosyć sporo 

nawet finansowo wspomogło Dom Seniora w Tymieniu, ale o tym w wolnych to jest 

temat, ale informuje, że takie oficjalne pismo prezes Stowarzyszenia Lepsze Jutro 

otrzymała. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze ma jakieś zapytania, czy wątpliwości? Proszę jeszcze pan 

Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja jeszcze odnośnie tej pracy zdalnej, jak to jest wynagradzane, jak można 

wyegzekwować, że te osoby pracują, w jakich godzinach, gdzie można uzyskać numer 

telefonu, czy są podłączone do systemu, gdzie prawda mogą tworzyć jakieś dokumenty, 

bądź je redagować? To jest moje pytanie, dziękuję.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Proszę pana, Szanowni Państwo pracownicy dokumentują swoją pracę zdalną. I jeżeli 

rozmawiamy z rodzinami, to są spisywane notatki służbowe. Numery telefonów proszę 

państwa są dostępne na system internetowej i stronie Urzędu Gminy, jak można 

nawiązać kontakt także no pracujemy tak, ale wkrótce będziemy pracować już, 

przystąpimy do normalnego funkcjonowania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę Pan Baczyński jeszcze kontynuacja.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli Panie kierowniku mam rozumieć, że to, że pracujecie dzień na dzień jest pana 

decyzją? Rozumiem, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

(...) Mam takie pytanie dlaczego taka decyzja została podjęta, czy były jakieś zastrzeżenia 

do pracy stowarzyszenia i po prostu te obowiązki teraz przejmuje GOPS.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy Pan kierownik odpowie na to pytanie? 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Szanowni Państwo, ja nie mam wiedzy na ten temat, jakie były zastrzeżenia. Jest to 

decyzja pana wójta, ja po prostu, jeżeli mi to zostanie przekazane no to ja to przejmę tak 

i będę to prowadził.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. No pana wójta nie ma, nie odpowie nam. Proszę czy ktoś jeszcze ma jakieś 

pytania? Jeśli nie ma, to przystępujemy do głosowania w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla gminy Będzino na lata 2021-2024. 

Głosujemy proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 
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Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta, 15 

radnych głosowało 15, 15 było za podjęciem uchwały, dziękuję.  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Dziękuję państwu bardzo. Ja jeszcze mam taką prośbę do pani Eugeni. Chciałbym z panią 

się spotkać i porozmawiać o tej sytuacji, dobrze? Jest taką możliwość? 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jest taka możliwość, ale w jaki sposób, gdzie?  

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Znaczy generalnie no na pewno a pani, bo generalnie ja chciałbym nawet jakby pani 

mogła jutro do mnie zadzwonić, jest taka możliwość? 



45 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Możemy to załatwić. 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Dobrze to ja poproszę jutro o telefon dobra?  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Bardzo proszę tak. 

Rafał Turlej (Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie) 

Dobrze dziękuję państwu bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

My również dziękujemy. Proszę państwa moja propozycja jest, no mamy teraz taką 

dosyć obszerną uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany studium, ja proponuję 15 minut 

przerwy, żebyśmy mogli odetchnąć troszkę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jesteśmy w komplecie. W związku z tym wznawiamy obrady sesji i proszę państwa mamy 

projekt uchwały nr 7 w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino. Witam w naszym połączeniu online 

projektanta pana Jacka Rostka, witam przedstawiciela Zakładu Energetycznego Energa 

Operator pana Macieja Bednarza. Witam również projektanta linii pana Michała 

Brzozowskiego oraz pana Bartosza Koperę, przedstawiciela gminy, który zajmuje się też 

właśnie sprawą studium. Proszę państwa zanim rozpoczniemy omawianie tej uchwały ja 

myślę, że tu w pierwszej kolejności bym oddał głos panu Jackowi Rostkowi, 

projektantowi, tejże uchwały i żeby nam tutaj przedstawił, jako że oczywiście jesteśmy na 

wizji, mieszkańcy też to oglądają i prosimy o przedstawienie projektu tej uchwały, 

dotyczącej studium zagospodarowania, proszę oddaję głos panu pan Jacek Rostek.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Dzień dobry, dziękuję bardzo. Witam państwa ja w skrócie powtórzę to wszystko co już 

miałem okazję powiedzieć państwu na posiedzeniu komisji także pokrótce. Cały temat 

sporządzenia zmiany studium wywołany został uchwałą intencyjną, podjętą we wrześniu 

zeszłego roku. I ta uchwała zobowiązuje uchwała rady zobowiązuje wójta do dalszego 

działania, zgodnie z przepisami prawa o zagospodarowaniu przestrzennym zmiana w 

studium dokonywana jest przeez wójta. Oczywiście, czy wójta wykonuje to rękoma 

fachowców, w tym przypadku w naszej pracowni urbanistycznej. Procedura wygląda 

następująco. W momencie podjęcia uchwały należy zamieścić ogłoszenia, wysłać 

zawiadomienia. Ogłasza się na BIPie w sposób zwyczajowo przyjęty, (...) zawiadamia się 
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instytucje, które później z mocy ustawy będą opiniowały i uzgadniały ten projekt. W tym 

momencie jest czas na zbieranie wniosków, każdy zainteresowany może złożyć wniosek, 

również tutaj najczęściej instytucje odpowiadają nam i składają wnioski. Na podstawie 

tych my sporządzamy zmiany studium. Studium opracowane przechodzi w proces 

opiniowania i uzgadniania. Bez kompletu opinii i bez uzgodnień instytucji, które 

wymienia ustawa o planowaniu przestrzennym, nie jesteśmy w stanie prowadzić 

procedury dalej. Po zebraniu kompletu możemy projekt wyłożyć do publicznego wglądu, 

czyli to jest ten moment, w którym każdy z mieszkańców gminy, czy w ogóle każdy 

zainteresowany może się z projektem zapoznać. Projekt jest wykładany w urzędzie, a w 

trakcie również na stronach BIP, a w trakcie wyłożenia jest czas na tzw. dyskusję 

publiczną, czyli moment, w którym ja przyjeżdżam do Państwa, przedstawiciel urzędu i 

każdy zainteresowany się może pojawić i porozmawiać (...) na ten temat, również taka 

dyskusja się odbyła. Po tym czasie jest moment na składanie uwag. Uwaga to jest pismo, 

które znowu każdy zainteresowany może złożyć do projektu, w każdym temacie. Jak nie 

podoba mi się projekt, chciałbym aby ten projekt inaczej wyglądał. Chciałbym, aby 

zawierał inne zapisy i tutaj kluczowa informacja każdy może ten uwagę złożyć, nieważne 

czy jest ktoś mieszkańcem gminy, czy nie jest, czy posiada działkę w obszarze objętym 

projektem, czy nie posiada działki. Każda osoba jest uprawniona do złożenia uwagi. 

Uwagi po terminie ich składania przedstawiane są wójtowi i wójt je rozpatruje, to o czym 

wcześniej już mówiłem, że rozpatrzenie jest autorytatywnym działaniem, czyli nie ma od 

tego odwołania. Ja jako osoba prywatna, fizyczna bądź instytucja, która służyła uwagę nie 

mogę od tego rozpatrzenia się odwołać. Natomiast ustawodawca przewidział też taką 

formę kontroli nad działaniami wójta i każdą uwagę nie uwzględnioną wójt musi 

przedstawić, jest zobowiązany przedstawić radzie wraz z projektem do uchwalenia, czyli 

dzisiaj mają państwo przedstawiony projekt uchwały wraz z listą nieuwzględnionych 

uwag. I też taka kluczowa rzecz techniczna co ostatnio mówiłem, czyli głosowania 

wymaga każda z uwag. Tutaj w tym przypadku uwag na 2 pismach złożono 9 uwag. I 

każdą z tych uwag państwo będą głosowali, czy popierają stanowisko Pana Wójta, czy 

nie. I wreszcie po tym procesie będą państwo głosowali samą uchwałę. Jeśli rada 

przegłosuje uchwałę, studium wchodzi w życie z dniem podjęcia, w przeciwieństwie do 

planu, który wchodzi dopiero po publikacji. Studium nie jest aktem prawa miejscowego, 

jest takim aktem kierownictwa wewnętrznego, mówimy, więc ono wchodzi w życie 

momentalnie, co nie zmienia faktu, że cała procedura formalnoprawna tego projektu 

jest przekazywana wojewodzie, który ma 30 dni, żeby skontrolować nasze działania, czyli 

- czy wszystkie zawiadomienia zostały wysłane, czy wszystkie terminy zostały 

dochowane, czy wszystkie wydarzenia, które miały w ramach procedury się odbyć odbyły 

się. Wreszcie, czy projekt w jakikolwiek sposób nie narusza przepisów obowiązującego 

prawa. W tym przypadku mamy do czynienia z projektem w bardzo prostej formie, 

dlatego że ideą tej zmiany studium było wprowadzenie do polityki przestrzennej decyzji 

celu publicznego, jakim jest linia elektroenergetyczna 110kV, wraz ze stacją 

transformatorową. I stąd te zmiany w samym dokumencie, który już państwo mają, od 

2003. Te zmiany są bardzo lakoniczne, to są po prostu dopisane informacje o przebiegu 

tej inwestycji, a i sama zmiana na mapie jest w bardzo niewielkim zakresie, bo i tak 

niewielki zakres został wyznaczony, uchwałą intencyjną, czyli tą którą państwo 

podejmowali we wrześniu 2019 roku i do tego zakresu nasze działania były ograniczone. 
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Tyle. O procedurze tyle, o celu tej decyzji jeśli jest taka możliwość żebym odpowiedział 

na państwa pytania, to jestem do dyspozycji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w ramach rekomendacji tej 

uchwały? Proszę pan Kopera.  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Dzień dobry państwu. Większość już informacji przedstawił pan projektant pan Jacek 

Rostek, jak wygląda cała procedura uchwalania zmiany studium. Ja chciałbym jeszcze 

dodać, że w tej chwili będziemy głosować nad zmianą studium, którego ostatnia zmiana 

miała miejsce w 2016 roku 23 lutego 2016 r. i jest to któraś tam z kolejnych zmian. 

Bodajże w tej chwili będzie to dziewiąta zmiana, aktualnie obowiązującego studium. Są 

to zmiany cząstkowe i tak jak już podkreślił pan projektant, zakres zmiany tego projektu 

studium obejmuje tylko bardzo wąski pas terenu na terenie sołectw Strzeżenice i 

Dobiesławiec, tak jak to było omówione podczas komisji obszernie, dziękuję. (...)  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę. Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż zadałem pytanie na wspólnym posiedzeniu komisji miałem otrzymać 

odpowiedź w dniu dzisiejszym odnośnie tego, co nas zasila w tej chwili, jakie linie 

napowietrzne dbają o nasze bezpieczeństwo energetyczne. To jest pierwsza sprawa. 

Druga sprawa, ta zmiana w tym studium dla jednych jest szczątkowa, dla innych bardzo 

ważna. Chodzi tutaj o postawienie linii napowietrznej o mocy 110 KW, również (...) GZP i 

wszystko stoi to na terenie gminy Będzino. Ja poprosiłem również o plany inwestycyjne, 

odnośnie gminy Będzino, o polepszenie jakości przesyłu prądu, jaka infrastruktura nam 

się szykuje, bo wiadomo, że jak położymy taki wielki kabel, to musi być odbiorca. 

Otrzymałem taką mapkę, na której jest skierowane wszystko w kierunku Mielna na 

terenie naszej gminie jest tam tylko kilkaset metrów na terenie miejscowości Strzeżenice 

i nic. A więc, jaki wniosek. Robimy inwestycje, która prawda, ja zacznę od tego że lubie 

mieszkańców Mielna, Gminy Mielno, ale jest dla nich bardzo ważna dla nas może nie 

wnieść za wiele, niemniej jednak może utrudnić życie naszym mieszkańcom. My 

jesteśmy radnymi gminy Będzino i o los i dobre samopoczucie mieszkańców gminy 

Będzino powinniśmy walczyć. Ja jestem za tą linią, czemu nie, tylko chodzi o to, żeby ona 

była w technologii podziemnej, nie napowietrznej a pod ziemią. A to, że przegłosujemy w 

tej chwili studium i będzie tam zapis, że będzie to linia napowietrzna kablowa przy 

tworzeniu jakiegokolwiek miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego będzie 

on musiał być zgodny ze studium, więc jeżeli dzisiaj przegłosujemy studium, to nie 

będzie możliwości tworzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

innej technologii, czyli technologii podziemnej. Dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Kopera chciał się odnieść do tej wypowiedzi.  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Panie radny, chciałbym tutaj powiedzieć, że w tej chwili zapisy studium nie determinują 

jednoznacznie technologii wykonania tej linii, ponieważ jest napisane napowietrzno-

kablowa, linia kablowa jest to linia podziemna. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję ja bym chciał jeszcze poprosić o tą odpowiedź co nas zasila w tej chwili, chodzi 

o gminę Będzino.  

Nieznany mówca 14 

I dziękuję, tutaj już przedstawiciel zakładu energetycznego Pan Bednarz się (...).  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

W tej chwili układ zasilania jest taki, że głównymi zasilaczami zarówno obszaru gminy 

Będzino, jak i rzeczywiście gminy Mielno są 2 linie 15 kilowoltów wychodzące z kierunku 

Koszalina, kończące się taką stacją 15 kilowoltów RS Mielno. Te linie w tej chwili 

wzajemnie muszą się rezerwować. Te linie zostały w ostatnich latach zmodernizowane 

można powiedzieć do granic swoich możliwości. Są wykorzystane przewody w 

technologii GAP o przekroju 150 i tak naprawdę na poziomie średniego napięcia niewiele 

już można zrobić, żeby podnieść możliwości przesyłowe lub poprawić warunki 

napięciowe. W tej chwili można powiedzieć, że obciążenie takie całoroczne w gminie 

Będzino, tak jak dostałem informację z regionalnej dyspozycji mocy na obszarze gminy 

Będzino, oscyluje w okolicach 2,2 MW. Natomiast w okolicach Mielna mówię o tym 

całorocznym obciążeniu z wyłączeniem okresu sezonu jest to poziom mocy około 4 MW. 

Oczywiście do tych tutaj wskazanych poziomów mocy obu gmin należałoby jeszcze 

doliczyć około zgodnie z tego co dostałem od regionalnej dyspozycji mocy 1,5 MW 

szczytu poborów w obszarze Mielna.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, że już jest wszystko? 
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Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

To znaczy nie, zauważyłem, że pan Baczyński, jakby chciał wejść mi słowo, więc się 

wstrzymałem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Zasłania się narazie.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

To ja może jeszcze tylko dokończe, ja może jeszcze tylko dokończe, że kwestia, jakby 

tego, że ta linia pracuje w szczytowych możliwościach obciążenia jest faktem 

bezsprzecznym. Ta linia oczywiście po prostu w tym obszarze, to nie jest także Energa 

operator chce komuś, jakby dokuczyć czy wydać środki zbędne, tylko realizuje inwestycję 

celu publicznego, ponieważ no nie mamy innej możliwości, aby dokonywać rozwoju tego 

obszaru oczywiście zarówno w zakresie obu gmin, gdyby doszło do sytuacji takiej, że 

wystąpiłby potencjalny jakiś inwestor na niedużą tak stosunkowo moc np. 1 MW tu, czy 

1 MW tam stanęlibyśmy jako energetyka w dość poważnym problemie na ten moment. 

Stąd potrzebna jest budowa takiej stacji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż proszę pana 2,2 MW są potrzebne gminie Będzino, 4 MW są potrzebne 

gminie Mielno. Proszę powiedzieć ile może przyszłość taka linia 2x110kV, jeżeli w tej 

chwili oczywiście, no już z wielkimi problemami obsługuje nas podwójna linia 15 kV.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę Pan Bednarz.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Myślę, że taka linia może przesłać może i nawet 100 MW. Natomiast jeszcze chciałbym 

tylko dodać, no nie możemy rozpatrywać tej energetyki tylko i wyłącznie w kategorii 

mocy. Musimy rozpatrywać to w trochę szerszej perspektywie. Otóż kluczowym już w 

dzisiejszych czasach i najistotniejszą kwestią jest pewność tego zasilania, a nie to czy po 

prostu prąd jest w gniazdku, bo jego taka jest specyfika po prostu np. linii 

napowietrznych średniego napięcia, może w każdej chwili zabraknąć ze względu na 

warunki atmosferyczne, pogodowe, uszkodzenia przez urządzenia rolnicze i tak 

naprawdę to pewność zasilania decyduje dzisiaj o jakości tej energii elektrycznej, a 

oczywiście możliwości rozwojowe w kwestii możliwości dostawy nowych mocy 

przyłączeniowych, to jest oczywiście drugi aspekt. Dziękuję. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę jeszcze Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja wszystko rozumiem tak już wcześniej powiedziałem, nie jestem przeciwko tylko dziwi 

mnie fakt, że budujecie państwo linie o 16 razy większej mocy niż to co nam zasila te 

nasze 2 gminy w tej chwili. Boicie się kosztów, poprzez zmianę technologii na 

podziemną. A może być wystarczyłoby zbudować linię o połowę słabszą, a jednak w tej 

technologii podziemnej. No czy spodziewamy się jakiegoś wzrostu 16 krotnie większego 

poboru na terenie, już powiedzmy dziesięciokrotnie większego poboru na terenie tych 

dwóch gmin i w jakim czasie to będzie? Mówił Pan na wspólnym posiedzeniu komisji, że 

to tam jest inwestycja wielomilionowa, że tego typu linie tworzy się w technologii 

napowietrznej, ale z drugiej strony tworzycie linie piętnastkę w miejscowości Komory 

realizując, znaczy nie tworzycie, przekształcacie ją z linii napowietrznej na podziemną. I 

to się tutaj kłóci. Wie Pan, chce po prostu zadbać o interes mieszkańców gminy Będzino, 

bo to na ich terenie zostaną wyłączone z budowy jakieś tereny, na ich terenie będzie 

oddziaływanie magnetyczne, elektromagnetyczne te. Względy estetyczne będą (...) 

obniżone w ich miejscowościach. No ale całe dobro tej inwestycji, cały jej sens idzie w 

kierunku Mielna. Widzi pan, jeszcze do tego mam obawy, bo tak zwiększymy sobie 16-

krotnie ten przesył, no ale z tego, co z tego będzie miała gmina Będzino? Potrzebny jest 

nowa infrastruktura, czyli nowe linie piętnastek, nowe transformatory, tego nie 

planujecie. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Bednarz.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Otóż proszę się panie Tomaszu nie przywiązywać do cyfry 16, ponieważ taka jest 

technologia. To można zrobić analogie taką, że wybudujmy dzisiaj drogę jedno 

pasmową, a może będzie potrzeba kiedyś w przyszłości dwupasmowej, wybudujmy 

jedno pasmową. Taka jest technologia i np. zejście z przewodami o niższym przekroju 

wcale nie wpłynęłoby w tak znaczący sposób, bo gro jakby tej inwestycji kosztowo 

pochłaniają stanowiska słupowe, beton, stal i tytuły prawne do dysponowania 

nieruchomością, które niezależnie od użytego przekroju tej linii są kosztowne i one w 

niewspółmiernie duży sposób wpływają na średni po prostu koszt budowy kilometra 

takiej linii. To jest pierwsza taka kwestia, dlatego proszę panie Tomaszu nie 

przywiązywać do tego, że można to bardzo istotnie potanić. Natomiast jeśli chodzi o to, 

czemu budujemy w którymś miejscu linię kablową średniego napięcia, a czemu akurat 

upieramy się przy technologii wysoko napięciowej. Powiem tak, tak naprawdę spółka 

Energa-Operator jest w taki sposób zbudowana, że ma u siebie w Gdańsku w siedzibie 

centralę operatora i tam ma sztab inżynierów, którzy dokonują analizy, sprawdzają 

ranking awaryjności, sprawdzają sposób działania sieci, zarówno średniego napięcia i 
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sieci 110 kV. Nie wiem, stwierdzają np. że takie linie 110 są zdecydowanie wyższej i mniej 

podatne na warunki atmosferyczne niż sieci 15 kV, w związku z czym tam w centrali 

podejmuje się strategię rozwoju jakby sieci elektroenergetycznej i tam w centrali ustala 

się w jakim kształcie ma ta sieć być rozwijana. W tej chwili i to jeszcze całkiem niedawno 

powiedziałbym, że niektóre zadania jeszcze są kończone, w zakresie się modernizacji linii 

napowietrznych na linie napowietrzne. Natomiast operator przeszedł swoją polityką i to 

miało miejsce może 1,5 roku temu i to była decyzja centrali, tak jak powiedziałem po 

przeprowadzeniu szeregu analiz. I to było takim wynikiem techniczno-ekonomicznym 

kompromisem, więc przeszedł operator, na tak jak trend jest na zachodzie kablowania 

sieci średnich napięć, ale to wcale nie znaczy, że dla naszej spółki jest to tak bardzo 

istotne, żeby w tej chwili przechodzić z kablowaniem na sieci 110 kV. Ja sobie pozwoliłem 

zrobić taki szacunek. Oczywiście podkreślę tylko jedno, nie da się na dzień dzisiejszy 

powiedzieć, ile kosztuje dokładnie ile będzie kosztował tutaj km linii 110 kV, ponieważ 

generalnie wygląda to tak, że wszystko realizujemy w trybie przetargu również 

wykonawcy i dostawcy urządzeń na poziomie 110 kV dostarczają urządzenia z przetargu 

i na dzień dzisiejszy niestety możemy to tylko szacować. Oczywiście szacunki byłyby 

bardziej precyzyjne, gdybyśmy dostali już do ręki od biura projektowego kosztorys, ale to 

jest w trakcie opracowania. Natomiast ja pozwoliłem sobie zrobić taki szacunek, te cyfry 

są takimi cyframi jakich używamy również u nas, pozyskując uchwały, zgody 

korporacyjne na realizację tej inwestycji. Otóż koszt linii napowietrznej, bo to jest 

dwutorowa linia 110 kV 1 km w wykonaniu napowietrznym można szacować, powtarzam 

szacować około 800 000 zł za kilometr, czyli w tym przypadku mówimy o 7 około 

kilometrach. Załóżmy, że jest to koszt około 6 000 000, gdybyśmy do tego dołożyli w 

koszty GPZu też bardzo orientacyjne go rzucę, żeby czy też nie przywiązywać się do cyfr, 

bo nie o to mi chodzi - to jest koszt około 10 000 000. Niech kable, powiązania, jest 

trochę tych powiązań średniego napięcia będą około 6 000 000. Oscyluje ta inwestycja w 

tym układzie, w którym w tej chwili to forsujemy na poziomie 22 000 000. Jeśli chodzi o 

koszt linii kablowej i takie cyfry po prostu są u nas w obrocie korporacyjnym, to są 

szacunki, to dwutorowa linia 110 kV to jest koszt około 4 000 000 za kilomet. Czyli, 

gdybyśmy sobie powiedzieli tutaj, że te 7 km chcemy wybudować w kablu to to jest koszt 

wtedy 28 000 000. Dołóżmy te 10 000 000 GPZ, 6 podobnie na średnie napięcie jesteśmy 

blisko 44 000 000, czyli mówimy o dwukrotnej, przy szacowaniu podkreślam, że to jest 

szacowanie, dwukrotnym przebiciu jakby wykonania napowietrznego względem 

kablowego. I powtarzam oczywiście no, ideologicznie miło jest powiedzieć sobie 

chcielibyśmy linię kablową, równie dobrze moglibyśmy powiedzieć, no to zamiast dróg 

naziemnych, budujmy tunele one będą mniej inwazyjne dla mieszkańców. Tak to 

wszystko prawda, tylko niestety jest to efekt kompromisu techniczno-ekonomicznego.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Krawiec chciał zabrać głos. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Dzień dobry panu, no jestem akurat radnym, właśnie z tych miejscowości Dobiesławiec i 

Strzeżenice i oczekiwania mieszkańców są dosyć spore właśnie względem tego studium. 
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No moje pytanie miało być, co to oznacza właśnie linia napowietrzno-kablowa? 

Rozumiem teraz, że jest to i napowietrzna i kablowa, w zależności od tego, jak będzie 

wykonywana i być taką i taką technologią. Ale tutaj w tych wyjaśnieniach mamy, że na 

etapie projektowania linii przesądzać się będzie o ostatecznej technologii jej wykonania. 

Jeśli będzie już linia projektowana, kto będzie przesądzał o jej właśnie przebiegu, czy to 

będzie kablowa czy napowietrzna? Czy wtedy mieszkańcy będą mogli, bo są protesty nie 

chcą jak państwo wiecie, aby przez ich działki szły linie napowietrzne. Czy będą mieli 

wtedy możliwość no swojego złożenia swojego protestu jak gdyby. No, bo mówię tutaj 

oczekiwania są mieszkańców dosyć spore, przyznam się, że tutaj jako radny też jestem 

przeciwny tej linii napowietrznych, szczególnie tutaj na odcinku powiedzmy Dobiesławca, 

gdzie powstaje dosyć duże osiedle domków jednorodzinnych, które no niestety nie 

będzie współgrało, powiedzmy z tym osiedlem. To na razie tyle dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję tutaj widzę pan Rostek chciał zająć stanowisko w tej sprawie. Proszę oddaję 

głos.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Dziękuję bardzo. Chciałem tutaj panu radnemu Krawcowi odpowiedzieć na jego pytanie, 

kto i kiedy będzie (...) tak jak mówiłem, studium jest takim aktem wewnętrznym gminy, 

który tak naprawdę gminę zobowiązuje do dalszych działań, taką polityką przestrzenną. 

Tak jak np. dokument strategii. Natomiast (...) o przeznaczeniu terenów to będzie plan 

miejscowy albo wydawana decyzja o ustaleniu lokalizacji celu publicznego. I w 1 i 2 

procedurze prowadzonej przez wójta będą mieli szansę wypowiedzenia się mieszkańcy, 

to na pewno. Natomiast już działania stricte inwestycyjne będą odbywały się w oparciu o 

przepisy związane z wydaniem decyzji środowiskowej, w oparciu o ustawę o (...) 

informacji o środowisku itd. oraz przy wydawaniu pozwolenia na budowę. Tutaj na 

pewno panowie inżynierowie elektrycy, też szczegółowo będą mogli te procedury 

opowiedzieć. Natomiast ja chciałbym uwagę w przestrzeni, jako urbanista na 1 ważną 

rzecz. W stosunku do miejscowości, ta linia będzie tak kolokwialnie za liniami 

istniejącymi, czyli mamy już tą barierę przestrzenną, bo to dla mnie zawsze przy 

projektowaniu stanowi barierę przestrzenną, czyli dwie linie oczywiście mniejsze 

średniego napięcia już istniejące, a za nią realizowana jest inwestycja, duża inwestycja i 

to dziesiątkowa. To z punktu widzenia, bo też pamiętam na poprzednim spotkaniu 

pojawiło się takie sformułowanie, nie pamiętam kto z Państwa to powiedział, że blokuję 

ta inwestycja rozwój przestrzenny gminy. Ja chciałem do tego wrócić powtórzyć, że nie 

jestem przekonany co do tej blokady, dlatego że dzisiaj dla tych miejscowości plan 

miejscowy nie istnieje, natomiast trudno analizować, które z działek otrzymałyby 

warunki zabudowy i na jaką formę inwestycji. (...) Chciałem podkreślić, że z punktu 

widzenia tworzenia tych barier urbanistycznych, no to ta linia będzie w miejscowości za 

liniami już istniejącymi, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Pan Baczyński. (...) 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Mówimy o inwestycji celu publicznego, czyli już nikt nie będzie miał nic do powiedzenia. 

Pamięta pan o gruntach trzeciej klasy?  

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

To może ja odpowiem, Michał Brzozowski. Z tym, że nikt nie będzie miał nic do 

powiedzienia, no to się nie do końca zgodzę, bo tak. Mamy teraz trwającą procedurę 

środowiskową, w czasie, której mogą się właściciele wypowiadać. Będziemy w okolicach 

wiosny rozpoczynać uzgodnienia z właścicielami gruntów i pozyskania służebności 

przesyłu, czyli chcemy uzgodnić z właścicielami posadowienie tej linii i w przyszłości 

eksploatację. Oczywiście za wynagrodzeniem. Ponadto po uzyskaniu decyzji 

środowiskowej będzie tak jak tu pan Rostek już wspomniał przeprowadzona procedura 

uzyskania decyzji lokalizacji inwestycji celu publicznego, w trakcie których każdy z 

właścicieli zostanie jakby poinformowany o wszczęciu takiej procedury i będzie mógł 

złożyć wnioski, uwagi, odwołania od tej decyzji. Tak jak mówię, równocześnie będą się 

prowadziły rozmowy, żeby ustanowić tą służebność przesyłu i żeby właściciele mogli 

wyrazić zgodę na wybudowanie tej linii i eksploatację za wynagrodzeniem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę Pan Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Moje pytanie jest takie, no jeśli uzgadniacie z danym właścicielem działki, czy gruntu i on 

nie wyraża zgody na przeprowadzenie linii napowietrznych, co wówczas?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę kto, pan Brzozowski? 

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Tak może dalej ja. Uzgodnienia prowadzimy do tzw. skutku aż znajdziemy kompromis. 

No nie chciałbym tu jakoś przeze mnie straszyć, no są jakieś tam, istnieją w prawie 

polskim narzędzia, które no przy jakby nieuzasadnionym albo skrajnym oporze 

właściciela dają prawo inwestycji celu publicznego do jakby administracyjnego uzyskania 

zgody na lokalizację tej inwestycji na działce. No ale tak jam mówię no, to jest używane w 

skrajnych sytuacjach, gdzie opór jest jakby no pomimo prób dogadania się, no nie ma 
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nie ma (...) strony. Co do gruntów trzeciej klasy, no tak mamy jakby świadomość w 

niektórych miejscach te grunty trzeciej klasy są zlokalizowane, no i tak jak mówię jedyne 

konstrukcję, na tą chwilę przewidywane konstrukcje są poza gruntami trzeciej klasy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Ja jeśli mogę. Proszę Państwa, bo akurat ta tematyka tu się pogłębia, jeżeli 

chodzi o konstrukcję tej linii. Moim zdaniem najlepszym tutaj i chyba zadowalającym też 

mieszkańców by było ewentualne rozwiązanie, że na odcinku, gdzie jest miejscowość 

Dobiesławiec, nie wiem jest to około tam kilometra, czy 800 m wykonać na tym odcinku 

linię kablową podziemną. Natomiast na pozostałej części, jeżeli nie ma tam problemów, 

żeby to była linia napowietrzna i tutaj to by nie ograniczyło. Ja byłem tam na miejscu, 

oglądałem to. Ta linia rozumiem ma przebiegać obok 2 istniejących w kierunku 

południowym od tej strony i mam też takie pytanie może szczegółowe, w jakiej 

odległości od istniejących linii na południe ta nowa linia ewentualnie projektowana 

miałaby przebiegać?  

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Ok, no już panu odpowiadam. Tylko sobie zmierzę. Liniasz nasza 110 projektowana jest 

około 20-25 m na południe od linii istniejących. To mówimy o odległości między osiami, 

czyli jakby fizycznie przewody obu tych linii będą 18 m od siebie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, a jeżeli chodzi o to rozważenie w przyszłym projekcie przez inwestora 

możliwości dwuczłonową, niejako że ten odcinek w miejscowości Dobiesławiec, żeby 

tutaj na tym odcinku wykonana została linia podziemna.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

To ja bym powiedział w ten sposób. Na dzień dzisiejszy wszelkie dokumenty, umowy, 

zgody korporacyjne, zgody zarządu na taką przepraszam bardzo na taką inwestycję w 

naszej spółce, musimy pozyskać odpowiednią zgodę korporacyjną, a ona jest w tej chwili 

pozyskana w kształcie układu napowietrznego, a więc uwzględnia finansowanie układu 

napowietrznego. To na ewentualne rozmowy o skablowaniu jakiegoś odcinka, no ja nie 

mam tutaj kompetencji. Musiałaby podjąć spółka na wyższym szczeblu, jakiekolwiek inne 

decyzje. Natomiast w dniu dzisiejszym mamy zgodę i umowy pozawierane w układzie 

napowietrznym.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem. Mam jeszcze pytanie, czy w etapie realizacji następnych etapów tej 

inwestycji, czyli ta opinia środowiskowa, jak i przygotowania projektu i plan 

zagospodarowania, który byłby tym dokumentem ostatecznym, czy w między czasie 
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tutaj mamy jakiś wpływ na to, żeby ta linia, ta konstrukcja linii została zmieniona na 

częściową linie kablową?  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Decyzja w tym zakresie nie należy do mnie, to nie jest moja kompetencja, jak 

powiedziałem zgodę na zmianę takiego układu wydaje zarząd Energa Operator.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja rozumiem, tylko czy my mamy na to wpływ w późniejszych etapach przygotowania 

inwestycji. Jako mieszkańcy i radni, jako wójt.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

No to rozumiem, po pierwsze, że ta uchwała w tej chwili nie wyklucza, jakby dalszego 

postępowania w tej sprawie czyli, jeżeli mówimy, że ma być to linia napowietrzno-

kablowa, no to powiedzmy z formalnego punktu widzenia nie wyklucza tego. Natomiast 

jeśli chodzi o możliwości radnych, o możliwości mieszkańców, no cóż pozostaje mi 

powiedzieć, że istnieje zawsze ścieżka, jakby docierania do zarządu operatora. No jest 

taka możliwość i każdy to może zrobić, na każdym etapie inwestycji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, dziękuję. Proszę Pan Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Znaczy ja będę ciągnął dalej ten problem, jeżeli ktoś nie wyrazi, no bo w tych uwagach 

tutaj do projektu zmiany studium mamy 1 taką uwagę, że nie wyrażam zgody na 

planowanie i wykonanie dwutorowej linii napowietrzno kablowej 110kV w technologii 

napowietrznej przez działkę tej osoby. No i co wówczas?  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Podejrzewam, że wówczas podjęte zostaną negocjacje finansowe, no regułą jest 

generalnie że spółka nasza jak najbardziej wypłaca wynagrodzenie, na poziomie wartości 

rynkowej, czyli generalnie w tym przypadku na podstawie operatu szacunkowego, czyli 

nie chcąc oszukać takiego właściciela gruntu to jest kwestia rozmów. Oczywiście no nie 

wiem pewnie są narzędzia finansowe, którymi można zachęcać takiego właściciela, aby 

zmienił tę decyzję. Natomiast jeśli nie dojdzie do zmiany takiej decyzji, znowu pozostanie 

kwestia decyzji zarządu Energa-Operator, czy w danym przypadku znowu zwiększyć 

koszt inwestycji, no i w jakimś odcinku przejść na linię kablową, czy też podjąć inne 

środki, o których mówił pan Brzozowski, środki przewidziane w polskim prawie.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę ktoś jeszcze w tej sprawie ma jakieś zapytania? To ja tutaj już mówię o 

całokształcie studium. Proszę państwa no mieliśmy tam te uwagi do braku aktualności, 

natomiast są tu zawarte wcześniej podejmowane uchwały przez Radę Gminy przez 

kilkanaście lat, czy nawet 20 lat. I tutaj w tym względzie wiele rzeczy jest nieaktualnych, 

po prostu te inwestycje zostały wykonane już. No, ale wymagałoby to całkowitego 

opracowania nowego studium dla całej gminy, w związku z tym tu jest tylko ten 1 wątek 

wrzucony wykonania tej linii kablowej, linii przepraszam energetycznej, o której tu 

właśnie tutaj mówimy, natomiast pozostałe rzeczy są nienaruszane. Ale też to pokazuje 

nam, czy wczytując się w szczegóły, ile rzeczy zostało wykonanych, a jak też zmieniła się 

też sytuacja i położenie naszej gminy wielu obiektów, które już powstały, czy całej 

infrastruktury. Proszę jeszcze pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż odnośnie zmian w tym studium. Moim zdaniem zapis o gruntach klasy 

trzeciej ze strony 48, to jest pkt. 3 Rolnictwo i leśnictwo, zapis o gruntach klas trzecich 

jest niepotrzebny, otwiera on furtkę do nadużyć i degradacji rolniczych działek. 

Obowiązujące teraz przepisy nie są restrykcyjne i czasochłonne, mam za to podstawę 

przypuszczać, że wszystko jest zgodne z prawem i tego powinniśmy się trzymać. 

Wyrywając się przed szereg nie wiadomo w jakim celu. Jest na zielono w podpunkcie 6.0 

Rolnictwo i leśnictwo, ochrona użytków rolnych wysokiej jakości tj. komplesów 

glebowych 248 oraz 1Z i 2Z klasy bonitacyjnej trzecia i czwarta. Przed innymi aniżeli 

rolnicze wykorzystanie, nie dotyczy to konieczności zmiany przeznaczenia gruntów 

rolnych oraz wyłączenia ich z produkcji na cele realizacji inwestycji celu publicznego. To 

jest zapis niepotrzebny się wydaje i nie powinien wogóle zaistnieć (...).  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Proszę Pan Rostek.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Zapis ten jest pewnym odniesieniem do zapisu, który już w polityce przestrzennej gminy 

funkcjonował. Tak jak już pan przewodniczący powiedział dokument funkcjonuje od 

wielu, wielu lat i był wiele razy zmieniany. I rzeczywiście pierwotna forma tej polityki 

zakładała, że ta ochrona gruntów rolnych ma być na bardzo wysokim poziomie i 

chcieliśmy w sposób jednoznaczny wskazać, że jakby polityka zmieniona tą uchwałą 

widzi tutaj okno dla inwestycji celu publicznego, dlatego że takie no tak ogólnikowe 

sformułowania dotyczące zabezpieczenia gruntów rolnych w studium w mojej ocenie 

mogłyby być w przyszłości szkodliwe i to nie tylko na potrzeby tej konkretnej inwestycji, 

ale w ogóle dla inwestycji celu publicznego realizowanych np. na etapie planów 

miejscowych, dlatego że grunty rolne są chronione ustawą, mówię o gruntach klas 

wysokich, które występują w Państwa gminie są chronione ustawą o ochronie gruntów 

rolnych. I na etapie sporządzenia planu miejscowego, lub w przypadku zmiany 
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przeznaczenia takiego gruntu na cele nierolnicze, bądź nie leśne należy wystąpić z 

wnioskiem do ministra rolnictwa. I wówczas minister rolnictwa ocenia, czy wyda tą 

zgodę, czy nie. To jest też w żaden sposób od wójta czy rady niezależne i mogłoby się 

zdarzyć, że minister, powołując się na taki zapis polityki przestrzennej stwierdzi, że nie, 

nie wyda zgody dla danej inwestycji, ze względu na to, że tutaj polityka przestrzenna nie 

przewiduje jakby ja rozumiem kontekst kontekst tamtego zapisu starego, wiadomo, o co 

tam chodzi. Natomiast literalnie, czytając literalnie, a niestety coraz urzędnicy ministersw 

czytają zapisy bardzo literalnie mógłby on budzić wątpliwości. Stąd zdecydowaliśmy się 

na zaproponowanie tego dopisku tak, żeby również literalnie jednoznacznie ta intencja 

była wyartykułowana, że owszem, grunty są chronione, wszyscy o tym wiedzą, (...) na 

podstawie odrębnych, ale oczywiście polityka przestrzenna gminy dopuszcza możliwość 

zmiany przeznaczenia w przypadku inwestycji celu publicznego oczywiście.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Ostatnie pytanie. Czy zmiany zawarte w tym studium, w którym się będziemy 

podejmować mając coś wspólnego z budową farmy wiatrowej w przyszłości?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Rostek.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Zmiany, które myśmy wprowadzili nie mają nic wspólnego, natomiast rzeczywiście 

dokument przewiduje lokalizację takich farm, no ale to tak jak rozmawialiśmy - to 

państwo kreują tą politykę przestrzenną od 20 lat, z kolejnymi zmianami w trzecim roku, 

5, 6, 9, 12, 15, 16. I to państwo rada gminy decydują o tej okolicy. Rzeczywiście są 

przewidziane tereny, pod farmy wiatrowe w studium gminy Będzino, natomiast nasza 

zmiana nie ma z tym nic technicznie wspólnego. My umieszczamy w polityce 

przestrzennej konkretne, która jest z imienia i nazwiska w tym dokumencie też 

wymieniona.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Kopera coś dodać.  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Ja chciałbym dodać, że faktycznie studium przewiduje lokalizacje, gdzie były potencjalnie 

możliwe lokalizacje inwestycji w zakresie energetyki wiatrowej. Natomiast należy zwrócić 

uwagę, że studium trzeba czytać całościowo. Jeżeli czytamy studium musimy czytać 

jednocześnie i rysunek studium i jego tekst. Z rysunku studium wynika, że te obszary, na 
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których jest dopuszczalna możliwość lokalizacji inwestycji w zakresie energetyki 

wiatrowej, są jednoznacznie określone na załączniku graficznym. Są tam bodajże 4 

tereny dla 2 z tych obszarów obowiązują już miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego, w tym 1 inwestycja już istnieje, a druga ma pozwolenie na budowę, 

natomiast jeszcze w tej chwili nieprawomocne. I chciałbym jeszcze dodać, że spotkałem 

się podczas składania uwag do projektu zmiany studium z zapisami, że mieszkańcy tych 

2 sołectw, czyli Dobiesławca i Strzeżenice nie wyrażają zgody na lokalizację inwestycji w 

zakresie energetyki wiatrowej. I tutaj trzeba podkreślić, że w tamtym obszarze studium 

tego nie dopuszcza. Druga informacja jest taka, że te oba sołectwa znajdują się w 

granicach obszaru chronionego Koszaliński Pas Nadmorski, gdzie takie inwestycje są 

niedopuszczalne.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę jeszcze Pan Bednarz.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Chciałem tylko zapewnić, że inwestycja, o której tutaj mówimy i na którą mamy w tej 

chwili podpisaną umowę, nie jest związana z żadnym zobowiązaniem finansowym, z 

żadnymi warunkami przyłączenia, ani umową przyłączenia dla jakiejkolwiek w tej chwili, 

dla jakiegokolwiek źródła wytwórczego. Realizujemy ją natomiast dla złożonych już 

konkretnie wniosków o określenie warunków przyłączenia dla odbiorców.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja mam takie pytanie, bo być może nie doczytałam lub też nie dosłyszałam. Mnie 

interesuje, czy ta linia, która będzie napowietrzna przebiegała, to ona będzie 

przebiegała, tylko dotyczyła działek prywatnych, czy też tam wchodzą w grę działki 

agencyjna ziemia itd. Jak to wygląda na dzień dzisiejszy, czy tylko są to działki typowo 

prywatne rolników? 

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Tak, no w tym momencie jakby tam nie podam Pani procentowo, ale są zarówno działki 

prywatne jak również działki będące własnością skarbu państwa, czyli tam KOWR-u w 

zarządzie KOWR-u, m.in. działka, na której planowana stacja jest własność w tym 

momencie KOWR-u.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

A tak mniej więcej procentowo może pan przybliżyć (...), bo czasami może przeważyć 

właśnie to że jest agencyjna, więc będzie szybciej zgoda niż tych mniejszych prywatnych 

działeczek.  

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Może za chwilkę, musiałbym sprawdzić, bo nie mam tego w głowie, nie chcę skłamać.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Bardzo proszę, jeżeli jest taka możliwość to bardzo proszę.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, kto jeszcze? Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż chciałem się jeszcze dowiedzieć, czy ta inwestycja nie tworzy możliwości 

przyłączania tych źródeł wytwórczych, czyli farm wiatrowych do tej sieci? 

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Z technicznego punktu widzenia ta inwestycja tworzy warunki odbioru tak jak, ale taka 

jest fizyka, że tworzy oczywiście warunki przyłączenia generacji, to jest po prostu 

kawałek przewodu i działa w 2 strony.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy są jeszcze jakieś pytania? Jeśli nie ma, może nasuną się w trakcie omawiania. 

Proszę Państwa, aby podjąć tą uchwałę musimy najpierw przegłosować całą listę 

nieuwzględnionych uwag, które wpłynęły do wyłożonego publicznego wglądu projektu 

zmiany studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Będzino, czyli te wszystkie uwagi, które wpłynęły od mieszkańców, od tej drugiej strony 

zostały niemalże w całości nieuwzględnione przez pana wójta. No i teraz ja tutaj 

każdorazowo każdą z tych propozycji odczytam. Łącznie z wyjaśnieniem, uzasadnieniem. 

I każdą z tych uwag będziemy głosowali oddzielnie, zanim przejdziemy do głosowania 

nad całościowo nad uchwałą. Mamy proszę państwa pierwszą taką nieuwzględnioną 

uwagę, jest to społeczna rada mieszkańców sołectw Mścice, Dobiesławiec, Strzeżenice, 

Wierzchomino. Złożona 9 października dwudziestego roku. I treść uwagi: w pierwszej 
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części pisma mieszkańcy przedstawiają szereg pytań i wątpliwości, dotyczących: ust. 1 

niezgodności przeprowadzenia procedury z obowiązującymi przepisami i procedurami 

wskazania na obowiązek prowadzenia metryki sprawy. Macie to państwo w tych 

tabelach na końcu uchwały. W ustępie drugim brak konsultowania procedury z 

mieszkańcami, w zakresie przedmiotu opracowania, udostępnienia dokumentacji 

świadczącej o działaniach związanych z przeprowadzeniem wyżej wymienionych 

konsultacji. (...) dokumentacji na podstawie załącznika nr 2 o nazwie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino, który wg 

mieszkańców posiada nie aktualny podkład i dane. W ust. 4 opracowanej prognozy 

oddziaływania na środowisko do projektu zmiany studium i w ust. 5 konieczności 

posiadania pozytywnej opinii środowiskowej przed planowaniem realizacji inwestycji. I 

tutaj proszę państwa, jak państwo wiecie tam dotyczy to obrębu Mścice, Dobiesławiec, 

obręb Strzeżenice i Wierzchomino. Wierzchomino to myślę akurat myślę, że nie bardzo 

akurat w tym przypadku, no ale takie społeczna rada z tej miejscowości też tu się 

dołącza. I teraz tak, wyjaśnienie, uzasadnienie nieuwzględnienia uwagi. Odnośnie pkt 1 

procedurę wszczęto po podjęciu przez Radę Gminy w Będzinie uchwały nr XI/88/19 dnia 

26 września 2019 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino. 

Zawiadomienie zgodnie z przepisem art. 11 pierwszy ustawy z dnia 27 marca 2003 roku 

o planowaniu zagospodarowaniu przestrzennym tj. Dziennik urzędowy z 2018 roku poz. 

1945 z późn. zm. zostało zamieszczone w prasie lokalnej i ja myślę, że tu jest pomyłka, 

bo tu jest Głos Dziennik Pomorza a myślę, że powinny być Głos Koszaliński. Jeśli jestem 

w błędzie to proszę mnie poprawić. Z 4 listopada 2019 roku w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Gminy w Będzinie zakładka wójt, postanowienia, obwieszczenia, 

zawiadomienia wójta na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Art. 66 ustawy z dnia 

14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania administracyjnego i przywołany akt 

wykonawczy tego artykułu, jakim jest rozporządzenie ministra administracji i cyfryzacji z 

dnia 6 marca 2012 roku w sprawie wzoru i sposobu prowadzenia metryki sprawy 

dotyczący postępowań administracyjnych. Procedura sporządzenia zmiany studium 

postępowań administracyjnych nie jest i nie jest nie jest normowane ustawą z dnia 

14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania administracyjnego. Procedura została 

przeprowadzona zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym. Odpowiedź odnośnie pkt 2 część procedury 

sporządzenia zmiany studium związana z udziałem społecznym zgodnie z przepisem art. 

11 pkt 7 i 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, tj. Dziennik urzędowy z 2020 roku poz. 293 z późn. zm. nosi nazwę 

wyłożenia do publicznego wglądu. Taką nazwą posłużono się w ogłoszeniu z 20 sierpnia 

2020 roku zamieszczonego w prasie lokalnej, no i tu jest też głos Dziennik Pomorza z 

20 sierpnia 2020 roku. W Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Będzinie jest 

zakładka wójt postanowienia obwieszczenia zawiadomienia wójta na tablicy ogłoszeń w 

Urzędzie Gminy oraz na tablicy ogłoszeń w sołectwach Dobiesławiec-Strzeżenice. Forma 

ogłoszenia o wyłożeniu wynika wprost z przepisu art. 11 pkt. 7 Ustawy z dnia 27 marca 

2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, tj. Dziennik urzędowy z 

2020 roku poz. 293 z późn. zm. Odpowiedź odnośnie pkt 3 czy podpkt 3 przedmiotowa 

zmiana studium dotyczy wprowadzenia przebiegu inwestycji celu publicznego do polityki 

przestrzennej gminy, w związku z tym aktualizacji poddano treści związane 
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bezpośrednio z inwestycją i granicami opracowania zmiany studium, określonymi w 

uchwale nr XI/88/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 26 września 2019 roku w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino. Studium wykonywane zostało na 

podkładzie mapy topograficznej, pozyskanej z ośrodka geodezyjnego. W tym przypadku 

podkład studium jest oryginalnym podkładem, który wykorzystano do sporządzenia 

dokumentu w 2000 roku uchwałą nr XXIII/155/2000 Rady Gminy w Będzinie z dnia 

17 lipca 2000 r w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino. Poza tym warto zaznaczyć, że mapy 

topograficzne nie są aktualizowane tak często, jak inne mapy z zasobów geodezyjnych. 

Zdarza się więc, że obecnie dostępne mapy pochodzą sprzed kilku lub nawet 

kilkudziesięciu lat. Odpowiedź odnośnie podpkt 4 prognoza oddziaływania na 

środowisko zostało sporządzone przez osobę do tego uprawnioną, która spełnią 

wymagania, o których mowa w art. 74 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 3 października 2008 

roku o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w 

o ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko. Prognoza 

oddziaływania na środowisko została sporządzona w zakresie zmian studium zgodnie z 

granicami określonymi w uchwale Rady Gminy w Będzinie, uchwały nr XII/88/19 dnia 

26 września 2019 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w gminie Będzino. 

Odnośnie podpkt 5, przedmiotem wyłożenia do publicznego wglądu był projekt zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Procedura ta 

jest prowadzona zgodnie z przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, a udział społeczeństwa zagwarantowany jest poprzez złożenie projektu 

do publicznego wglądu oraz możliwości składania uwag do projektu. Sporządzenie 

raportu oddziaływania na środowisko związane będzie dopiero z etapem realizacji 

inwestycji i ta część uwagi dotyczy tego właśnie etapu. Nie ma to związku z procedurą 

zmiany studium, które to przeświadcza o realizacji inwestycji, a jedynie ma na celu 

wprowadzenie jej przebiegu do polityki przestrzennej gminy. Na tym kończy się 

uzasadnienie niezrealizowania tej uwagi.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy tutaj w tym punkcie. Proszę o zdjęcie treści. I czy tutaj w tym punkcie jeszcze jakieś 

pytania się nasuwają? Jeśli nie to przegłosujemy. Kto państwa radnych jest za poparciem 

stanowiska wójta zawarte w uzasadnieniu. Przystępujemy do głosowania. Pan Andrzej 

Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. Też mikrofon pani Lucyno, ale zrozumiałem, że jest pani za.  
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Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Maciej Bednarz. Oj przepraszam, Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imbiorowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja jestem również za podjęciem tej uchwały, uwzględnienia tej uwagi i poparcie 

stanowiska wójta w tym momencie. Niestety nie idzie tu już uczestniczył pan 

Gołębiewski, bo padła od internetu aparatura w związku z tym głosowało 14 radnych, 9 

głosów było za podjęciem uchwały przy przepraszam poparcia stanowiska wójta przy tej 

uwadze, a 5 było wstrzymujących się. Czyli ta uwaga została przyjęta zgodnie ze 

stanowiskiem uzasadnienia pana wójta. Przystępujemy do kolejnej uwagi. Jest to uwaga 

nr 2 mieszkańcy nie wyrażają zgody ma planowanie rozbudowy sieci energetycznej p.t. 

Budowa dwutorowej linii napowietrzno kablowej 110 kV w formie napowietrznej. 

Dopuszczają realizację jedynie formę linii kablowej podziemnej, po dokonaniu 

konsultacji społecznych. I uzasadnienie o nieprzyjęciu tej uwagi, to jest realizacja linii 

elektroenergetycznej 110 kV stanowi inwestycję celu publicznego, zmianie studium 

technologię jej wykonania określa się jako napowietrzną kablową na etapie 

projektowania linii, przesądzać się będzie o ostatecznej technologii jej wykonania. 

Realizacja wyłącznie kablowej formy przez grunty rolne jest nieuzasadniona 

ekonomicznie. Spytam się czy tu jeszcze jakieś zapytania do tej uwagi są? Jeśli nie ma, to 

proszę głosujemy. Proszę kto jest za poparciem stanowiska.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Mam pytanie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

A Pan Baczyński przepraszam. Proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, czyli mówiąc jasno mieszkańcy mają wątpliwości co do realizacji inwestycji z 

takim. No. W technologii napowietrznej tak? Głosujemy, czy popieramy ich stanowisko 

czy nie?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No tak to jest poparcie stanowiska wójta, który tej uwagi nie przyjął.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A rozumiem, no chwileczkę bo właśnie tego nie rozumiem. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Głosujemy proszę pan Andrzej Jóźwiak.  

 



65 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Ja jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Wstrzymuje się. Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem przeciw. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Pan Grzegorz Szulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie widzimy pana panie Grzegorzu. Ale słyszymy. Jestem za i zostajesz mój głos jestem. A 

jeszcze Pan Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuje. Czy już wszyscy radni oddali głos, żebyśmy się nie pogubili (...) Zostałem tylko 

ja, jestem również przeciw. Moje zdanie jest takie, żeby zaproponować tutaj konkretne 

rozwiązanie z podziałem tej tej linii na, nie wiem czy w świetle nierozpatrzenia tej uwagi, 

czy tutaj możemy głosować dalsze uwagi czy, bo tutaj trudno mi jest odpowiedzieć, nie 

ma dzisiaj pana radcy prawnego, a w pierwszej wersji nie wiem, może jest tutaj w stanie 

coś odpowiedzieć na to Pan Rostek. Jaki mamy wynik tutaj? Wynik głosowania tej uwagi 

w zakresie poparcie stanowiska wójta mamy 4 głosy za 7 przeciw 3 wstrzymujące, czyli ta 

uwaga nie została poparta zgodnie ze stanowiskiem wójt. Czy tutaj w tym przypadku, 

jeżeli. Ja tutaj bardzo proszę tutaj się odniesie do tego pan Kopera (...) czy głosujemy 

dalsze uwagi, bo myślę że..  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Przy takim podjęciu rozstrzygnięcia, co do uwag moim zdaniem dalsze procedowanie tej 

uchwały w tym zakresie już nie ma sensu, ponieważ w takim razie będziemy musieli 

wrócić się z pracami planistycznymi chociażby do momentu, gdzie trzeba byłoby 

ewentualnie skorygować te zapisy ze studium, bo jeżeli byśmy dalej procedowali tą 

uchwałę przy takim rozstrzygnięciu rady istniało by ryzyko, że ta uchwała nie mogłaby 

wejść w życie. Myślę, że Pan Jacek tutaj szczegóły opowie jak to powinno wyglądać.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Tak. Dlatego, że nieprzyjęcie odrzucenia tej uwagi przez państwa, czyli tak jakby 

wdrożenie jej do uwzględnienia powoduje wrócenie się toku projektowania, dlatego że 

państwa decyzja o tym, żeby tą uwagę uwzględnić no musi pociągnąć za sobą zmiany w 

projekcie, więc w momencie, gdyby państwo, później głosowali pozostałe uwagi i 

głosowali pozostałe uwagi i głosowali projekt, to głosowaliby państwo projekt niezgodny 

z państwa decyzją, dotyczącą tej konkretnej uwagi, stąd w mojej opinii również nie ma 

sensu dalszego głosowania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, rozumiem w takim układzie, że no na tym zamykamy ten punkt tym, że 

prosimy o uwzględnienie tej uwagi w przyszłych pracach, i myślę że to wróci do dalszego 

procedowania tej uchwały, dotyczącej studium. Proszę tutaj głos chciała zabrać pani 

Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo, mi się nasuwa takie pytanie. W związku z tym (...) Jest taka moja 

propozycja, czy nie warto jest jednak te pozostałe punkty przejrzeć, przedyskutować, bo 
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teraz staniemy na tym drugim punkcie i żeśmy nie przyjęli, później będzie następna 

uchwała i okaże się, że trzecią, czy czwartą pozycję znowu nie przyjmiemy, i to będzie po 

prostu takim koleją rzeczy. Może warto zastanowić, jak pozostałe punkty przepracować i 

zobaczyć, jakie będą głosowania radnych, do pozostałych punktów. To jest taka tylko 

moja propozycja, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pan Jacek Rostek.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Tak oczywiście, dziękuję za to, tak na gorąco to wszystko komentujemy, rzeczywiście 

miałoby głęboki sens, gdyby państwo radni wypowiedzieli się na temat każdej z uwag, 

dlatego że rzeczywiście mogłoby okazać się, że decyzja Państwa będzie się różniła od 

decyzji pana wójta, a my cofając projekt w procedurze będziemy go ponownie 

najpewniej wykładać, a w związku z tym mogą stanąć kolejne uwagi, stąd rzeczywiście 

mogłoby dość do takiej sytuacji, w której no nie w skończoność państwo by swoje 

stanowisko musieli zajmować, to rzeczywiście poprawiam się. Wydaje mi się bardzo 

racjonalne, żeby Państwo wypowiedzieli się do wszystkich złożonych tych 9 uwag.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No i myślę, że to jest słuszne podejście, dlatego że na przyszłość nie spotkamy się z 

niespodzianką, że któraś z tych uwag, które mogliśmy w tej chwili przegłosować będzie 

ponownie jakimś tam problemem. Dobrze proszę państwa to głosujemy nad trzecią 

uwagą. Mieszkańcy nie wyrażają zgody na budowanie na terenie wskazanym sołectw 

turbin wiatrowych w odległości bliższej niż 2 km od istniejących zabudowań. I tutaj w 

uzasadnieniu jest, że uwaga nie dotyczy projektu zmiany studium i zakresu opracowania, 

jako że dotyczy to tylko tej linii napowietrznej. Ale tutaj przegłosujemy, czy jesteśmy 

zgodni z poparciem stanowiska wójta i zagłosujemy. Kto jest za poparciem stanowiska 

wójta w tej uwadze nr 3. Proszę kolejno, Pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Embiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Ja przepraszam nie oddałem głosu, ja jestem również za. Głosowało 14 

radnych 12 głosów jest za przy 2 wstrzymujących. Ta uwaga została przyjęta i poparta, 

poparte stanowisko wójta. Uwaga nr 4 mieszkańcy nie wyrażają zgody na dokonanie 

dalszego wycinania drzew w obrębie wskazanych sołectw bez uzgodnienia i konsultacji 

społecznych z mieszkańcami gminy. I tu jest podobna odpowiedź, podobne 
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uzasadnienie. Uwaga nie dotyczy projektu zmiany studium i zakresu opracowania. No i 

zagłosujemy nad tą uwagą. Kto z państwa radnych jest za poparciem stanowiska wójta w 

tej sprawie. I tego uzasadnienia, proszę głosujemy Pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski, 

Mariusz Gosławski (Radny) 

jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mój głos jest również za uwzględnieniem stanowiska wójta w tej sprawie. Stwierdzam, że 

poparcie dla stanowiska wójta zostało udzielone w tej uwadze, 12 głosów było za, 2 były 

wstrzymujące. Mamy kolejną uwagę nr 5. Mieszkańcy wnoszą o wykreślenie z 

przedmiotowego projektu zmiany studium części pkt 3.2 punkty, pkt a ze strony 37 

akapit 8. Dotyczy to obszarów chronionych o wyłączeniu tych gruntów z obszaru 

chronionego krajobrazu koszaliński pas nadmorski proponuje się zmniejszenie obszarui 

takie takie tutaj było wcześniejsze zapisy. Natomiast w uzasadnieniu w odpowiedzi 

stanowisku wójta wygląda to w ten sposób: pkt 3.2 studium na stronie 37 pod nazwą 

obszary objęte ochroną i rekomendowane do ochrony i jego litera a obszary i elementy 

objęte ochroną planu, dla których obowiązują zasady zagospodarowania i użytkowania 

określonych w przepisach szczególnych, opisują jak sama nazwa wskazuje obszary 

objęte ochroną na podstawie przepisów odrębnych. Nie jest w kompetencji wójta, czy 

Rady Gminy zmiana granic obszaru chronionego krajobrazu, stąd też część tego zapisu 

usunięto ze studium, pozostawiając samą nazwę obowiązującej formy ochrony przyrody. 

Uwaga została częściowo uwzględniona ze względu na to, że nie zrealizowano całości 

żądania. Uwagę należy uznać za odrzuconą, zgodnie z przepisami ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, gdzie ustawodawca nie przewidział możliwości 

częściowego, pozytywnego rozpatrzenia uwagi. Zdaniem organu intencją składającego 

uwagę było wykreślenie propozycji zmniejszenia obszaru chronionego krajobrazu i 

fragment ten rzeczywiście wykreślono, co nie stanowi pełnej realizacji żądania. Czyli ten 

najistotniejszy punkt z tego żądania, z tej uwagi został tutaj wykreślony, czyli no nie jest 

to w kompetencjach wójta ani ani naszych jako Rady Gminy i tutaj takie jest 

uzasadnienie. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za poparciem 

stanowiska wójta w tej sprawie, proszę głosujemy pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Nie do końca wszystkie podpunkty rozumiem, wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To znaczy tutaj dla informacji, że po prostu to co mamy w studium określone tam 

czerwonym kolorem zapis, że zmniejszenie tego pasa ochrony środowiska jest 

wykreślone, jako częściowe uwzględnienie uwagi mieszkańców, proszę tutaj pan Kopera 

chciał zabrać głos w tej sprawie.  
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Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Ja państwu może wyjaśnię, ponieważ faktycznie ten punkt jest troszkę zawiły, natomiast 

wprost z treści pisma mieszkańców wynikało niejako, żeby całkowicie usunąć punkt 

mówiący o tym, że ten obszar znajduje się w obszarze chronionego krajobrazu. 

Natomiast my zrozumieliśmy tą intencje, jako usunięcie zapisu drugiego, drugiej części 

tego zapisu, który mówił o tym, że już mówię o co chodziło, że dokładnie proponuje się 

zmniejszenia obszaru poprzez zmianę granic i wyłączenie kompleksu gruntów ornych 

wysokiej jakości pomiędzy miejscowość Kazimierz, Strzeżenice, Dobiesławiec. Czyli było 

to właściwie uwzględnienie uwag mieszkańców, natomiast ustawodawca nie przewiduje 

formy częściowego uwzględnienia. Stąd też wyszło tak, że ta uwaga została zaznaczona 

jako nie uwzględniona. Natomiast w tekście studium, jakbyśmy się odnieśli do tekstu 

studium, ta uwaga została odniesiona i ten zapis, ta końcówka tego zapisu uległa, została 

usunięta. Zgodnie z żądaniem mieszkańców.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy tutaj jakieś wątpliwości, zapytania zanim przystąpimy do 

głosowania? 

Lucyna Parol (Radna) 

Czy dobrze rozumiem, że zmniejszania obszaru tego objętego ochroną tak, nie jest w 

gestii wójta, wójt i rada tego zrobić nie mogą? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak nie mogą tego zrobić, jest to wykreślone.  

Lucyna Parol (Radna) 

I jest to wykreślone, jasne.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Rostek by chciałby coś dodać, proszę.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Tak chciałem właśnie podkreślić. Chodzi o to, że studium zawierało taki zapis o 

proponowanym zmniejszeniu obszaru. Ten zapis tak mówią już kolokwialnie nie miał 

sensu, dlatego że to nie jest kompetencją która się mieści w gminie ani państwa radnych 

ani pana wójta. Stąd był po prostu bezsensowny. Mieszkańcy zwrócili na to uwagę, 

natomiast sposób sformułowania ich pisma wskazywał, że chodzi o wykreślenie całego 

tekstu, bo tam jest w cudzysłowiu proszę wykreślić i całe zdanie. Natomiast wykreślenie 

całego zdania wykreśliłoby jednocześnie informację o tym, że funkcjonuje taka forma 

ochrony przyrody, co znowuż w naszej ocenie nie miałoby żadnego sensu ani 
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uzasadnienia, dlatego że ta informacja jest cenna i powinna się mieścić w dokumencie. 

Stąd my skreśliliśmy tylko tą końcówkę, co wierzymy że było tak naprawdę meritum tej 

uwagi. Natomiast znowuż literalnie patrząc nie uwzględniono uwagi w całości, w związku 

z tym pojawiła się u państwa jako uwaga nieuwzględniona, dlatego że przepisy nie 

przewidują jakieś częściowych ropzatrzeń albo 0 albo 1 albo przyjął wójt uwagę, albo 

odrzucił, więc w tym przypadku, mimo że wierzę, że intencja mieszkańca czy osoby 

składającej uwagę została uwzględniona, mimo to że jestem o tym przekonany, to ona 

znalazła się wśród uwag nieuwzględnionych i dlatego teraz państwo będą głosowali za 

poparcie bądź nie stanowiska pana wójta.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy jeszcze ktoś miałby tu jakieś pytania, wątpliwości? Jeśli nie, przystępujemy 

do głosowania niejako ponownie i jeszcze raz oddaję głos panu Andrzejowi Jóźwiakowi. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 
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Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja jestem również za uwzględnieniem tej uwagi i poparcia stanowiska wójta. 

Wynik głosowania nad tą uwagą jest 13 głosów za, 1 wstrzymujący. I teraz mamy tutaj już 

zgłoszenie kolejne drugie już. I tutaj mamy, osoba fizyczna to też złożyła. Uwagę 

następującej treści: nie wyrażam zgody na planowanie i wykonanie dwutorowej linii 

napowietrznej kablowa10kV w technologii napowietrznej na działkę 239/3. Przebieg 

przedmiotowej inwestycji celu publicznego, jaką jest realizacja stacji transformatorowej 

110/15 kV GPZ Mielno wraz z dwutorową linią napowietrzną kablową 110 kV oznaczono 

w projekcie zmiany studium w sposób przybliżony w ramach dokładności podkładu 

topograficznego, na jakim wykonane jest studium. Realizacyjny przebieg inwestycji, w 

tym podjęta technologia oraz np. rozstaw słupów w przypadku linii napowietrznej będą 

przedmiotem zapisów planu miejscowego lub decyzji o ustaleniu lokalizacji celu 

publicznego. Akt oznaczenia inwestycji w polityce przestrzennej gminy nie przesądza o 

wystąpieniu utrudnień w prowadzeniu ekologicznych upraw lub konieczności usuwania 

wieloletnich nasadzeń na przedmiotowej działce. Realizacja linii elektroenergetycznej 

110 kV stanowi inwestycję celu publicznego. W zmianie studium technologię jej 

wykonania określa się jako linia napowietrzno kablowa. Na etapie projektowania linii 

przesądzać nie będzie o ostatecznej technologii jej wykonania. Gmina zobowiązana jest 

do wskazania inwestycji celu publicznego w studium, zaś jednostki realizujące inwestycje 

będą zobowiązane wykonać ją zgodnie z przepisami prawa bez pominięcia 

obowiązujących procedur. Głosujemy nad tą siódmą poprawką teraz i teraz proszę o 

zdjęcie tutaj tekstu. Dotyczy to uwagi zgłoszonej przez mieszkańca, tak jak mówiłem 

dotyczy konkretnej działki i jest podobna sytuacja, że nie ma zgody na planowanie 

dwutorowej linii napowietrznej i to uzasadnienie i stanowisko wójta w tej sprawie jest no 

podobne zresztą jak w tamtym poprzednim przypadku. W związku z tym tutaj ktoś 

chciałby zabrać głos, proszę pan Baczyński.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, ja bym się chciał dowiedzieć, co to jest za działka. Czy to jest jakaś duża 

prywatna, czy to jest jakiś niewielki areał, bo rozumiem, że chodzi o to, że osoba 

prywatna nie życzy sobie, żeby w obecnej formie, w jakiej jest zaproponowane studium 

ta linia leciała przez jego grunty. Ile tych słupów by u niego stało? Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie wiem czy to jest możliwa odpowiedź na już.  

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Na już to będzie ciężko. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To proszę Pan Kopera jeszcze.  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Szanowni państwo, takie dokładne dywagacje na temat, która działka i jaka działka nie są 

przedmiotem zmiany studium, gdyż studium jest aktem ogólnym jak i polityki 

przestrzennej. Natomiast przechodząc do meritum tej sprawy, ta działka znajduje się ta 

działka w Dobiesławcu. Dokładnie możecie państwo zapoznać się z opublikowanym 

raportem oddziaływania na środowisko związanym z realizacją tej inwestycji. On jest na 

stronie, jest opublikowany na stronie internetowej gminy Będzino, w Biuletynie 

Informacji Publicznej, więc tam się znajdują dokładne informacje. Chyba że na gorąco w 

tej chwili pan Michał Brzozowski będzie miał przed sobą dokumenty. Będzie mógł 

odpowiedzieć, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję.  

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Tak właśnie mam przed sobą mapkę. To jest działka rolna, na tę chwilę w tym momencie 

na tym etapie projektu nie przewiduje się żadnych słupów na tej działce.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Państwa to przegłosujemy tą uwagę. Kto jest z państwa za poparciem 

stanowiska wójta w tej sprawie, proszę zagłosować. Pan Andrzej Jóźwiak. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Znaczy powiem, że tu jest sprawa trudna, bo tu wchodzi, jakby sprawa prywatna, ale z 

tego co pan mówi, że nie planuje się żadnych słupów, więc jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Jacek Rostek. Przepraszam, Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Znaczy no jestem za, myślę że tutaj dojdzie do już w tej fazie projektowej do negocjacji z 

tym mieszkańcem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I ja jestem również za podjęciem, za poparcie stanowiska wójta. Mamy, uwaga została 

przegłosowana w następujący sposób, poparcie dla stanowiska wójta uzyskało 12 

głosów przy 2 głosach przeciw. I musimy proszę Państwa ja przepraszam, ale pominąłem 

uwagę nr 6. Bo byliśmy teraz przy uwadze numer 7. A uwaga Nr 6 mieszkańcy, czytam 

uwagę, mieszkańcy wnoszą o dodanie w przedmiotowym projekcie zmiany studium w 

części pkt 3.2 na stronie 37, w akapicie nr 8 następującej treści: teren pomiędzy 

miejscowościami Kazimierz, Strzeżenice, Dobiesławiec jest terenem korytarza 

ekologicznego i fauny wędrownej oraz występują w nim miejsca rozrodu regularnego 

przebywania chronionych ptaków awifauny. I tutaj uzasadnienie jest następujące uwagi 

do odrzucenia. Tej uwagi stanowisko wójta. Na potrzeby sporządzenia zmiany studium 

opracowano prognozę oddziaływania na środowisko, również wyłożoną do publicznego 

wglądu, w której nie wskazuje się na występowanie korytarza ekologicznego na obszarze 

objętym zmianą studium. Ponadto zgodnie z art. 11 pkt 5 litera i, ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, projekt zmiany studium wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko został przedłożony do zaopiniowania przez Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie, pismem z 2 czerwca 2020 roku. Organ 

zaopiniował projekt zmiany studium, jak i prognozę oddziaływania na środowisko bez 

uwag. Ponadto jak wskazano w odpowiedzi Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w ocenie organu opiniującego realizację ustaleń zmiana studium nie 

powinna powodować znacząco negatywnego oddziaływania na środowisko 

przyrodnicze, w tym faunę i florę. W granicach terenu objętego zmianą studium nie 

stwierdzono siedlisk przyrodniczych oraz stanowisk gatunków objętych ochroną. Taki 

jest zapis uzasadnienia pana wójta. Czy tutaj w tej sprawie mają państwo jakieś 

zapytania? Proszę pana Kopera chciał coś dodać.  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Ja chciałbym jeszcze dodać, żebyśmy tutaj, państwo radni i my, żebyśmy mieli jasność jak 

wygląda postępowanie, bo my tutaj już z pana Jackiem wielokrotnie tłumaczyliśmy, żeby 

rozdzielić różne postępowania. Postępowanie w sprawie uchwalenia zmiany studium to 

jest oddzielne od postępowania środowiskowego, w sprawie wydania decyzji 

środowiskowej, więc na etapie sporządzenia studium i zgodnie z uzgodnieniami, które 

uzyskaliśmy od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska faktycznie regionalny 

dyrektor ochrony środowiska stwierdził, że w tym zakresie zmiany studium nie 

stwierdzono występowania takich siedlisk. Natomiast na etapie decyzji środowiskowej 

przed uzyskaniem pozwolenia na budowę, bądź decyzji o lokalizacji inwestycji celu 
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publicznego na pewno taka sprawa będzie jeszcze rozstrzygana i z raportu 

oddziaływania na środowisko na pewno wyjdą dodatkowe inne rzeczy. Natomiast zakres 

jakby decyzji środowiskowej jest inny, niż zakres samego naszego dyskutowania na 

temat zmiany studium.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Czyli rozumiem, że (...) korytarza ekologicznego tak? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Że nie ma, takie jest stwierdzenie tutaj w tym raporcie. Proszę, czy ktoś jeszcze ma jakieś 

uwagi? Jeśli nie ma, to przegłosujemy za poprawką nr 6. Czy radni są za poparciem 

stanowiska wójta w tej sprawie, proszę głosować, pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuję się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Moje stanowisko jest też za oparciem tutaj stanowiska. Wynik głosowania nad tą uwagą, 

12 głosów za poparciem, 2 głosy wstrzymujące. Teraz mamy uwagę nr 8. Wnioskuje się o 

lokalizację linii 110 kV w technologii kablowej przez teren działki 239/3 i okolicznych 

działek. No jest to podobna uwaga, jak była poprzednio, poszerzona o okoliczne działki 

jeszcze. Uzasadnienie, odpowiedź, stanowisko wójta: w projekcie zmiany studium 

wskazano przebieg przedmiotowej inwestycji celu publicznego. Technologię jej 

wykonania opisano jako napowietrzno- kablową. W studium nie przesądza się jednak, na 

których odcinkach linia będzie wykonywana w technologii napowietrznej, czy kablowej. 

To będzie przedmiotem zapisów planu miejscowego lub decyzji o ustaleniu lokalizacji 

celu publicznego. Czyli tutaj mamy też podobną sytuację. Czy ktoś tutaj ma jakieś 

pytania? Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja mam taki wniosek, no przegłosowaliśmy już, podpunkt w którym wypowiedzieliśmy 

się, że nie chcemy linii napowietrznej. Tutaj jest taki zapis, że czym rozważa się linię 

napowietrzną i tą prawda podziemną. Powinien być zapis tylko dotyczący linii 

podziemnej, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze, ale to jest takie stanowisko wójta i tukażdą uwagę musimy głosować oddzielnie 

każdą uwagę, która w tej sprawie. Mimo, że jest to podobna musimy ją też 

przegłosować. Głosujemy, kto z państwa radnych jest za poparciem stanowiska wójta w 

tej sprawie, proszę głosować pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Ja jestem za, bo to dotyczy studium. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 
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Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem przeciw. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No i konsekwetnie do poprzedniej uwagi ja jestem również przeciw. Uwaga nie została 

uwzględniona przez radę, wójt nie otrzymał poparcia. 4 głosy były za udzielenie 

poparcia, 7 przeciw 3 głosy wstrzymujące. Proszę państwa uwaga nr 9. I tu jest zapis: 

wnioskuję o przeprowadzenie aktualnej oceny obowiązującego studium oraz waloryzacji 

przyrodniczej przed zmianą studium. Dotyczy to ponownie też działki numer 239/3 

obręby Dobiesławiec. I tutaj stanowisko wójta w tej sprawie: aktualnie obowiązujące 

studium zostało przyjęte uchwałą nr. XV/121/16 Rady Gminy w Będzinie z dnia 23 lutego 

2016 roku w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Będzino, dla obszarów położonych w obrębach ewidencyjnych 

Dobrzyca, Kładno, Mścice, Łopienica, Pleśna, Smolne, Strachomino i Strzepowo. Ocena 

aktualności studium, planów miejscowych winna być wykonana zgodnie z przepisami 

art. 32 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, co najmniej raz na 

kadencję. W obecnej kadencji dokument nie został jeszcze sporządzony. I dalej tu w 

odpowiedzi jest: prowadzona obecnie procedura zmiany studium dotyczy wprowadzenia 

do polityki przestrzennej gminy przebiegu inwestycji celu publicznego. Oznacza to 

jedynie wskazanie przybliżonego w ramach możliwości topograficznego podkładu 

studium, przebiegu inwestycji oraz opisanie jej w treści polityki przestrzennej gminy, czyli 

w tekście studium. Szczegółowa waloryzacja przyrodnicza oraz stosowane opracowania 

środowiskowe, będą przygotowywane przez jednostki realizujące inwestycję na etapie jej 

projektowania i (...) zgody środowiskowej oraz pozwolenia na budowę. Oznaczenie 

przebiegu inwestycji w studium nie przesądza o możliwości jej realizacji. Gmina 

zobowiązana jest do wskazania inwestycji celu publicznego w studium, zaś jednostki 

realizujące inwestycję będą zobowiązane wykonać ją zgodnie z przepisami prawa, bez 

pominięcia obowiązujących 3%. Czy tutaj do tej uwagi, ktoś z państwa ma zapytania? 

Proszę Pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, przepraszam ale ja naprawdę tutaj wszystkiego nie rozumiem, może pan 

inspektor Koperaby nam jeszcze coś powiedział w tej sprawie.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Bardzo proszę, oddaję głos Pan Kopera.  

Bartosz Kopera (Inspektor ds. planowania przestrzennego) 

Proszę Państwa, bo tutaj trzeba znowu w tym puncie i z tą uwagę znowu dochodzi do 

pewnego wymieszania 2 różnych postępowań. Jedno postępowanie to jest 

postępowanie, dotyczące zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. Natomiast drugie postępowanie, które często pojawiały się takie zarzuty 

różne od mieszkańców, dotyczyło postępowania w sprawie wydania decyzji o 

środowiskowych uwarunkowaniach, zgody na realizację przedsięwzięcia, ponieważ my w 

procedurze uchwalania zmiany studium faktycznie sporządziliśmy dokumenty 

wymagane dokumenty przepisami dokumenty środowiskowe. Jest to również załączone 

jako załącznik do projektu uchwały. Natomiast innym postępowaniem jest postępowanie 

w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację 

przedsięwzięcia. I to postępowanie drugie jest prowadzone już jako postępowanie 

administracyjne, a nie postępowania w sprawie uchwalenia zmiany studium. Stąd też 

jest ta różnica. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakieś zapytania, wątpliwości? Jeśli nie ma przystępujemy 

do głosowania. Kto jest za poparciem stanowiska wójta w uwadze nr 9. Proszę 

przystępujemy do głosowania, pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jacek, przepraszam Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No i ja jestem również za uwzględnieniem stanowiska wójta. Uwaga, stanowisko wójta 

zostało poparte. 14 głosów było za. (...)Pani Lucyna chciała zabrać głos.  

Lucyna Parol (Radna) 

Tak chciałam zabrać chciał powiedzieć kilka takich własnej opinii, to jest oczywiście moja. 

Ja uważam osobiście, że ta inwestycja powinna powstać na terenie naszej gminy. Mówię 

tu z racji doświadczenia, ponieważ od wielu lat prowadzimy działalność gospodarczą i 

wiemy, że korbką prądu niestety nie da się dostarczyć do zakładu. A naprawdę przy 

rozwijaniu firmy, przy rozwijaniu produkcji tego prądu nam było za mało. Na własny kosz 

ustawiliśmy własną stację, własny transformator. I teraz proszę państwa, nasze tu tereny 

rozbudowują się. Przybywa nam mieszkańców. Przybywa nam firm i na pewno byśmy się 

cieszyli, żeby jeszcze więcej przybywało zakładów produkcyjnych, ale niestety korbką 
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maszyn nie pokręcą, jeżeli prądu będzie mało takich inwestycji na terenie gminy nie 

będzie. Co do zasadności, co do wykonania tego w jaki sposób, bo dzisiaj praktycznie 

omawialiśmy studium, czyli nic więcej nie widzieliśmy na temat w jaki sposób, czy to 

można w jaki sposób, czy są te korytarze ptaków, czy nie ma. Moje takie zdanie, że ta 

linia to co panowie mówili tu projektanci przebiega jako trzecia w kolejności od 

Dobiesławca, czyli jeżeli zblokowane są tam działki, jakby do budowy, to już te pierwsze 2 

linie ograniczają ten pas rozbudowy domu. Natomiast, co do tej nowej linii na pewno 

byłoby lepiej doskonale, gdyby to linia była kablowa, zresztą tak myślę w większości 

krajów europejskich się robi, ale sądzę, że państwo i Energa i my i pan wójt dojdziemy do 

jakiegoś konsensusu, że ta stacja tu powstanie, bo proszę sobie wyobrazić, że mamy na 

dzień dzisiejszy stację wodociągową i ostatnio na zebraniu w Mścicach przyszedł pan, 

który się wybudował za parkiem we Mścicach. Mówi, że on latem nie może się kąpać, bo 

niestety nie ma ciśnienia wody. Tylko, że te wodociągi były też zakładane lata temu i 

niestety były przewidziane na tyle, ile jest mieszkańców, a na dzień dzisiejszy jest 

problem i nie tylko będzie problem z prądem, ale będziemy mieli kolejny problem 

jeszcze z dostarczeniem wody do mieszkańców. Więc myślę, że powinniśmy się nad tym 

bardzo zastanowić, w jaki sposób, ale jednocześnie dążyć do jakiegoś kompromisu, żeby 

ta inwestycja powstała. Poza tym myślę, że z tej inwestycji wpłyną też pewne podatki do 

gminy, a nie czarujmy się, jeżeli nie będziemy mieli inwestycji na terenie naszej gminy i 

nie będziemy mieli przedsiębiorstw, no nasz budżet będzie bardzo ubogi. Także nie 

jestem przeciwko temu, natomiast no moja taka uwaga, żeby jednak ten temat drążyć 

dalej z mieszkańcami i oczywiście nas też starać się tu przekonać i do energii, żeby może 

też na jakiś kompromis poszli, czy częściowo tej linii kablowej, czy po prostu przekonać 

nas, że ta linia napowietrzna nie będzie nikomu szkodziła. Jednak uważam, że ona 

powinna naprawdę tutaj powstać. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli mogę, ja tutaj się włącze. W całości 

popieram stanowisko pani Lucyny Parol, jako że byłem też oglądałem to miejsce, gdzie 

ta linia ma być. Jest ona autentycznie ma być zlokalizowana przy 2 przebiegających. 

Natomiast jestem jak najbardziej za tą inwestycją, bo jako mieszkaniec Mścic a 

przypuszczam, że i Dobiesławiec i Strzeżenice odczuwały też momenty z brakiem prądu, 

czy nie wytrzymywały instalacje w przypadku bardzo silnego poboru dużego poboru 

prądu w Mielnie. I to my też odczuwaliśmy na własnej skórze można powiedzieć były 

zaniki te prądu. Ja myślę że, gdyby już w pierwszej fazie projektu było to rozpatrzone i ta 

przynajmniej częściowo linia podziemna by poszła przy Dobiesławcu, nie byłoby tu chyba 

żadnych problemów z realizacją tej inwestycji, jak i opracowania tego dokumentu 

wiążącego się ze studium. Teraz mam też jeszcze takie zapytanie, bo nie wiem gdzieś 

pan Kopera tutaj zginął. Ale mam takie zapytanie, może tutaj do pana Rostka, żeby nie 

zamknąć drogi zmiany poprawek w tymże studium, w tym dokumencie, który jest 

opracowywany, czy my tą uchwałę powinniśmy głosować, bo nie mamy tutaj pod ręką 

radcy prawnego.  
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Jacek Rostek (Projektant studium) 

Dyskutowałem właśnie przed chwilą przez telefon z panem Bartoszem. Przyznam 

szczerze, że sam nie wiem. Tzn wydaje mi się, że procedowanie tej uchwały troszeczkę 

nie ma sensu, no bo właściwie, no bo projekt tak jakby dzisiaj głosowanie tego to 

zmuszałoby Państwa do głosowania przeciw. Natomiast no radni są niezależni i mogą 

głosować, zgodnie ze swoimi sumieniem, ze swoimi przekonaniami. No więc wyobrażam 

sobie, że hipotetycznie mogłoby dojść do takiej sytuacji, że Rada np. przegłosowałaby 

projekt uchwały, no ale to nie miałoby sensu, bo z jednej strony rada uwzględniła jakieś 

uwagi, później (...) miałem rzeczywiście bardzo niedawno taką sytuację, nie byłem 

obecny na sesji i radni tak jak w państwa przypadku nie poparli stanowiska wójta wobec 

1 uwagi, czyli tak jakby uwzględnili ją, po czym przegłosowali plan miejscowy, który 

oczywiście nie zawierał uwzględnienia tej uwagi. No więc skoro uchwała została 

uchwalona, musiała pójść do wojewody. Wojewoda rozstrzygnięciem nadzorczym 

wyrzucił ją z obrotu prawnego, no bo to nie miało sensu, skoro radni z 1 strony decydują, 

że przychylają się do jakieś uwagi, a z drugiej strony głosują projekt nie uwzględniający 

tej uwagi to tutaj to nie ma sensu, więc w mojej ocenie, przy czym zaznaczam nie jestem 

radcą prawnym, w mojej ocenie głosowanie teraz tej uchwały no to tak jakby przymusza 

państwa do tego, żeby głosować przeciw, a przecież no radni nie mogą być z góry, jakby 

mieć narzuconego toku głosowania, no bo to nie miałoby sensu w ogóle funkcjonowania 

rady miejskiej, gminy. Niestety w mojej ocenie głosowanie uchwały nie ma 

najmniejszego sensu, dlatego że teraz wójt musi przygotować nowy projekt, a 

przygotować projekt znaczy przeprowadzić procedury. (...) Oczywiście jest to moja 

opinia, jestem urbanistą, nie jestem radcą prawnym.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie zginąłem, jestem na linii. No właśnie tutaj takie dywagacje tutaj, bo też tutaj w 

międzyczasie miałem za plecami pana Koperę, on próbuje się jeszcze skontaktować. My 

proszę państwa no myślę, że jest oczywistą rzeczą, że będziemy głosowali przeciw tej 

uchwale, natomiast no bo, jeżeli nie przyjęliśmy tych uwag, możemy to przyjąć tak jak w 

poprzednich uzasadnieniach i stanowisku wójta, że częściowo rozpatrzyliśmy, 

pozytywnie a częściowo nie. No, ale głosowania może musi być jednoznaczne, albo tak 

albo nie. I w związku z tym myślę, że zgodnie z obowiązującymi nas na tą chwilę 

przepisami no my powinniśmy tę uchwałę przegłosować. I wtedy dalsza decyzja tutaj o 

wprowadzenie tych zmian i poddanie ponownie do głosowania tego studium.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Ja mam jeszcze pytanie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Barbara Grudzień. 
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Barbara Grudzień (Radna) 

Chciałam zapytać, czy może już tam pan może mi udzielić informacji ile tych działek jest 

prywatnych, a ile, jaki procentowo agencyjnych? Może już jest jakaś informacja na ten 

temat.  

Michał Brzozowski (Projektant Departamentu Projektowania i Realizacji 

Energoprojekt-Kraków SA) 

Tak, tak. No nie chciałem po prostu przerywać jakby w trakcie czytania tych uwag. 

Ogólnie na terenie gminy jest około 33, trzydziestu kilku działek, z czego około 25-30 % 

stanowią działki skarbu państwa, w tym drogi plus działki i w zarządzie krajowego 

ośrodka wsparcia rolnictwa. Czyli około 70% są to działki prywatne.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. No cóż proszę Państwa, proszę pan Krawiec jeszcze.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

No moja propozycja jest taka, jak pana przewodniczącego, że w projekcie dzisiejszego 

posiedzenia mamy projekt uchwały, a nie projekt nazwijmy uwag, nad którymi też 

głosowaliśmy także myślę, że trzeba przegłosować ten projekt uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa nie ma więcej zgłaszających się. W związku z tym 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w 

sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Będzino. Głosujemy, proszę pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Sprzeciw. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 
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Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Biliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja jestem przeciw tej uchwale. Wynik głosowania, głosowało 14 radnych, 10 

głosów przeciw, 4 za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała nie została podjęta. (...) 

Lucyna Parol (Radna) 

Chciałam, tylko zapytać, bo moim zdaniem teraz piłeczka jest po stronie Energa tak. 

Przecież pan wójt nie może zmienić z linii napowietrznej na kablową, tylko to jest w gestii 

Energii, czy będzie widziała taką możliwość rozwiązania tej linii. No i dopóki nie będzie 

nie będzie takiej odpowiedzi, to no praktycznie wszystko zawisło w próżni.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak, ale pan wójt też nie jest inwestorem tylko Energa, także Energa przede wszystkim...  

Lucyna Parol (Radna) 

No ja rozumiem, dlatego piłka jest po stronie Energi.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Jeszcze raz, zajmowałem stanowisko w tej sprawie, czyli jakby wszelkie dokumenty, 

zgody korporacyjne są pozyskane w kształcie, ich finansowanie, co z tym związane w 

kształcie składu napowietrznego. Decyzję ostateczną o jakiejkolwiek zmianie podejmuje 

zarząd operatora, na który obecnie nie mamy żadnego wpływu, do którego nie było w 

tym momencie żadnego zgłoszenia.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dzięki. Proszę państwa moje zapytanie jest, ja dziękuję tutaj panom którzy nam 

referowali sprawy związane ze studium dziękuję za obecność i przekazanie tej 

informacji. Ewentualnie czy jeszcze, któryś z panów chciałby w tej sprawie zabrać głos? 

Jeśli nie, to ja dziękuję panom. Natomiast jeszcze pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, ja chciałbym tylko dodać, że nie jestem przeciw tej inwestycji. Jestem za 

rozwojem jednakże zapis w tym studium dotyczący farm wiatrowych troszeczkę mnie 

martwi, bo te farmy wiatrowe jednak blokują ten rozwój i te odległości 10 h, no to to jest 

takie raczej zatrzymanie tego rozwoju naszej gminy, a z drugiej strony inwestycja ta 

stworzy możliwość powstania takich farm.  

Maciej Bednarz (Przedstawiciel ENERGA) 

Ja poprzednio udzieliłem powiedzmy twierdzącej odpowiedzi, że rzeczywiście stwarzają 

się swego rodzaju możliwości. Natomiast musimy rozgraniczyć, jakby kierunki rozwoju 

źródeł odnawialnych. Po pierwsze, jeśli powiemy sobie o siłowniach takich pojedynczych, 

powiedzmy jednostki jakie dzisiaj się produkuje 2 MW, to i owszem na tym terenie być 

może o ile wszystkie inne przepisy, normy i inne uwarunkowania zostaną spełnione, być 

może kilka takich kilka dosłownie inwestycji pojedynczych siłowni wiatrowych mogłoby 

powstać. Natomiast zgaduję, że to, czego można by się obawiać to jest po prostu farma 

kilkudziesięcio megawatowa, na którą składa się kilkadziesiąt siłowni wiatrowych to ja 

bym chciał tylko 1 rzecz powiedzieć, że jeśli znajduje się inwestor, który chciałby 

wybudować kilkudziesięcio megawatową farmę wiatrową, to dla niego nie jest to wielki 

problem wybudować sobie powiedzmy 7 km, bo o takiej odległości dzisiaj mówimy o 

budowie linii napowietrznej do najbliższego punktu sieci Energa-Operator i dopinając się 

do tej sieci, jakby bez wybudowania tej linii, natomiast tak jak powiedziałem na ten 

moment ta cała ta inwestycja jest związana tylko i wyłącznie z potrzebą rozwoju, 
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zwiększenia możliwości przyłączeniowych i co kluczowe z poprawą zasilania istniejących i 

ewentualnie nowych odbiorców. Nie ma nic wspólnego z dużymi obiektami farm 

wiatrowych i dla tych dużych obiektów wiatrowych, czy nawet i fotowoltaicznych, bo 

dzisiaj mamy różne technologie, jeżeli mówimy o kilkudziesięciu MW, a tego powinniśmy 

się podejrzewam regionalnie obawiać, to dla tych obiektów po prostu nie będzie to 

stanowić, nie stanowiłoby o tak, nie stanowiłoby to wielkiego problemu, żeby dotrzeć do 

najbliższej sieci 110 kV, ponieważ sama inwestycja kosztuje tak duże pieniądze, że 

powiedzmy przeprowadzenie dodatkowych 7 km do jakiegoś najbliższego pkt sieci 110 

kV nie jest takim znaczącym podniesieniem kosztów, a to czy kilkadziesiąt megawatów 

jest możliwe do przyłączenia sieci 110 kV, no na te pytanie nikt nie odpowie w tej chwili, 

nawet żaden inżynier w naszej spółce ponieważ, aby się tego dowiedzieć trzeba 

przeprowadzić ekspertyzę wpływu takiej siłowni, czy takiej farmy wiatrowej na sieć i to 

robi niezależny wykonawca dopiero po złożeniu kompletnych wniosków o określenie 

warunków przyłączenia. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pan Jacek Rostek jeszcze chciał zabrać głos.  

Jacek Rostek (Projektant studium) 

Dziękuję. Ja chciałem jeszcze słowo dodać, bo zauważyłem, że pojawia się tutaj bardzo 

często słowo dotyczące (...). Chciałbym zwrócić Państwa uwagę na tą część uzasadnienia 

odpowiedzi na uwagi na ostatnią uwagę, gdzie jeden z (...) przypominam o tym, że art. 7 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym uwzględnia fakt taki, że raz na 

kadencję jest wykonywana analiza aktualności tego dokumentu, stąd to państwo, zresztą 

wynik tej analizy był Państwu przedstawiany i to państwo podejmują ostateczną swoją 

decyzję na ten temat, w formie uchwały o aktualności, bądź nieaktualności studium 

planów miejscowych. Wydają mi się, że warto te analizy wykonywać, właśnie po to, żeby 

mieć świadomość, że ta polityka jest jeszcze odpowiada jeszcze przekonaniom rady, czy 

pana wójta, czy nie i to jest taki kluczowy dokument, który raz na kadencję winien być 

przeprowadzony. Z pewnością to by rozjaśniło wiele wątpliwości i skróciło wiele dyskusji, 

wogóle w temacie aktualności studium. Poza tym dziękuję za możliwość uczestnictwa w 

dzisiejszym spotkaniu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękujemy również. Proszę państwa zamykamy ten punkt, dotyczący studium. Ja myślę, 

że chyba należy nam się jakaś tam przerwa krótka. No widzę z sugestii tutaj waszych 

ruchów, że tak w związku z tym 10 minut przerwy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa witam was wszystkich po przerwie projekt uchwały nr 8 w sprawie 

przyjęcia raportu z wykonania Gminnego Programu Ochrony Środowiska dla gminy 

Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-25 za lata 2018-2019, pełny tekst 
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tytułu, jest już tutaj z nami witam panią Agnieszkę Kwiatkowską (...) Uchwałę 

zarekomenduje pani Agnieszko każdy z radnych tą uchwałę miał, zapoznał się, proszę o 

przedstawienie tej uchwały i omówienie takie skrótowe.  

Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

Oczywiści jasne. Panie Przewodniczący, wysoka rado. Przedstawię państwu projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Gminnego Programu Ochrony 

Środowiska dla gminy Będzino, który był opracowany na lata 2018-2021 z perspektywą 

na lata 2022-25, a raport jest, jakby wykonany za lata 2018-2019. Słyszą mnie państwo? 

Dobrze, dobrze dziękuję. Podstawą prawną jest oczywiście ustawa prawo ochrony 

środowiska i jest to art. 13 ust. 2 i 3. Ja może też na uruchomię, że tak powiem cały ten 

program raportu, treść żeby państwo mieli poglądowo. Widzą państwo? (...) prawo 

ochrony środowiska, organ wykonawczy województwa powiatu i gminę sporządza co 2 

lata raport z wykonania programów, w naszym przypadku oczywiście jest jako gmina 

sporządzamy, które przedstawia się odpowiednio sejmikowi województwa, radzie 

powiatu lub radzie gminy. Po przedstawieniu raportów są one przekazywane przez 

organ wykonawczy, czyli nas, organowi wykonawczemu, czyli radzie, radzie gminy. 

Program ochrony środowiska dla gminy Będzino został opracowany na lata 2018-21 z 

perspektywą na lata 2022-25. Został przyjęty uchwałą nr V/28/19 Rady Gminy Będzino z 

dnia 7 lutego. Program ma na celu realizację polityki ochrony środowiska na poziomie 

gminnym. Jego realizacja prowadzi do poprawy stanu środowiska naturalnego i 

efektywnego zarządzania środowiskiem. Celem raportu jest ocena stopnia realizacji i 

analiza ujętych zadań wraz z poniesionymi nakładami finansowymi oraz aktualna ocena 

stanu środowiska, czyli w roku 2018 w programie, w którym zostały ujęte szereg zadań, 

w tym raporcie jest opracowane jakby zadania, które zrealizowaliśmy pod kątem 

ochrony środowiska. Okres sprawozdawczy obejmuje raport od 1 stycznia 2018 roku do 

31 grudnia 2019 roku. I tutaj państwo w skrócie tylko opowiem, co przyczyniło się, jakby 

że wszystkie zadania, które były zrealizowane jakby w tym raporcie, poprzez jakby 

nałożenie założeń z programu ochrony środowiska na lata 2018-2021, ich realizacja i już 

tutaj państwo mają w tabeli, raport z realizacji programu ochrony środowiska dla gminy 

Będzino za 2018-19, czyli te 2, jakby lata i tutaj tak. Największa część funduszy była 

przekazana na rozbudowę i modernizację sieci dystrybucyjnej, gazowej na terenie 

gminy. Zadanie zostało zrealizowane na bieżąco. I tutaj w miejscowościach poglądowo 

tylko może wspomnę. Gazyfikacja miejscowości Tymień, Kładno, Pleśna wykonano sieć 

gazową o długości 4900 m. Rozpoczęcie inwestycyjne oraz plany na kolejne lata dają 

szansę dla wielu mieszkańców na możliwość podłączenia do swoich domów i mieszkań 

gazu. Tutaj też była miejscowość Barnin, wykonano sieć gazową długości 1500 m. 

Modernizacja dróg gminnych to jest jako obszar interwencji zagrożenie hałasem, czyli 

ograniczenie hałasu na terenie gminy Będzino, bieżące remonty dróg gminnych i 

mostów. Tutaj jednym jakby przykładem jest przebudowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w miejscowości Będzinko o długości 1,23 km. Wykonana została nowa 

nawierzchnia dróg z płyt betonowych zbiorowo typu jomb na budowie z kruszywa z 

pobocznymi utwardzeniami. Przebudowane zostały drogi gminne osiedlowe w 

miejscowości Mścice, tutaj Państwo to widzą, już nie będę mówiła jaki kilometraż, 

ułożenie polbruku wszelkie zadania właśnie z funduszów sołeckich realizowane. 
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Ułożenie polbruku na placu zabaw, chodniki też w miejscowości np. Kazimierz Pomorski. 

Przebudowa i remont dróg od węzła Borkowicach na odcinkach Borkowice-Śmiechów-

Kładno-Pleśna, dwuetapowo. Co tutaj jeszcze mamy, przebudowa dróg gminnych 

osiedlowych w miejscowości Mścice to było 2 etapowo, teraz jest jeszcze etap drugi. 

Przebudowa drogi o łącznej powierzchni długości 1,44 km i też obejmowała od ulicy 

Południowej, Północnej, Tulipanowej. Też się przyczyniły jakby tutaj przebudowy, 

remonty dróg przyczyniają się do poprawy jakości powietrza, mniejszej emisji hałasu, 

decybeli dla uwarunkowania ludzkiego. Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w miejscowości Wierzchomino, również utworzenie sieci tras rowerowych 

Pomorza Zachodniego, to było zadanie szlak R10. M.in. na terenie gminy Będzino 

powstała ścieżka rowerowa. Jakby zlokalizowana między miejscowością Pleśna, a Gąski, 

stanowiąca część Międzynarodowego szlaku R10. Obszar interwencji gospodarowanie 

wodami tutaj jest bardzo teraz brany nacisk z ochrony środowiska, z rolnictwa, z agencji 

restrukturyzacji, z Ministerstwa Środowiska na podnoszenie świadomości ekologicznej, 

wśród rolników z zakresu stosowania nawozów i środków ochrony roślin. Edukacja 

ekologiczna tutaj m.in. szkolenia z doradztwa rolniczego z Koszalina, z oddziału z 

Koszalina m.in. w tym czasie jeszcze dla nas dobrym, który można było przeprowadzać 

wszelakie szkolenia w 2018 roku zostały przeprowadzone szkolenia pod nazwą premie 

dla młodych rolników. Płatności bezpośrednie, program rolnośrodowiskowy, 

zwiększenie udziału roślin wysokobiałkowych w strukturze zasiewów tym soi, działania 

na rzecz ograniczenia skutków suszy. Od wielu lat gmina Będzino boryka się z 

problemem suszy. Na ten cel są dofinansowania m.in. mała retencja, gdzie można po 

prostu wykonać zbiornik retencyjny, jest tam kwota do 5000. Zadanie, jakby aplikować o 

środki można do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Szczecinie, oddział w Koszalinie. Jest to oddział na ulicy zwycięstwa 111. Oczywiście też ja 

w ramach swojego stanowiska ochrony środowiska, ochrony przyrody, jeżeli będę miała 

chwile na pewno wspomogę mieszkańców, osoby zainteresowane podjęciem 

aplikowania o takie środki do wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska. Program 

działań mających na celu zmniejszenie zanieczyszczenia wód azotami, pochodzącymi ze 

źródeł rolniczych oraz zapobieganie dalszemu zanieczyszczeniu oraz zbiór zasad dobrej 

praktyki rolniczej. I też jest tutaj program wapnowania, do którego bardzo zachęcam 

rolników, mieszkańców gminy o pozyskanie środków na dofinansowanie na zakup 

wapna i też przychylę się tutaj, że tak powiem pomocną dłonią, jak będę mogła to też 

mogę udzielić informacji, gdzie aplikować. Oczywiście aplikujemy też do wojewódzkiego 

funduszu ochrony środowiska. Z tego właśnie podmiotu otrzymuje dofinansowanie, jest 

to ciekawe naprawdę zadanie i bardzo zachęcam. Teraz jest ciągły nabór do 2021 roku, 

ale oczywiście z (...), że jeżeli fundusze się wyczerpią, to program zostanie zamknięty, z 

przyczyn finansowych. Dotacje do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, niestety 

w gminie nie prowadzimy, nie mamy środków na to jakby zewnętrznych, aczkolwiek 

może gdzieś tam się pojawią, trwają konwersacje między wojewódzkim, a narodowym 

funduszem ochrony środowiska, żeby pozyskać te fundusze dla gmin. Rozbudowa i 

modernizacja sieci kanalizacji sanitarnej, zadanie to zostało opisane w tabeli nr 10 i też 

Państwo pewnie to tutaj widzą. Czyli plany, zamierzenia, wykonania ile zostało łącznej 

sieci kanalizacyjnej wykonane. Zasoby przyrodnicze. Jeszcze tak może, obszar interwencji 

gospodarka odpadami, zapobieganie powstawaniu odpadów. Celem jakby jest edukacja 

ekologiczna mieszkańców gminy. Zamieszczanie na stronie wszelakich informacji, 



100 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

dotyczących segregacji odpadów, zachęcanie mieszkańców do segregowania odpadów 

ze swoich domostw gospodarczych. Zbiór odpadów wielkogabarytowych, informacje 

również, też piątego właśnie grudnia będzie taka zbiórka opadów wielkogabarytowych, 

(....) Jest informacja także na nasze stronie, na BIPie. Wywóz odpadów budowlanych i 

remontowych też terminy są wskazywane, informowani są mieszkańcy, radni, sołtysi i na 

tablicach ogłoszeń te informacje są. Prowadzenie systemu gospodarki odpadami 

komunalnymi w gminie, w oparciu o przepisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach. To też jest realizowane przez gminę, przez nasz podmiot cyklicznie. Obszar 

interwencji zasoby przyrodnicze, konserwacja pomników przyrody. Zadania realizowane 

na bieżąco, zależne od potrzeb, czy mieszkańcy wnoszą z do nas z takimi potrzebami. 

Wdrażanie systemów zarządzania obszarami cennymi przyrodniczo wraz z tworzeniami 

infrastruktury edukacyjnej, informacyjnej, turystycznej, służącej ochronie przyrody. I 

tutaj jest utworzenie stref rekreacji w Mścicach, w Będzinie i Dobrzycy. Już nie będę tutaj 

przytaczała, państwo wiedzą jak to wyglądają, większość korzysta z tych stref. 

Podnoszenie świadomości ekologiczno-przyrodniczej mieszkańców jest to też są 

działania jakby z naszej strony przeprowadzanie kampanii edukacyjnej, czytamy 

drzewom m.in. przy współpracy z przedszkolem, z biblioteką będzińską o tematyce 

znaczenia ekologicznej roli drzew w świecie przyrody, oraz w życiu codziennym 

mieszkańców prezentowanej jednostki samorządu terytorialnego. Zajęcia organizowane 

były m.in. w przystępnej formie prelekcji, zabaw dla najmłodszych. Zorganizowana były 

również też zbiórki darów dla potrzebujących zwierząt z terenu gminy Będzino, ta 

zbiórka była przy współpracy oczywiście Pani dyrektor, pracowników, rodziców, dzieci, 

wszystkich zaangażowanych w miejscowości Będzino, samorządowe przedszkole w 

Będzinie oraz przedszkole w Mścicach. I z tego tutaj bardzo serdecznie dziękuję za udział 

wszystkim zaangażowanym. Tutaj fanty zostały przekazane do schroniska w Kołobrzegu, 

a też zbiórka organizowana z Mścic była przekazana na schronisko leśny zakątek w 

Koszalinie. Organizowane są również zbiórki kocy, jakiś tutaj kołder w tym czasie 

jesienno-zimowym. Dla stowarzyszenia haski, podmiotu, który ma podpisaną umowę z 

nami i też tutaj tą opiekę, przychylność dla nas przedstawia dlatego też, jeżeli ktoś ma 

potrzebne, czy zużyte koce, to stowarzyszenie Husky na bieżąco, że tak powiem zaprasza 

do współpracy. I myślę co tutaj jeszcze państwu powiedzieć w skrócie. Ogólnie w 

raporcie są ujęte, ta ochrona klimatu, jakość powietrza zagrożenia hałasem. Monitoringi 

przedstawione to są dane z różnych źródeł i doradztwa rolniczego i tutaj naszych danych 

i GDAKI i źródła no wszelakich podmiotów. W podsumowaniu mogę powiedzieć tak, że 

celem sporządzenia raportu z realizacji programu ochrony środowiska dla gminy 

Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-25 i raport jakby wykonania tego 

programu zadań za lata 2018-2019 i ocena stopnia realizacji, analiza ujętych w 

programie działań, wraz z poniesionymi nakładami finansowymi. Gospodarka wodno-

ściekowa, zasoby geologiczne, gleby, struktura użytków rolnych na terenie gminy 

Będzino. Struktura procentowa, jakie obszary mamy, oczywiście grunty rolne, bo 

należymy pod oddział gminy rolniczej. Gospodarką odpadami, zapobieganie 

powstawaniu odpadów też różne prelekcje, informowania, te właśnie akcje gabarytowe, 

segregacji, kompostowników, właśnie zachęcamy mieszkańców do tworzenia 

kompostowników w swoim środowisku. Już sekundeczkę tylko. I tak analizie poddano 24, 

jakby zadania, które zostały wyznaczone w ramach 10 obszarów inwestycji. I tutaj 

podjęto się wykonania 18 zadań z ujętego programu z 2018 roku. Realizacja programu 
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kształtuje się na poziomie 75%, co jest bardzo dobrym wynikiem, czyli część zadań, 

założeń z programu ochrony środowiska zostało zrealizowanych. Władze gminy Będzino 

przeznaczyły głównie nakłady finansowe na przebudowy i remonty infrastruktury 

drogowej, w tym ścieżek rowerowych. W 2018 roku przebudowano 1,88 km dróg i 

kanalizacji. W 2019 4,03 km. Spore wydatki poniesiono także na budowę sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej. Gmina wybierała te inwestycje, które z punktu widzenia 

potrzeb omawianej jednostki samorządu terytorialnego były najważniejsze i najpilniejsze 

w stosunku do jakości środowiska i zdrowia mieszkańców. Oprócz zadań inwestycyjnych, 

które angażowały największe nakłady finansowe, gmina rozdysponowała również środki 

na gospodarkę odpadami komunalnymi, usuwanie wyrobów zawierających azbest, 

doposażenie jednostek straży pożarnej. Spora część zadań miała charakter 

administracyjny i była związana z działaniami inwentaryzacyjnymi, źródłami pól 

elektromagnetycznych, złoża kopalin znajdują się na terenie gminy Będzino. Są to cztery 

złoża kruszyw. W miejscowości Borkowice, Strachomino i Strzepowo. Dla informacji 

mieszkańców, państwa radnych i Pana przewodniczącego Zachodniopomorski Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego w Barzkowicach prowadził szkolenie dla rolników z zakresu 

ochrony rośliny, czy stosowania nawozów, m.in. właśnie azoty i wapnowanie. 

Przeprowadzona analiza wskaźnikowa realizacji programu na terenie gminy Będzino 

wskazuje na duży przyrost podstawowych sieci infrastrukturalnych, jak również sieci 

gazowej, wodociągowej. Tutaj jest m.in. jakby raport za 2018 i 2019 rok. Ten raport 

oczywiście będzie zamieszczony na naszej stronie, nie będę tutaj przytaczała długości i 

ilości wykonania prac. Mieszkańcy będą mieli w to wgląd, także bardzo zapraszam. Na 

dniach ukaże się ten raport na stronie do publicznego wglądu. No i myślę, że w skrócie 

to na tyle, bardzo proszę o podjęcie uchwały, bardzo dziękuję. (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Tomku, oddaję Panu głos, Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo. Otóż dziękuję bardzo, za fajnie przedstawione sprawozdanie, bardzo 

szczegółowo napisane, tylko mam takie pytanie - po co się je tworzy, czy jest taka 

potrzeba wogóle po co pani to robi? Jakie są konsekwencje, jeżeli takiego sprawozdania, 

takiego raportu się nie przedstawi w określonym czasie, w wymaganym czasie.  

Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

Już odpowiadam Panie Radny Tomu, Panie Radny. Raport sporządza się co 2 lata i jest to 

ustawowy wymóg i mówi o tym art. 13 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27. kwietnia 2001 roku 

prawo ochrony środowiska. Program sporządza się raz na 4 lata, raport sporządzany jest 

co 2 lata z realizacji założeń programu i jakby wymogiem sporządzenia tego programu 

jest przedłożenie, czyli jak my teraz uchwalimy ten raport jest wymogiem jest w dalszym 

następstwie przedłużenie starosty koszalińskiemu naszego raportu. Dziękuję. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

A jakie są konsekwencje tego, że pani tego nie zrobi? 

Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

Konsekwencje prawne tak? Jeżeli ustawa nam nakazuje to my musimy to wykonać. 

Jesteśmy organem wykonawczym, wykonujemy, ustawa nakazuje, tak musimy to 

wykonać. Tak jak programy, jak uchwały, jak raporty, sprawozdania wszystko jest jakby w 

1 wymiarze.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Mogę jeszcze Panie przewodniczący? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Proszę Panią, jest pani pewna, że to jest tak wymagane bo np. w tym samym urzędzie, w 

którym pani pracuje jest dział gospodarka komunalna odpadami do 30 listopada 

powinna być wykazana analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Będzino i takiej nie ma. No i nie wiem, nic się nie dzieje. Ja z tego co pytałem, kara 

za niedopełnienie tego warunku to jest 5000 zł, nie wiem, kto za to płaci.  

Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

(...) Ja nie odpowiadam za inne stanowiska, obejmuje swój zakres obowiązków i pilnuje 

wszystkiego wszelakiego na moim stanowisku i no i ten obowiązek dopełniam.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

No ja rozumiem, nie mam nic do pani stanowiska, tylko po prostu pytam, jakie są 

konsekwencje, jeżeli by pani tego nie dokonała i jakaś kara finansowa, kto za to płaci?  

Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

No pewnie konsekwencje prawne, no trzeba to wykonać, to jest wymóg ustawowy, 

bezwzględnie trzeba wykonać, dziękuję.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

(...) I prawda no nie wiem, jeżeli przyjdzie nam zapłacić 5000, czy to będzie z budżetu, 

czyli z pieniędzy podatników, czy być może pracownik za to odpowiedzialny sam ponosi 

konsekwencje finansowe, no takie moje prawda tutaj.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję panie Tomku, rozważa pan sytuacje, której na tą chwilę nie ma. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To co, proszę państwa przystępujemy do głosowania. Przegłosujemy, kto z państwa 

radnych jest za podjęciem tej uchwały w sprawie przyjecia raportu z wykonania 

gmiinnego programu ochrony środowiska dla gminy Będzino na lata 2018-2021. 

Głosujemy kolejno, Pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 
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Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja jestem również za podjęciem tej uchwały. 
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Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

Bardzo dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeszcze się pan Sławomir Bryliński tam pokazał, bo nie było.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Tak ja się wstrzymuje od głosu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Wyniki głosowania. Głosowało 12 radnych 11 za podjęciem uchwały, 1 się wstrzymał. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. I proszę państwa mamy projekt uchwały nr 9, 

który dotyczy akurat mojej osoby w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. W związku z 

powyższym przekazuje dalsze prowadzenie obrad mojemu zastępcy panu Andrzejowi 

Jóźwiakowi.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Uchwała nr 9 Rady Gminy w Będzinie z dnia 3 grudnia 2020 roku w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego. Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje: stwierdza 

się wygaśnięcie mandatu radnego Rady Gminy w Będzinie Andrzeja Nożykowskiego. 

Wykonanie uchwały powierza się wiceprzewodniczącemu Rady Gminy w Będzinie. I tak, 

czy ktoś będzie rekomendował tą uchwałę z pracowników urzędu? 

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

No widać mnie? Dzień dobry państwu. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dzień dobry, proszę bardzo Pan wicewójt. 

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

To może zacznijmy od tego, że witam wszystkich państwa, dawno Was nie widziałem 

cieszę się. Wszystkich widzę w zdrowiu. Niefortunnie mam taką uchwałę, która dla 

nikogo nie jest przyjemna czy projekt uchwały przepraszam. Nie nazwałbym tego 

rekomendacją z mojej strony, a bardziej uzasadnieniem i pozwolę sobie tylko tutaj parę 

zdań na ten temat powiedzieć, ponieważ wójt powziął wiedzę, że istnieje takie 

domniemanie, że Pan Radny Andrzej Nożykowski zarządza mieniem gminy, co jest 

niezgodne z ustawą, paragraf nie będę przytaczał, macie państwo w uzasadnieniu 

zapisana u.s.g.. Jakby jego obowiązkiem jest zgłoszenie takiego projektu uchwały celem 

wyjaśnienia tego i podjęcia właściwej, właściwych decyzji i działań. Tryb postępowania 
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jest tutaj określony też w ustawie z 5 stycznia 2011 kodeks wyborczy. Natomiast jeśli 

chodzi o szczegółowe uzasadnienie, zostało ono zapisane w tym projekcie uchwały i 

myślę, że nie ma sensu, żebym to przeczytał, bo jest to typowe uzasadnienie prawne, 

tyle mam do powiedzenia na ten temat, dziękuję.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dziękuję. Proszę państwa przed podjęciem takiej uchwały należy umożliwić Panu 

Radnemu, żeby mógł wyjaśnić pewne sprawy, proszę bardzo, panie Andrzeju.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa ja na tą chwilę nie będę się rozwodził nad uzasadnieniem, natomiast 

złożę tutaj do biura rady, a odczytam państwu oświadczenie z mojej strony. W związku z 

wnioskiem wójta o podjęcie uchwały w przedmiocie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

oświadczam, że w uzasadnienie uchwały, podaje radnym nieprawdziwe informacje o 

zaistnieniu podstaw do wygaszenia mandatu na podstawie art. 383 § 1 pkt 5 i art. 383 § 

2 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 roku kodeks wyborczy dziennik urzędowy z 2020 roku 

poz. 1319, w związku z art. 18 ust. 2 pkt 15 i artykułem 24 f ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym. Oświadczam, że choć pozostałem prezesem zarządu 

spółdzielni eksploatacyjnej jedność w Mścicach, to spółdzielnia ta nie zarządza od 

1 października 2020 roku żadną wspólnotą mieszkaniową, której członkiem jest gmina 

Będzino, dlatego żadnego zakazu ustawowego nie naruszam. Rozwiązania tego 

problemu miałem, w ciągu 3 miesięcy od daty ślubowania. Ślubowanie miało miejsce 

17 lipca. Ten termin minął 17 października. Od 1 października nie zarządzam 

wspólnotami, o których była mowa. Natomiast zarządzam wszystkimi innymi, które 

wspólnoty w swoich zasobach nie mają majątku gminy. Dziękuję.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dziękuję. Panie wicewójcie, czy ma pan coś do dodania? 

Dariusz Markowski (Zastępca Wójta Gminy Będzino) 

Nie no sprawa przecież będzie badana nie przez wójta, tylko w pierwszym etapie przez 

państwa, a być może kolejnym etapie przez wojewodę. Ta wiedza, którą pan Nożykowski 

przedstawił, nie dotarła, w żaden sposób nie została wójtowi przedstawiona. Wiedza, 

którą wójt posiada została opisana w uzasadnieniu, załączone zostały dokumenty jako 

dowody tych dokumentów, które były dostępne w urzędzie. I tyle na ten temat można 

dalej powiedzieć.  

 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dobrze dziękuję. Pan Andrzej Nożykowski.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeszcze tutaj chcę dodać, że załączniki, które zostały podane uchwały datują się ostatnimi 

na miesiąc lipiec, które ja podpisywałem, natomiast taka informacja niekoniecznie 

musiała być panu wójtowi przekazana, jako że gmina jest tylko i wyłącznie członkiem 

każdej z tych wspólnot, a nie jest zarządem, dziękuję.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dziękuję. Przejdziemy do głosowania. Uchwała nr 9 Rady Gminy w Będzinie z dnia 

3 grudnia 2020 roku w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Przeprowadzimy głosowanie. Pani Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Przeciw. 

 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Krystyna Najdzion. 



108 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja jestem przeciw, a jeszcze tutaj (...) Pani Joanna Banasiak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dziękuję (....) 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Tak bardzo dziękuję, Pan Mateusz Dębowski przeliczył głosy?  
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Mateusz Dębowski (Inspektor ds. obsługi Rady Gminy) 

Już momencik. Głosowało 11 9 przeciw 2 wstrzymało się.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

9 przeciw, 2 się wstrzymały. Także uchwała nr 9 Rady Gminy w Będzinie nie została 

uchwalona, dziękuję. Przejdziemy do porządku obrad, zapraszam pana 

przewodniczącego Andrzeja Nożykowskiego do prowadzenia obrad.  

Pkt. 5. Sprawozdanie z realizacji Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Będzino za rok 2019 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:53:48 – 04:02:21 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję państwu, za ten wynik głosowania. Zamykamy pkt 4 podjęcie uchwał, 

przechodzimy do pkt 5 sprawozdanie z realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie gminy Będzino za rok 2019, oddaję głos ponownie pani 

Agnieszce. (...) Proszę też tak naprawdę skrótowo, bo...  

Agnieszka Kwiatkowska (Inspektor ds. ochrony środowiska) 

Oczywiście. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado przedstawię państwu sprawozdanie z 

realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie gminy 

Będzino za rok 2019. Tylko kilka słów powiem, jakby od zapoczątkowania zadania 

wykonywania jakby utylizacji azbestu. Program został przyjęty w 2012 roku i był 

opracowany program usuwania wyrobów zawierających azbest dla gminy Będzino na 

lata 2012-2032 i został przyjęty uchwałą nr XV/110/12 Rady Gminy Będzino z dnia 3 

lutego 2012 roku. Program był przyjęty wraz z wykonaną inwentaryzacją lokalizacjami, 

gdzie występują wyroby azbestowe. Większość jest to budynków gospodarczych, część 

mieszkaniowych i zdarzają się też tutaj sieci wodociągowe zbudowane z rur azbestowo-

cementowych. Gmina cyklicznie aplikuje o środki do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie oddział Koszalin o pozyskanie środków. 

Oni ogłaszają nabór do aplikowania, a my jako jednostka gmina składamy wniosek 

całościowy wszystkich mieszkańców, czyli po informacji uzyskanej z WFOŚiGW ogłaszamy 

nabór dla mieszkańców, wnioskodawców i potem składamy wniosek i aplikujemy do 

wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska. Wytyczne co roku zgodnie z regulaminem 

są inne, na początku 2012,13,14 otrzymywaliśmy 100% dofinansowania i to było 

procedowanie kosztów w 50% wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska i 50% 

narodowego funduszu ochrony środowiska, natomiast (...) po 2014,15,16 ten regulamin 

jest zmieniony tam wchodzi współczynnik G1, gdzie to jest przelicznik kwoty na 1 

mieszkańca w roku poprzedzającym aplikowanie o środki, czyli w tym roku 2020 za rok 

2019 i tam też są kwoty opiewające się w kwotach, czyli 70 np. procent, ale nie wyżej jak 

400 zł za odbiór zdemontowanego azbestu, włącznie z transportem i utylizacją, gdzie 
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ceny rynkowe niestety, ale są dużo dużo droższe i wtedy po prostu koszta w tej chwili 

ponosiła gmina. Wracając do roku 2019, to w ramach programów usuwania azbestu 

zostało zrealizowanych 18 wniosków. Ze względu na późny termin ogłoszenia naboru 

przez wojewódzki fundusz ochrony środowiska i gospodarki wodnej nie wszyscy 

mieszkańcy, część mieszkańców zrezygnowała ze względu na warunki atmosferyczne nie 

udzielenie kredytów, czyli pod względem nie byli przygotowani pod względem 

finansowym, jak i technicznym na zakup wykonania nowego pokrycia dachowego. W 

roku 2019 w ramach programu zostało usunięte 48,42 tony azbestu. Całkowity koszt 

zadania wyniósł 26 873 zł 10 gr brutto. I tutaj dofinansowania otrzymaliśmy z 

wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska 11 821,60 zł. No była to kwota dość spora, 

ze względu właśnie na wahające się ceny demontażu i odbioru wykonawców, firm. I 

kwota była w 2019 roku, tylko i wyłącznie odebraliśmy już zdemontowany azbest, 

złożony i ostreczowany na paletach. Ze względu właśnie na ten krótki czas realizacji 

zadania, ale późne ogłoszenie naboru wniosków przez wojewódzki fundusz ochrony 

środowiska, czyli kwota to była 555 zł brutto za 1 tonę, jako odbiór zdemontowanego 

azbestu, transport i unieszkodliwienie. To jest za 2019, a tutaj już gwoli informacji 

jesteśmy na etapie realizacji rozliczenia drugiego etapu zadania Azbest 2020 i w tym 

roku usuniętych zostało 52,13 tony azbestu, złożonych zostało 30 wniosków na łączną 

kwotę 39 252 zł 50 gr, koszt dotacji z wojewódzkiego funduszu narodowego funduszu 

wyniósł 19 427,80 zł brutto, tutaj 6 podmiotów zrezygnowało ze względów też i 

warunków atmosferycznych, ale też braku jakby podłoże finansowe. I tutaj kwoty już 

można sobie jakby na przełomie przeanalizować 800 zł brutto za demontaż i 650 za 

odbiór zdemontowanego azbestu, gdzie maksymalna stawka zgodnie z regulaminem 

wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska i gospodarki wodnej wynosiła za 

demontaż 490 zł, a tutaj wykonawca nam, to jest najkorzystniejsza oferta 800 zł za 

demontaż, natomiast za transport i unieszkodliwienie 280, a wykonawca kwotę 

zaproponował 650, czyli tutaj my dostaliśmy 70%, ale do kwoty 280 zł, czyli to jest 

maksymalna stawka dofinansowania z wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska. 

Tutaj jest przedstawiona tabela z miejscowościami też jakby tutaj ten program zostanie 

umieszczony na stronie, będą mieszkańcy mogli analizować. Corocznie też jest uchwałą, 

zgodnie nie poprawia, ale wnoszone są załączniki, bo uchwałę do programu całego 

azbestowego są zmiany, gdzie np. mieszkańcy, sołtysi, państwo radni zauważą, że po 

prostu nie ma tej lokalizacji w programie. Aby aplikować o środki do wojewódzkiego 

funduszu ochrony środowiska wymogiem jest w uchwale znajdowanie się tej lokalizacji 

działki, gdzie znajduje się azbest, bądź jest zdemontowany, czy pokrycie dachowe 

występuje na budynkach mieszkalnych bądź gospodarczych. Ta inwentaryzacja była 

zrobiona w 2012 roku, ale gdzieś tam może ktoś jeszcze na budyneczkach jakiś małych 

gospodarskich ma, a nie jest to ujęte, więc bardzo proszę to pilnować, bo my nie 

otrzymamy takiego dofinansowania. W Urzędzie Gminy ja jestem wyznaczona jako 

pracownik merytoryczny do aplikowania o środki do wojewódzkiego funduszu ochrony 

środowiska, wsparcie dla mieszkańców, pomoc techniczna, czy uwarunkowane, także 

służę pomocą, bardzo dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma zapytania do programu usuwania 

azbestu? Jeśli nie ma, to dziękuję.  

Pkt. 6. Sprawozdanie z Programu Opieki Nad Zabytkami na lata 2018-

2022 dla Gminy Będzino za okres realizacji Gminnego Programu 

Opieki na Zabytkami za rok 2018 i 2019.  

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:02:22 – 04:09:10 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przechodzimy dla kolejnego punktu sesji. Pkt 6 sprawozdanie z programu opieki nad 

zabytkami na lata 2018-2022 dla gminy Będzino, okres realizacji Gminnego programu 

opieki nad zabytkami za rok 2018 i 2019. Oddaję głos i witam panią Wiolettę Mróz i 

proszę nam zreferować pokrótce.  

Wioletta Mróz (Inspektor ds. ewidencji działalności gospodarczej) 

Nowe. Witam Panie Przewodniczący, witam państwa. Przygotowałam dla Państwa 

sprawozdanie z opieki nad zabytkami na lata 2018-2020 dla gminy Będzino. Czas 

realizacji tego programu 2018-2019. Przygotowałam w wersji papierowej tak opisując, bo 

wiem, że to jest pierwsze sprawozdanie, które państwo otrzymaliście. Ochrona zabytków 

i opieka nad zabytkami należy do zadań własnych gminy, to na podstawie ustawy 

oczywiście o samorządzie gminnym. Wykonanie takiego sprawozdania powinno być 

poprzedzone oceną poziomu realizacji programu, która powinna uwzględniać 

wykonanie zadań, które zostały przyjęte do realizacji w 4 letnim okresie obowiązywania 

gminnego programu opieki nad lekami oraz efektywności ich wykonania. Ja państwu 

przedstawię, co zostało zrobione w 18, 19 roku, chociaż przejęłam zabytki dopiero w 20, 

w czerwcu. Ale co istotą rzeczy jeszcze jest, zgodnie z art. (....) Ustawy z dnia 23 lipca 

2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami wójt gminy zobowiązany jest do 

sporządzenia co 2 lata sprawozdania z realizacji gminnego programu opieki nad 

zabytkami i przedstawienia go Radzie Gminy. Więc, tak. No w wersji papierowej to myślę, 

że główne cele, skąd źródła finansowania utrzymywania zabytków. Cała inwentaryzacja 

obiektów zabytkowych, które są na terenie gminy Będzino była wykonana po raz 

pierwszy w 2010 roku przez zewnętrzną firmę. Obowiązywało to w sumie w 2011 i 2015. 

Kolejny program opieki nad zabytkami był dokonamy też prezz zewnętrzną firmę na lata 

2018-2020, który obowiązuje. Ta krótka informacja, te sprawozdanie które państwu 

przesłałam i przygotowałam to jest tak pozbierane informacje takie ogólne. Oczywiście 

jest to dla mnie nowa rzecz, więc ja też dopiero się uczę, że tak powiem, ale może 

przejdę do takich istotnych rzeczy. Uchwałą Rady Gminy w 2013 roku zostały 

wprowadzone zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się w 

gminnej ewidencji zabytków. Zarządzeniem wójta gminy Będzino, też z osiemnastego 

roku ustala się tryb i sposób (...), dotacji na prace konserwatorskie, dotyczące oczywiście 
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utrzymania zabytku. W 18 i 19 w budżecie gminy była zarezerwowana kwota po 20 000 

na ochronę i konserwację zabytków na terenie gminy Będzino. I tak w osiemnastym roku 

Rada Gminy w Będzinie uchwałą udzieliła dla Parafii Rzymskokatolickiej w Dobrzycy na 

realizację prac budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków kwotę 50 000. 

Także w osiemnastym roku zakupiono opracowanie pn. Program opieki nad zabytkami 

na lata 2018-2020 na kwotę 5500. To jest właśnie ten program, z którego są wszelkie 

informacje i sprawozdania. Również w osiemnastym roku mieszkańcy sołectwa Będzin, 

sołectwo Łekno oraz przy udziale gminy Będzino, a także urzędu marszałkowskiego 

podjęli do realizacji przedsięwzięcie polegające na utworzeniu zabytkowej części 

cmentarza w Łeknie, lapidarium. Poszła ta kwota 10 000 to jest grant, który otrzymało 

sołectwo Łekno oraz środki finansowe z funduszu sołeckiego, więc sołectwo  

Będzino 1500, sołectwo Łekno też 1500, a także z budżetu gminy to chodziło o bardziej 

porządkowanie i wywożenie tych wszelkich, że tak powiem śmieci czy nieczystości, które 

były do wywiezienia. W dziewiętnastym roku z takiej informacji, którą otrzymałam w 

finansach, środki finansowe z budżetu funduszu sołeckiego sołectwa Dobrzyca w 

wysokości 2000 i sołectwa Uliszki w wysokości 8000, które zostały przekazane na remont 

zabytkowego kościoła też w Dobrzycy. No taka jest realizacja, jeżeli chodzi o kwestie 

finansowe za 18, 19 rok. Mówię, jest to dla mnie nowy temat nie wiem, jeżeli mają 

państwo jakieś zapytania to bardzo proszę.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę radnych o zabieranie głosu, jeśli ktoś ma jakieś pytania. Proszę pan 

Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Pani Wioletko chciałem dopytać, bo tak jak pani tutaj podała w latach poprzednich 

można było z funduszu sołeckiego symboliczną kwotę, jakąś tam przekazywać właśnie 

na ochronę tych zabytków. Natomiast co się zmieniło, że teraz nie można tych części 

funduszu sołeckiego przeznaczyć? Bo była taka sytuacja właśnie w Dobrzycy, że była 

odmowa.  

Wioletta Mróz (Inspektor ds. ewidencji działalności gospodarczej) 

To znaczy, jeżeli mogę ustosunkować się do odpowiedzi. Nie mam pojęcia, jeżeli chodzi o 

kwestie przekazywania z funduszu sołeckiego, dlaczego można było przekazywać, a teraz 

nie, no bo nie wiem, musiałabym się doinformować.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dobrze, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Prosimy o taką informację ewentualnie, proszę czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli 

nie ma chętnych to dziękuję pani Wiolecie przyjmujemy to sprawozdanie, tutaj nie 

głosujemy nad tym to jest tylko informacyjne przedstawienie nam.  

 

Pkt. 7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:09:11 – 04:10:35 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jesteśmy w pkt 7 informacja wójta z działalności między sesjami odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. Oczywiście jak widzicie państwo pana wójta nie ma. Na piśmie 

jest to przesłane, każdy z państwa otrzymał te informacje. My ich tutaj czytać nie 

będziemy, nie ma przedstawiciela gminy. Czy ktoś z państwa ma odnośnie tych tekstów, 

które otrzymaliśmy zapytania? Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo, chciałbym zaznaczyć, że mam problemy ze wzrokiem i nie mam 

możliwości dosyć dokładnego przeanalizowania tych wszystkich pism przesłanych przez 

prawda Pana Wójta, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. No widocznie są nieczytelne. Proszę państwa w związku z tym, każdy z państwo 

to otrzymał, można to jakoś spróbować powiększyć i doczytać, jeśli nie to ewentualnie, 

kto nie będzie mógł to pan Mateusz może to przesłać na piśmie też.  

 

Pkt. 8. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:10:36 – 04:56:50 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Punkt 8 Wolne wnioski zapytania. Proszę. Jak państwo słyszeli wcześniej tą informację, 

którą Pan Mateusz przekazał, że pracownicy urzędu w tym punkcie nie będą 

uczestniczyć, dlatego że trzeba zgłosić zarządzenie, które pan wójt podjął pierwszego. 

Także nie dość, że sam nie uczestniczy w sesjach to jeszcze zabronił pracownikom z tego 

wynika uczestniczenia na bieżąco w sesjach, a myślę, że pytania, które padają w wolnych 



114 
Transkrypcja z XXIX Sesji Rady Gminy w Będzinie, 3.12.2020 r. 

 

wnioskach i zapytaniach dotyczą bieżącej ich pracy, bieżącego wykonywania ich 

obowiązków, a odpowiedź jasna na sesji na pewno skraca czas pracy i zobowiązań, na 

które w przyszłości po złożeniu pisemnych wniosków muszą siedzieć i odpisywać. Proszę 

jako pierwszy oddaje głos pani Krystynie Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Dziękuję bardzo, witam serdecznie i kontynuuję interpelację, jaka na tamtej sesji 

wpłynęła do komisji skarg wniosków i petycji od Pana Radnego Adama Gołębiewskiego, 

a na prośbę mieszkańca z Pleśnej. I czytam, jaka jest odpowiedź do tej interpelacji. W 

odpowiedzi na interpelację radnego, a na prośbę mieszkańca Pleśnej komisja skarg 

wniosków i petycji w składzie Krystyna Najdzion przewodnicząca Lucyna Parol członek i 

Diana Kret członek, po zapoznaniu się z dokumentacją z zebrania wiejskiego sołectwa 

Kładno z dnia 5 września dwudziestego roku stwierdza, że jest ona zgodna i kompletna, 

a podjęte uchwały przegłosowano, co przedstawia protokół i lista obecności. Zarzut, że 

nie było tyle osób też nie możemy zakwestionować, gdyż są podpisy uczestniczących w 

zebraniu 10 osób. Komisja skarg wniosków i petycji nie jest organem kompetentnym do 

badania prawdziwości złożonych podpisów na dokumentach. Jeżeli chodzi o rodzaj 

wybieranych inwestycji realizowanych w ramach funduszu sołeckiego przez 

mieszkańców, jest to ich niezależna decyzja. Komisja skarg wniosków i petycji nie jest 

władna nic w tym kierunku zmienić, ani narzucać. I zalecenie jest jedynie takie z komisji 

skarg wniosków i petycji bardzo prosimy, żeby ogłoszenia pani sołtys były wywieszane 7 

dni przed zebraniem oraz żeby były czytelne, co do miejsca spotkania. W podpisie 

przewodnicząca komisji skarg wniosków i petycji Krystyna Najdzion. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto by chciał zabrać głos, Pan Baczyński chyba się tam zgłaszał, czy się 

pomyliłem.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Nie nie, dziękuję dziękuję. Panie Przewodniczący, koledzy, koleżanki radni, szanowni 

Państwo. Otóż dziwne jest dzisiaj niezrozumiałe zachowanie pana wójta z tego tytułu, że 

jego decyzja została podjęta 1 grudnia. My mamy dzisiaj trzeci grudzień od daty podjęcia 

tego zarządzenia do daty sesji minęło 2 dni. W zarządzeniu jest pięciodniowy okres 

oczekiwania na tego pracownika, czyli przypada on na szóstego grudnia. Wg mnie nie 

powinna być podjęta dzisiaj taka decyzja, że pracownik nie może przyjść i odpowiedzieć 

na pytania ważne dla mieszkańców gminy Będzino, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę proszę pani Lucyna Parol.  
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Lucyna Parol (Radna) 

Szanowni radni pan wójt otrzymał takie pismo od rady rodziców ze Szkoły Podstawowej 

imienia Ludzi Morza w Mścicach, Szkoły Podstawowej imienia Kardynała Ignacego Jeża w 

Tymieniu, Szkoły Podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie, Szkoły Podstawowej w 

Dobrzycy. To pismo otrzymaliśmy my, komisja oświatowo-społeczna oraz też pan 

przewodniczący i Wójt Gminy Będzino Mariusz Jaroniewski. Działając w imieniu dzieci 

uczęszczających do szkół położonych na terenie gminy Będzino, wnosimy o 

zabezpieczenie w budżecie gminy Będzino na rok 2021 środków finansowych, które 

umożliwią przywrócenie zajęć na basenie. Wnosimy o przywrócenie nauki pływania w 

klasach trzecich oraz klasach starszych, którym zostały baseny zlikwidowane przez pana 

wójta w latach ubiegłych. Pańskie decyzje o likwidacji zajęć na basenie uderzają w 

najbardziej bezbronną część naszej społeczności. Dzieci są naszym dobrem i 

przyszłością, zarówno dla małej ojczyzny, jaką jest gmina jak i dla kraju. Można 

oszczędzać na wszystkim, ale nie ma zajęcia dla naszych dzieci. Zajęcia sportowe i inne 

wyżej wymienione rozwijają u dzieci pasje, które w przyszłości zaowocują plonami. Nasza 

gmina położona jest nad morzem. Jak można odbierać dzieciom szansę nauki pływania? 

Mottem naszym jest przysłowie, czym skorupka za młodu nasiąknie, tym na starość trąci. 

Uważamy, że należy próbować pozyskać środki na rozwój naszych dzieci na różne 

sposoby, korzystając z programów funduszy zewnętrznych, a nasze dzieci będą godnie 

reprezentowały naszą gminę na olimpiadach szkolnych, zawodach sportowych. Wyrosną 

na ludzi pełnych pasji. Stąd mamy nadzieję panie wójcie, że dla pana młode pokolenie 

jest bardzo ważne i uczyni pan wszystko, aby zrealizować nasze prośby. Do wiadomości 

adresat Przewodniczący Rady Gminy Będzino, Komisja Oświatowa-Społeczna, dyrektorzy 

szkół i przewodniczący poszczególnych szkół są podpisani na tym piśmie. Ja oczywiście 

jako przewodnicząca komisji, jak i członkowie tej komisji popieramy tą petycję. 

Uważamy, że trzeba inwestować w nasze dzieci, w naszą młodzież. Mało, że pływanie, ale 

może by się zastanowić nad innymi, nad grą w szachy czy inne zajęcia jakieś dodatkowe 

wprowadzić. Tak jest, to co my wychowamy to oczywiście będzie potem, świadczyć o nas. 

A myślę, że na tyle pieniędzy to w naszym budżecie jest. Nie oszczędzajmy na dzieciach. 

Panie wójcie myślę, że pan to przemyśli, zastanowi się nad tym skontaktuje się z 

dyrektorami szkół, z komitetami rodzicielskimi, przewodniczącymi tych komitetów i 

wspólnie wypracujecie państwo, jakieś z nami, z komisją oświatową, jakieś dodatkowe 

zajęcia, które by rozwijały nasze dzieci. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, ja mogę potwierdzić, że takie pismo podobnie wpłynęło 1 grudnia. 

Proszę, czy ktoś jeszcze? Pani Barbara Grudzień widzę.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo. Ja może jeszcze tak. W nawiązaniu do tego, co rozmawialiśmy na temat 

Stowarzyszenia Lepsze Jutro i tego pisma, które wpłynęło do (...) stowarzyszenia 

chciałam poinformować, że Stowarzyszenie Lepsze Jutro przez to, że prowadziło ten 

Dom Seniora sporo tam zakupiło rzeczy i teraz w sumie zastanawiamy się jako 
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Stowarzyszenie, co z tym dalej będziemy robić. Proszę państwa przeze ten okres 

działania tego domu seniora stowarzyszenie wyposażyło ten dom w 3 kanapy 

wypoczynkowe, rolety w 2 pomieszczeniach, drukarkę, podgrzewacz do wody 60-litrowy, 

komplet wypoczynkowy ogrodowy, ekspres do kawy, maszynka do wykrojników różnych, 

poręcz metalową przed wejściem do budynku, nie było nie mogło się po prostu, ten dom 

seniora doczekać, żeby coś takiego robić, no bo ponieważ cały czas było mówione że nie 

ma pieniędzy na to wszystko. Ponadto tam był problem, że półtora roku nie można było 

się doprosić podłączenia podgrzewacza wody, więc to też wszystko we własnym zakresie 

jako prezes stowarzyszenia te sprawy załatwia. Nie obciążało to w żaden sposób urzędu 

gminy, ponieważ tak jak mówię, tam ciągłe było mówione, że nie ma pieniędzy. 

Podejrzewam, że będziemy musieli jako Stowarzyszenie, nie wiem, te rzeczy zabrać tym 

seniorom z domu seniora, i zostaną na gołych podłogach, nie będą mieli na czym 

siedzieć, na pewne rzeczy takie z gospodarstwa domowego też być może, nie wiem, jaka 

będzie ostateczna decyzja myślę, że po prostu Stowarzyszenie, członkowie 

stowarzyszenia będą musieli się spotykać, być może nie wiem, w grupach 

pięcioosobowych, żeby takie decyzje podjąć, ponieważ no jest pismo mówiące o tym, że 

od 1 stycznia Stowarzyszenie nie będzie prowadziło tego domu seniora. Nie było w tym 

piśmie, jakoś zapisane dlaczego, na podstawie czego jest to ta działalność, jak gdyby 

odebrane dla stowarzyszenia. Wiem, że uchwała o domu seniora mówiła, że dom 

seniora i klub seniora, który jest w Mścicach, może być prowadzone przez te instytucje 

inne pozarządowe i również przez gops. No i została taka decyzja podjęta, nie wiem ja 

nie wiedziałam nic złego w tym że stowarzyszeniu to prowadziło, a wręcz tam z tego były 

plusy i było naprawdę duże zainteresowanie, co tam się dzieje, co się robi i takie 

wsparcie wręcz rzeczowe, finansowe drobne i rzeczowe, żeby to wszystko 

funkcjonowało. Teraz, jeżeli chodzi dalej w tym GOPSIE tam było wspomniane na temat 

tej ludności. To już nie będę się tutaj za wiele rozwodzić. Moim zdaniem z tego wychodzi, 

że najpierw zostało to Stowarzyszeniu odebrane, gops miał to poprowadzić i umarło 

śmiercią naturalną i teraz mamy, że nie ma żywności, ale jest ogłoszone za to ogłoszenie, 

że możesz zostać świętym mikołajem, że będą zbierane zarówno środki żywności, jak i 

czystości i inne rzeczy. I tu są dwie rzeczy, które jakby się trochę wykluczają i to trochę 

boli, bo przecież w tym banku żywności można było się postarać o jakąś żywność i 

jednak tych ludzi w dobie pandemii i przed świętami w jakiś sposób ich zabezpieczyć tą 

żywność. Ja już nie mówię o środkach chemicznych, ale samą żywność. I proszę państwa 

jeszcze chciałabym przeczytać, ponieważ na ostatniej sesji przeczytałam, przedstawiłam 

państwu, że złożyłam interpelacje i zapytania do pana wójta, bo ponieważ odpowiedzi na 

ustne zapytania nie dostajemy. I tak, była złożona interpelacja w sprawie naprawy drogi 

prowadzącej z Tymienia nr 30 w kierunku Strachomina. Tam chodziło o ten czas, kiedy 

po prostu był robiony MOP z szóstki i jest taka odpowiedź. Uprzejmie informuję, że 

wykonawca prac związanych z budową odwodnienia drogi ekspresowej S6 został 

wezwany pismem z dnia 9 listopada 2020 roku do niezwłocznego naprawienia 

uszkodzeń drogi gminnej, działka nr 168 w Tymieniu. Jednocześnie nadmieniam, że 

pierwsza petycja w tej sprawie wpłynęła do Wójta Gminy Będzino w dniu 19 czerwiec 

2018 roku. Wówczas zostało wysłane pismo do wykonawcy o przywróceniu pasa 

drogowego do stanu pierwotnego. Koniec odpowiedzi, nie wiemy co dalej będzie 

robione z tą drogą, ale jestem zobowiązana przedstawić to, bo być może mieszkańcy 

zainteresowani tym tematem właśnie oglądają dzisiejszą sesję. Następny temat, gdzie 
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złożyłam zapytanie w sprawie kruszywa. Moje pytania były dosyć konkretne, a 

odpowiedź jest następująca: uprzejmie informuję, że na teren po byłej kotłowni w 

Tymieniu zostało przywiezione i zeskładowane około 1500 mg kruszywa, które zostały 

pozyskane na kwotę 60 270 zł. Z tego materiału zostało dotychczas wyremontowane 

droga w Mścicach, drogakoło Orlika, droga w Dobrzycy, droga do hydroforni to jest i 

droga w Kładnie, czyli drogi osiedlowe. Ponadto informuję, że w dniu 22 września 2020 

roku i 25 września 2020 roku to są te daty, o których mówiłam, że mieszkańcy Tymienia 

zauważyli wywożenie dosyć znacznej ilości kruszywa. Kruszywo z placu po dawnej 

kotłowni w Tymieniu było pobierane na potrzeby budowy parkingu przy Urzędzie Gminy 

w Będzinie. Taka jest odpowiedź, nie wiem, to chyba tam był jakiś wielki był wykopany i 

usypany, żeby ten parking powstał, ale taką odpowiedź uzyskałam, jeżeli chodzi o 

kruszywo z Tymienia. I proszę Państwa, następna moja była pismo, interpelacja w 

sprawie tych 5 000 000 ewentualnych, do zrobienia coś na terenach popegeerowskich. 

Tu w pierwszym punkcie pan wójt się odniósł, co mówią przepisy odnośnie tych 50 000 

że, inwestycja nie może być wyższa niż 50 000. A koszt budowy sieci kanalizacji 

sanitarnej wraz z modernizacją oczyszczalni ścieków, koncepcji opracowanej w 

październiku 2016 roku pod nazwą koncepcja sieci kanalizacji sanitarnej dla zachodniej 

części gminy Będzino wynosi 17 182 000, który wymagał by aktualizacji. Kwota 

szacowanych kosztów realizacji inwestycji znacznie wykracza poza ramy określone w 

wyżej wymienionej uchwale rady ministrów. Jednakże z uwagą śledzimy publikacje 

przepisów wykonawczych, dotyczących szczegółowych zasad wykorzystania środków, jak 

i terminu składania wniosku. Zapewniam państwa, że biorę pod uwagę możliwość 

uzyskania dodatkowych środków na finansowanie, dofinansowanie inwestycji 

realizowanych w miejscowościach po zlikwidowaniu państwowych przedsiębiorstw 

gospodarki rolnej. Aktualnie analizuje propozycje inwestycji, na które zostaną złożone 

wnioski o wsparcie, to m.in. budowa kanalizacji w miejscowości Tymień, przebudowa 

drogi Tymień-Strachomino, jako kontynuacja etapu pierwszego. Mając na uwadze jako 

priorytetowe rozwiązanie problemu odprowadzania ścieków w miejscowości Tymień, 

zleciłem w trybie niezwłocznym opracowanie po pierwsze, zbilansowania ilości ścieków 

odpływających z poszczególnych miejscowości gminy Będzino, 45 wsi i osad wsi, 

koncepcji kanalizacji ściekowej w układzie grawitacyjno-tłocznym w poszczególnych 

miejscowościach gminy Będzino, 45 wsi i osad wsi obszaru i granic aglomeracji Będzino. 

Na podstawie wyników powyższych opracowań, w tym analizy możliwości technicznych i 

ekonomicznych formułowane będą dalsze wnioski i podejmowane decyzje. Proszę 

Państwa, ja wówczas z taką wyszłam propozycją, żeby ewentualnie pan wójt wyszedł z 

zapytaniem do sołtysów, do radnych, szczególnie tych terenów popegeerowskich, co oni 

by widzieli, co by można było zrobić, bo jednak to jest krótki czas, a później jest realizacja 

przez 2 lata, wykorzystanie tych (...) 5 000 000. No na dzień dzisiejszy nie słyszałam, żeby 

w ogóle jakieś rozmowy się toczyły. Do dnia dzisiejszego nie mam też jakiejś informacji, 

czy w ogóle jakieś kroki w tym temacie zostały podjęte. Czy w ogóle te 5 000 000 zostanie 

wykorzystane faktycznie, a to jest naprawdę duże kwota, a na tych terenach 

popegeerowskich na terenie gminy jest naprawdę sporo do zrobienia i można byłoby to 

faktycznie fajnie wykorzystać. No z przykrością stwierdzam, że w dalszym ciągu 

oczyszczalnia w Tymieniu wisi na włosku, jest jaka jest sytuacja, jak długo ona wytrzyma 

trudno powiedzieć, a dostajemy ciągle odpowiedź, że ta oczyszczalnia to bardzo wysokie 

koszty i tylko tyle możemy się dowiedzieć, także ja w tym momencie dziękuję bardzo.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja jeśli mogę się tu wtrącić w ten sam temat. To chciałbym powiedzieć, że 

możliwość pozyskania do 5 000 000 jak najbardziej jest realna dla miejscowości Tymień, 

natomiast wszelkie działania idą w innym kierunku, żeby przekazać ścieki do gminy 

Mielno i do tego wręcz i pod to jest przygotowywana koncepcja, że ona będzie najlepsza, 

najkorzystniejsza. Na pewno nie będzie tu z korzyścią dla mieszkańców, ale być może 

będzie z korzyścią dla zarządzających gminą, bo będą mieli mniej pracy. Natomiast, co 

do kosztów, które Pan wójt swego czasu w prasie podał, że oczyszczalnia będzie 

kosztować 30, 40 mln, to się pomyliło to zero z tyłu. Bo ja go zapraszam, niech przejedzie 

się do gminy Manowo na oczyszczalnię nową w Rosnowie, gdzie taka oczyszczalnia 

została wykonana za niewiele ponad 3 000 000. Żeby nie było tablicy, że tam jest 

oczyszczania to nikt by nie wiedział, że tam jeszcze oczyszczalnia w ogóle, takie są na tę 

chwilę technologie. I taką samą planuje budować w tej chwili w Boninie wójt Manowa. W 

związku z tym momentami, podobnie jak przy PSZOKu są zawyżane koszty celowo, żeby 

koncepcję, którą proponuje pan wójt zaangażować. Ja niezależnie tak jak państwu 

obiecałem, zorganizujemy ten wyjazd do Rosnowa, bo mieliśmy okazję zobaczyć ten 

PSZOK. Z kolei w Ustroniu, gdzie naprawdę nie potrzeba wielkich wydatków i pieniędzy, 

żeby coś takiego funkcjonowało, a tutaj przez rok czasu nie udało się nic zrealizować, jest 

odkładana po raz kolejny ta inwestycja, zobaczymy co będzie dalej. Ja na tą chwilę tyle do 

dodania, proszę Joanna Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Taką prośbę od mieszkańców (...). Otóż na zebraniu wiejskim mieliśmy rozmowę, 

ponieważ mamy tam połączenie z eską, no i mieszkańcy bardzo proszą o umieszczenie w 

miejscowości znaków pionowych z numerami, ponieważ często i gęsto a szczególnie 

mieliśmy takie przypadki latem. Po prostu ludzie zjeżdżając z tej eski, nie wiedzą, w którą 

stronę jechać, dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Szkoda, że nie ma nikogo z pracowników, ale pani sołtys zgłosiła mi taki problem, że kilka 

razy rozmawiała już z panem Szymaniakiem w Mścicach, na przystanku przy parku jest 

szyba wybita, wiadomo idzie zima i to już się ciągnie dłuższy czas, no i niestety nie jest to 

zrobione, to jest 1 rzecz. Druga też do pana Szymaniaka, bo zajmuje się drogami na 

wprost posesji 49 gaśnie lampa. A po trzecie to chciałam się odnieść właśnie do tego 

zarządzenia, które wydał pan wójt 1 grudnia. Powiem państwu, że mnie to smuci, bo dla 

mnie to zakrawa na cenzurę, bo jeżeli radni mają 5 dni przed sesją pisać na piśmie 

pytania do poszczególnych pracowników, to znaczy ktoś to musi kontrolować i 

odpowiednio odpisać, żeby pracownicy zbyt dużo nie powiedzieli, a przecież proszę 

państwa. Przecież Wy pracujecie za pieniądze, za pieniądze mieszkańców. To mieszkańcy 
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z podatków Was opłacają i ja nie wiem jak to wygląda, to znaczy jak, pracownik ma jakiś 

swój dział i on bezpośrednio w czasie rozmowy, dyskusji nie potrafi odpowiedzieć na 

pytanie radnego? To przepraszam albo czegoś boi, albo po prostu nie jest kompetentny, 

a jeżeli nie są kompetentni pracownicy, no to niestety trzeba wymienić cały urząd. 

Przecież tak być nie może, proszę państwa ja słuchałam jak byłam chora było trochę 

czasu w radiu rozmowy z burmistrzami, z wójtami. I powiem państwu, że zazdrościłam 

jak tamto wszystko funkcjonuje, kiedy wójt czy burmistrz z taką pełną euforią że, jakie 

ma plany co on zrobi, on z radnymi, on tu, on tam. A u nas co się dzieje, mija 2 lata 

rządzenia od roku czasu nie widzieliśmy pana Wójta. Wszystkie sprawozdania z 

działalności są pisane skrótowo, rzucone hasłami. Pytają nas mieszkańcy o różne rzeczy, 

my nie potrafimy odpowiedzieć, bo nie ma, skąd zasięgnąć tej informacji. Pracownicy 

przychodząc na komisję mówią, no to nie ja, to on. To nie ja, to pan Maśliński, to pani 

skarbnik. Przecież do czego to jest podobne, do czego jest podobne? Ja nie rozumiem, ja 

tego zarządzenia nie przyjmuje w ogóle do wiadomości, nie przyjmuje, bo dla mnie to 

jest po prostu skandal, żeby w ten sposób traktować radnych i traktować mieszkańców. 

Gratuluje wszystkim, którzy podjęli taką decyzję na włodarza. Gratuluje tylko, że my tą 

żabę teraz musimy zjadać, żeby radni się borykali z problemami, żeby radni nie mieli 

dokładnych informacji, to jest niemożliwe. To nie jest prywatny folwark, to nie jest 

prywatne gospodarstwo, to nie jest prywatne przedsiębiorstwo, to jest nasze wspólne, 

bo tam są nasze pieniądze. My płacimy ciężkie podatki, duże podarki, żeby utrzymywać 

urzędników i dzisiaj, żeby nakładana dla mnie to jest cenzura, to znaczy co, bo to ma 

pani sekretarz potwierdzić, a jak nie będzie to pan wicewójt ma potwierdzić, kto ma to 

potwierdzić? Ci Państwo, co tam pracują są dla nas, są dla nas. Dla nas jako 

przedstawicieli mieszkańców i o to co my pytamy, to nie my z siebie, to są pytania od 

mieszkańców, bo nas mieszkańcy wybrali. Wszyscy na sesję 8600 ludzi nie przyjdzie, 

przychodzi 15, ich wybrańcy. Ja nie rozumiem, ja sobie nie wyobrażam, jak to dalej ma 

funkcjonować. Proszę państwa 2 lata. 2 lata władzy. I proszę zobaczyć, co się dzieje na 

terenie gminy. Wszystko co najlepiej działa to jest likwidowane. Każda osoba, która 

prowadzi perfekcyjnie swoje placówki, to jest likwidowana. Jak to może być, ja ciągle 

wracam do przedszkola do Mścic, gdzie na szóstkę w koronie przedszkole prowadzone 

tak. A ocena pracy dyrektora jest dostateczny, to jest od przedstawiciela gminy, to jest 

od wójta. Gdzie kuratorium na piątkę ocenia. Biblioteka dobrze prowadzona, nie trzeba 

ją zniszczyć. Teraz ŚDS dobrze prowadzony, trzeba to zniszczyć. Ja tego nie rozumiem, ja 

tylko 1 wniosek z tego wyciągam, że wszystko co jest lepsze ode mnie, wszyscy ludzie, 

którzy są ponade mną tak wszyscy, którzy się zasłużyli dla tego środowiska trzeba ich 

odsunąć. Tak się zaczęło od urzędu, że kompetentni ludzie zostali usunięci, reszta co 

pomogła to została w kolejności usunięta, a teraz jest to robione z kolejnymi naszymi 

placówkami. Przecież tak nie może być, żeby nie było kim rozmawiać. Skoro nie chce pan 

wójt z nami rozmawiać, no to może pan wicewójt będzie przychodził i będzie wyjaśniał 

nam, tłumaczył i będzie z nami rozmawiał. Po co proszę państwa jesteście w tym 

urzędzie zamknięci, taki urząd powinien być przyjazny dla ludzi, przyjazny. A to co teraz 

jest robione z bankiem żywności i z żywnością dla ludzi, to jest skandal. To trzeba 

ludziom pomaga, jaka to jest pomoc społeczna. Ja dziękuję za taką pomoc społeczną, jak 

przyjdzie starsza osoba, ona dostanie kwitek, że może sobie pobrać żywność w 

Koszalinie i ona ma dojechać. Jak ona zajdzie spokojnie do sklepu i dalej nie musi nigdzie 

wyjeżdżać, a tu w Będzinie podeszła sobie wózkiem to wzięła. Poprosiła kogoś z rodziny, 
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to jej poszedł pomógł przynieść. To jest pomoc społeczna? To jest nie wiem, jakiegoś 

robienie molochu. Przecież ten ŚDS bardzo dobrze działa, 30 osób podopiecznych. Kto to 

będzie prowadził? Dom seniora w Tymieniu, kto to będzie? Dom seniora w Mścicach 

przecież, to też muszą być osoby kompetentne. Wszystko łączyć w całość, 1 całość? Panie 

wójcie, zamknął się pan w urzędzie, nie rozmawia pan z radnymi, nie rozmawia pan z 

mieszkańcami, tak dalej być nie może. Dwa lata minęły, 2 lata pana rządów. I to idzie w 

bardzo złym kierunku, bo jeżeli my jako radni musimy 5 dni przed sesją zadawać 

pytania. Przecież te pytania się nasuwają w czasie dyskusji. Kiedy każdy ma prawo o coś 

zapytać każdy, a pan jako włodarz i urzędnicy pana muszą na to odpowiedzieć, bo jeżeli 

są osobami kompetentnymi, to muszą odpowiedzieć na to w chwili zadanego pytania 

przez radnego. Bo jeżeli muszą mieć czas 5 dni na to, żeby odpowiedzieć odpowiednio, 

to znaczy co? Czyli góra musi to scenzurować, czy to jest poprawne tak? Ja dziękuję za 

takie rządy, ale ja jestem tym zbulwersowana, zbulwersowana. Mieszkam tu 47 lat, 47 lat 

pracuje na tym terenie to jest moja mała ojczyzna, tu się zakorzeniłam, tu się dobrze 

czuje. 28 lat pracowałam w radzie, nie było nie było takiego czegoś, nie było. Były 

rozmowy, były dyskusje, oczywiście nie zgadzaliśmy się, ale były kompromis. My 

rozmawialiśmy, my rozmawialiśmy. Najlepiej przyjąć taką oczywiście postawę, nic nie 

wiem, koronawirus, zamknięci, dziękuję. Nie podoba mi się, mnie się to po prostu mało 

że jako radnej, ale mnie jako mieszkańcu tej gminy to się nie podoba. Ja się tu zaczęłam 

źle po prostu czuć. Tak być nie może, to nie może iść w kierunku rozbijania wszystkiego. 

Pan wójt powinien jednoczyć tą gminę, jednoczyć ludzi. Wygaszać jakieś, jak są jakieś 

nieporozumienia, rozmawiać z mieszkańcami. To jest dla mnie, to jest dla mnie taki 

włodarz. A nie jeszcze zakaz odpowiadania na sesji pracownikom, bo musimy pisać 

wiersze do urzędu tak, bo nikt nam na nic nie odpowie. To jest lekceważenie radnych, 

lekceważeniem mało, że radnych, ale to jest lekceważenie mieszkańców. To 100% 

mieszkańców na pana nie głosowało. I część jest takich, którzy myślą inaczej proszę 

pana, ale pan powinien wszystko to połączyć. Pan powinien to zjednoczyć. Ta gmina to 

powinna się rozwijać aż buczeć, a nie o wszystko trzeba proszę pana walczyć, wyciągać. 

Do końca roku czytałam o tych 5 mln, do końca roku, do końca grudnia, ale na co my to 

weźmiemy, jak nie ma żadnych koncepcji na nic. Ja jestem po prostu, ja jestem tym 

zbulwersowana dla mnie 2 lata to gmina się po prostu cofa, takie jest moje zdanie, 

dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję jeśli dopowiem, to tutaj w pełni popieram słowa pani Lucyny, tu nic dodać nic 

ująć. Ale toteż się odbywa w ten sposób, że jeżeli któraś osoba kierująca daną instytucją 

się nie podoba, to przy okazji trzeba tę instytucję zniszczyć i tak to idzie w tym kierunku. 

A poza tym to pan wójt niech się wybierze też i zobaczy wspólnoty w Stoisławiu, jak to 

jest wyremontowane, jak to wygląda i będzie miał też obraz dobrze funkcjonujących 

wspólnot mieszkaniowych, których on palcem nie dotyka. Proszę Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, ja jednak dodam coś do wypowiedzi pani radnej Lucyny Parol. Otóż chciałbym 

przeprosić wszystkich za to, że głosowałem w ostatnich wyborach samorządowych na 
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pana Jaroniewskiego, na fotel wójta, za co serdecznie teraz przepraszam. To jest 

pierwsza sprawa. Druga sprawa, w zeszłym roku decyzją pana wójta było zamiana 

paczek świątecznych na imprezy choinkowe. No wiadomo, że w tym roku imprezy 

choinkowe się nie odbędą, ale co dalej? Czy będą paczki, czy po prostu dzieci zostaną 

zostawione bez żadnych prawda przyjemności, gdzie w tym takim ciężkim okresie 

oczekują każdej iskierki radości. To jest druga sprawa, trzecia sprawa. W dniu 17 

listopada 2020 roku złożyłem interpelację, jest ona dosyć obszerna. Ja wiem, że 

powinienem to złożyć w formie pisma do pana wójta, jednakże ostatnie pismo, które 

złożyłem chyba dziewiętnastego, albo 20 marca nie zostało na nie udzielona jeszcze do 

tej pory odpowiedź. Także w obawie przed tym zamieściłem to na druku interpelacji. 

Czegóż to dotyczy? Dotyczy to złożonego projektu uchwały przez komisję rolnictwa i 

przemysłu odnośnie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na terenie miejscowości Będzino. Będzino jest w tej 

chwili objęte tak zwanym zakazem budowy poprzez powstanie tej farmy wiatrowej w 

Wierzchominku. No w tej interpelacji zawarłem wszystkie te przepychanki, jak to jest z 

datami, co kiedy i jak pan wójt, decyzje pana wójta, decyzje pracowników, pisma, które 

składałem. Kończy się to tym, że po prostu pan wójt nie chce wyłożyć 3000 netto na tzw. 

analizę, niezbędną do przystąpienia do tego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Ja może odczytam tą odpowiedź, którą otrzymałem. W związku ze 

złożeniem przez pana pisma z dnia 17 listopada 2020 na druku zatytułowanym 

interpelacja uprzejmie informuje, że pismo przedłożone przez pana o treści chciałbym 

przypomnieć, że w dniu 17 września 2020, nie stanowi interpelacji w rozumieniu 

przepisów prawa, to nie zawiera wynikających z jego treść pytań. Niezależnie od 

powyższego uprzejmie informuję, że przyjąłem do wiadomości pańską opinię, wyrażoną 

na druku pisma, zatytułowanego interpelacja. Jednocześnie informuję, że pańskie 

twierdzenia dotyczące braku prac nad zmianą przepisów ustawy o inwestycjach w 

zakresie elektrowni gazowych, nie są zgodne ze stanem faktycznym. Uprzejmie 

informuje, że podczas obrad trzynastego walnego zgromadzenia SGPO, to jest 

Stowarzyszenie Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej, które odbyło się w dniu 18 

września 2020 w miejscowości Swornegacie, gmina Chojnice, pan Przemysław Ch. 

zastępca dyrektora departamentu gospodarki niskoemisyjnej w Ministerstwie Rolnictwa 

przedstawił założenia do nowelizacji ustawy z dnia 20 maja 2016 o inwestycjach w 

zakresie elektrowni wiatrowych, Dz.U. 2019 poz. 654, zgodnie, z którymi złagodzone 

zostały zapisy m.in. dotyczące odległości nowo projektowanej zabudowy o funkcji 

mieszkalnej do elektrowni wiatrowych, podpisane Wójta Mariusz Jaroniewski. Otóż. Po 

wczorajszej rozmowie ze wspomnianym w piśmie panem Przemysławem Ch nasunęły 

się takie wnioski. Otóż wniosek pierwszy. Stowarzyszenie gmin przyjaznych energii 

odnawialnej nie powinno być jedynym źródłem informacji, a już na pewno nie powinno 

służyć za podstawę wydawania opinii przez wójta. Nie jest to organ państwowy i 

traktowany powinien być na równi z innymi stowarzyszeniami, czyli opinię 

stowarzyszenia nie powinny mieć wpływu na politykę gminy, skoro innych mieszkańców 

gminy nie mają. Następnie, gdyby pan wójt zasięgnął opinii nie w stowarzyszeniu, a u 

źródła, czyli w Ministerstwie Rozwoju Pracy i Technologii, które jest autorem założeń do 

nowelizacji ustawy, to znaczy wiatrakowej, wiedziałby, że nowelizacja jest dopiero w 

etapie przygotowań, nie weszła nawet do konsultacji wewnętrznych, nie wspominając już 

o pracach legislacyjnych i konsultacjach społecznych. Prace nad jej ostatecznym 
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kształtem są, więc na bardzo wstępnym etapie i wielokrotnie sugerowany koniec roku 

2020, jako termin wejścia wyżej wymienionej nowelizacji do obiegu prawnego jest 

nieprawdziwy. Niezależnie od powyższego treść proponowanej przez resort nowelizacji 

jednoznacznie wskazuje, że projekt ten nie będzie miał najmniejszego wpływu na 

położenie, w jakim znalazły się miejscowości położone w zasięgu oddziaływania farmy 

wiatrowej Wierzchomino. Znajdujące się poza granicami miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla farmy wiatrowej. Jesteśmy w pułapce, z której 

częściowo może uwolnić nas utworzenie miejscowego zagospodarowania 

przestrzennego. Jakkolwiek pan wójt nazwie korespondencję dotyczącą potrzeby 

utworzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości 

Będzino, przypomina, że czas ucieka a konieczność przystąpienia do sporządzenia planu 

wynika z obowiązujących aktualnych przepisów, otwierając furtkę dla gmin i 

miejscowości, które liczą się z potrzebami mieszkańców oraz stawiają na zrównoważony 

rozwój gminy. Czyli reasumując. Być może będą kiedyś, jakieś prace prowadziły nad 

zmianami w tej prawda ustawie, tylko będzie się to tyczyło farm nowo powstałych. To co 

już istnieje, nie będzie brane pod uwagę, to jest prawda i proszę mi nic wciskać, nie 

marnować mojego czasu jakimiś bzdurami. Proszę się dowiedzieć u źródła, jeżeli ktoś 

chce odpowiedzieć. Rozumiem, że to, że podpisał pan zupełnie, to nie wiem, czy on jest 

jego twórcą, ale podpisał to, więc jest na niego. Jeszcze takie 2 pytania do pana wójta. 

Uprzejmie proszę o odpowiedź. Zlecił pan już opracowanie analiz do sporządzenia 

miejscowego planu przestrzennego dla miejscowości Będzino, jeżeli nie, to kiedy pan 

zleci do opracowania? Uprzejmie proszę o odpowiedź, czy gmina Będzino ma 

przedstawiciela, który reprezentuje naszą gminę w strukturach SGPO, czyli 

Stowarzyszenia gmin przyjaznych energii odnawialnej. Wiemy, że pan Henryk Lubocki, 

był tu naszym sekretarzem, więc chyba mogę użyć nazwiska, nasz były sekretarz gminy 

reprezentującej Będzino i nadal sprawujący funkcję w zarządzie SGPO reprezentuje teraz 

Gminę Sianów. Jeżeli tak, to kto nim jest. Jeżeli teraz nie mamy takiego przedstawiciela, a 

może mamy to kto nim jest i od kiedy? Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję. Jeszcze takie krótkie tylko nawiąże do tych domu i klubu seniora. Ja mam tylko 

nadzieję, że przekazanie kierowania tych 2, tego domu i klubu dla GOPSu nie jest to 

początkiem końca tych 2 po prostu instytucji, które zostały powołane dla dobra naszych 

mieszkańców, żeby to nie było tak, że tak jak było z żywnością. Oddane to do GOPSu i już 

nie istnieje, to jest jedno. Drugie, tu było powiedziane na temat tych paczek i 

ewentualnie tych mikołajkowych spraw. To ja myślę, że po prostu znowu zostaną 

wykazane oszczędności, nieważne jakim kosztem, ale będzie wójt się chwalił tym, że 

znowu zaoszczędził jakieś pieniądze, bo po prostu nie będzie ten punkt zrealizowany w 

żaden sposób. I proszę państwa w związku z tym, że nikt nie zabierał głosu, więc ja 

muszę. Droga w Tymieniu, od 11 przynajmniej do kaplicy dziura na dziurze ponownie. 

Pan wójt zlecił te działania, remonty dróg do GZK, ale to nie jest, to jest najprostszy 
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sposób przekazać, ale za tym pieniądze nie idą. Nie ma pieniędzy na to, żeby kupić asfalt, 

który jest nam niezbędny, żeby te dziury połatać. Panie wójcie, to że pan przekazał to 

zadanie dalej to nie znaczy, że pan nie odpowiada za realizację tego wszystkiego. Ja w 

imieniu mieszkańców Tymienia i nie tylko, bo to są mieszkańcy z okolic zjeżdżają się i 

jadą przede wszystkim do DINO. Czas najwyższy tą drogę wziąć naprawić i znaleźć w 

naszym budżecie jakieś środki na zakup tego asfaltu, żeby mieszkańcy Tymienia, w 

końcu mogli w miarę normalną drogą jeździć i nie tłumaczyć, że już są plany remontu itd. 

bo te remonty cząstkowe należy jak najszybciej zrobić, ponieważ jeszcze trochę to zaczną 

wpływać wnioski o odszkodowania za zniszczone samochody. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja dziękuje i przeprasza, że tak często, ale jeszcze no nie ma tych pracowników, a 

mieszkańcy wymagają na mnie, żebym prawda pytał o te rzeczy, więc zapytam. Pierwsza 

sprawa, to jest na ostatniej sesji pan inspektor Szymaniak obiecał już, że przy przystąpił 

do realizacji sprawy znaków informacyjnych w miejscowości Będzino, Komory, 

Słowienkowo. Otóż powiem tak. W sąsiednich gminach sprawa taka zajmuje najdłużej 

miesiąc czasu, u nas już jest około miesiąca i nic się nie dzieje. Nie wiem, czy ta obietnica 

będzie poparta działaniem? Chciałem zapytać również drogę do banku, jak to będzie 

wyglądało. Chciałem powiedzieć Panu Szymaniakowi, że lustro w miejscowości Będzinko 

przy drodze powiatowej po prostu zniknęło, nie ma go. Co się dzieje ze zmianą 

organizacji ruchu, bo również Pan Szymaniak obiecał, że w miejscowości Będzino chodzi 

o dojazd, w miejscowości Komory zostanie ustanowiony tzw. zakaz postoju przy drodze, 

a jest budowany parking wg interpelacji Pan Szymaniak wysypał tam 300 ton kruszywa z 

kotłowni, także można tam śmiało parkować. Miałem zapytać, czy obiecane 

wprowadzenie do budżetu na rok 2021 zjazdu do banku i na osiedle Będzino będzie 

realizowane? Na jakim poziomie zrealizowano założenia remontów dróg gminnych, otóż 

to było na takiej kartce ja gdzieś tutaj miałem. Na początku roku pan Szymaniak nam dał 

na takiej kartce A4 wykaz dróg, które będą remontowane w tym roku. Chciałem się 

zapytać, na jakim etapie to wszystko jest. No i co jeszcze. Aha. I środki. Na ostatniej sesji 

przyznaliśmy panu Szymaniakowi środki w kwocie 42 050 zł i ileś tam groszy na remonty. 

Ponad 8 zaplanowanych remontów miały kosztować około 19 000. Nie wiem co z resztą. 

No chciałem się zapytać, na jakim to jest etapie i prawda zobaczyć, zerknąć na te 

kosztorysy po prostu, co tam tak drogo kosztuje, może coś podpowiedzieć. No i tyle, 

dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy ktoś jeszcze? Jeśli nie, ja proszę państwa jeszcze tutaj jestem 

zobowiązany odczytać, może nie odczytać, ale skrótowo przedstawię tylko. Wpłynęło 

pismo od pani Dyrektor Biblioteki Publicznej w Będzinie, jest to kolejna osoba, przez 

którą biblioteka musi cierpieć. Złożony został preliminarz do budżetu na 400 000, 
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niemniej jednak decyzją zaplanowaną w nowym budżecie to jest kwota 300 000, czyli o 

25% zmniejszenie wydatków na utrzymanie biblioteki, myślę, że instytucji bardzo ważnej 

dla nas, gdzie tutaj nic nad to się nie planuje tylko utrzymanie dotychczasowych zarówno 

płac, jak i etatów funkcjonowania biblioteki. Natomiast inne instytucje, które wspaniale 

działają są dofinansowane w sposób właściwy, takich jest kilka. Bardzo niskie proszę 

państwa finansowanie jest utrzymania zarówno domu seniora, jak i klubu seniora. I to 

mam obraz i porównanie, to co jest w sąsiednich gminach, gdzie w odniesieniu do naszej 

złotówki, to u nich jest to pięciokrotne. Także ci ludzie mają co robić, mają się czym zająć. 

Co prawda w tej chwili jest taki okres przejściowy, kiedy to jest zamknięte, ale 

przynajmniej w tamtym czasie było to bardzo utrudnione i to co wręcz pani Basia 

mówiła, że pomoc stowarzyszenia, które tutaj to nadzorowało i funkcjonowało, 

zarządzało tym, wkład własny i tego stowarzyszenia pomagał funkcjonować tym 

instytucjom. Czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś zapytania wolnych w wnioskach, czy? 

Jeśli nie ma to proszę państwa. No teraz dopiero tutaj Pan Mateusz. (...) Ja tutaj to, co 

państwo chciałem powiedzieć, że tak, jak mieliśmy te 2 uchwały, które zastrzegło RIO, 

dotyczące śmieci i my je poprawialiśmy na ostatniej sesji. Natomiast w dalszym ciągu nie 

ma odpowiedzi, bo one zostały unieważnione, już jest decyzja wojewody, że 2 uchwały 

dotyczące śmieci zostały unieważnione przez wojewodę. No i muszą powstać nowe 

teksty, żebyśmy mogli ponownie też to głosować.  

 

Pkt. 9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:56:51 – 04:59:05 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja proszę państwa przechodzę do punktu ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

Jeżeli chodzi o termin sesji, na tą chwilę nic państwu nie powiem. Natomiast mam taką 

propozycję, abyśmy w dniach, zwłaszcza, że jest to okres świąteczny, jakbyśmy tak w 

dniach 14, 16 zwołali komisję. Wspólne posiedzenie komisji celem omówienia projektu 

budżetu na rok 2021. Proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący, mam jeszcze taką prośbę do pana, jakby pan mógł, bo 

dzisiaj pana mecenasa nie ma, ale jeżeli pan by mógł zwrócić się o po prostu zbadanie 

tego zarządzenia pana wójta, bo nie do końca jestem przekonany, że to jest zgodne z 

prawem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja myślę, że do tego może być potrzebna inna instytucja. Ale to przeanalizuje jeszcze i 

zobaczymy do tego pewnie wrócimy.  
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję bardzo Panie Andrzeju, dziękuję Panie przewodniczący.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mówię, my musimy bardzo wcześnie kończyć, bo dzisiaj urząd pracuje do szesnastej, bo 

jak wiecie po godzinach tu nie można przebywać, może byłbym wyproszony. Dlatego też 

dzisiaj mamy czwartek, urząd pracuje do 16 także spokojnie. Czy państwo byście 

akceptowali to wtedy bym, czy w którymś z tych terminów, jeżeli komuś by nie pasowało 

chciałbym, żebyśmy mieli możliwość w jak największym gronie się spotkać i może jeśli 

byście mieli jakieś propozycje to, czy do mnie, czy do Mateusza jakąś informację, który 

dzień byłby najkorzystniejszy i najlepszy.  

Lucyna Parol (Radna) 

Żeby nie w Wigilię tylko. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie, nie, nie nie. No właśnie chcielibyśmy co najmniej tydzień przed. 

Lucyna Parol (Radna) 

I nie w ostatnim tygodniu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No to jest przedostatni. 

Lucyna Parol (Radna) 

Protestuje. (śmiech) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przedostatni, bo już mamy zaraz święta, ale to wiemy. Jeśli ma żadnych innych pytań, 

dziękuję zamykam obrady dzisiejszej sesji. 

 

Pkt. 10. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:59:06 
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